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دور افتاده هرمزگان 
ه ها و مطالبات مردم روستاها و نقاط 

 دريا آمد تا صدای خواست

ش از اين به سختي شنیده مي شد شنیده شود.
كه پی

 دريا آمد تا جوانان آن روزها بدانند اداره هرمزگان و اشغال پست هاي مديريت 

استانشان حق آنان است.

ه در امان نخواهند ماند.
و ذره بین رسان

  دريا آمد تا مديران بدانند از تیغ انتقاد 
   

زماني كه ١٢-١٣سال بيشــتر سن نداشتم و 
همچنان در حال هواي شيطنت هاي نوجواني 
بودم  رفت و آمد دوســتان پدرم به منزل ما 
دوباره زياد شده بود. آن زمان شناختي از فضاي 
مطبوعات نداشتم اما وقتي در آن جلسات پدرم 
حاج ايوب دبيری نژاد با اشتياق از تولد هفته نامه 
دريا صحبت مي كرد  كم و بيش می دانستم قرار 

است عضو جديدی به خانواده ما اضافه شود. 
بعدها فهميدم براي تصميم به انتشار و انتخاب اسم 
دريا پدرم با دوســتان زيادي مشورت كرده بود و 
ماحصل اين مشورت ها شده بود اخذ مجوز يك 

هفته نامه بنام »دريا«.
آن ســال ها گرفتن مجوز نشريات به اين راحتي 
نبود و متقاضيان بايد ســالها منتظر مي ماندند و 
پيگيري هاي زيادي مي كردند. اما همت و پشتكار 
پــدر زبانزد خاص و عام بود. مخصوصا كه بعد از 
كناره گيري از معاونت شهرداري دغدغه مشكلات 
شــهری و استانی را فراموش نكرده بود همواره از 

عدم ارتقا نيروهاي بومــي هرمزگاني به مناصب 
مديريتي كلان استان گلايه داشت، چون آن سال ها 
كمتر هرمزگانــي بود كه در جايگاه مديركلی قرار 
داشت. آن ســال ها انتقاد از عدم انتصاب مديران 
بومی به نوعی تابو و زدن ســاز ناكوک محسوب 
می شد چرا كه برخی تصميم گيران اعتقاد داشتند 
هرمزگانی ها توان اداره يك مدرسه را هم ندارند. 

اين رفت و آمدها و جنب و جوش ها در آذر ماه 
سال 1380به اوج رسيد. همايون اميرزاده كه بعدها 
مديركل ارشــاد ورئيس مركز ارتباطات وزارت 
ارشــاد شد، تقريبا شده بود عضو ثابت جلسات و 

پس از آن زحمت ســردبيری را عهده دار شد و 
كم كم اســتخوان بندی دريا، در يك دفتر كوچك 
و محقر در مركز شهر بندرعباس شكل گرفت.  تا 
اينكه يك شب پدرم با چند نسخه هفته نامه دريا به 

منزل آمد با تيتر »ما آمديم« . 
از آن روز دريــا بــا وجود همه، مشــقت های 
صفحه آرايی دســتی و چاپ ،آمــد دريا آمد تا 
آرزوهــاي پدرم را محقق كند، دريا آمد تا صدای 
خواسته ها و مطالبات مردم روستاها و نقاط دور 
افتاده هرمزگان كه پيش از اين به ســختي شنيده 
مي شد شنيده شود، دريا آمد تا جوانان آن روزها 

بدانند اداره هرمزگان و اشغال پست هاي مديريت 
استانشان حق آنان است، دريا آمد تا مديران بدانند 
از تيغ انتقاد و ذره بين رسانه در امان نخواهند ماند.
طي سال ها انتشار هفته نامه دريا با عشق و علاقه 
و تلاش پدرم؛ هفتــه نامه رفته رفته به روزنامه و 
درختي تنومند در فضاي رســانه استان مبدل شد. 
پدر در اين راه با آينده نگری از آموزش نسل بعد 
نيز غافل نشد. به خوبی به ياد دارم چند سال بعد 
از تولد دريا در اولين سال ورود به دانشگاه، به امر 
مرحوم پدرم برای آموزش و كار خبرنگاری بايد 
در دفتر روزنامه كار می كردم. ابتدا اكراه داشــتم و 

گلايه از اينكه چرا نبايد همچون ديگر همسالانم از 
دوران جوانی لذت ببرم و اين ايام را به كار سخت 
خبرنگاری و استرس های صفحه آرايی دستی آن 
روزها بگذرانم؟ اما دريا برای ما يك عضو خانواده 
شــده بود اما برای من حكم يك رغيب را داشت 

كه توجه بيشتر پدر را به خودش جلب كرده بود.
 اما امــروز كه پــدر در جمع ما نيســت، دليل 

سخت گيری آن سال ها را به خوبی می فهمم. 
امروز دريا برای من نه تنها يك رغيب نيست بلكه 
حكم عضو كوچكتر خانواده را دارد كه وظيفه دارم 
در غياب پدر از آن مراقبت كنم و راه پدر را برای 

آرمان مردم خواهی و مطالبه گری ادامه دهم. 
پدرم عمر خود را صرف دريا و مطالبه خواسته های 
مردم هرمزگان نمود و تقدير الهی امروز اين وظيفه 

را به من واگذار نموده است.
از خداوند متعال درخواســت دارم تا به پشتوانه 
دعای خير هم اســتانی های عزيزم در اين مسير 
سخت و ناهموار، امانت دار خوبی برای پدرم باشم 
و روزنامه دريا همچون گذشــته با كمك كاركنان 
دلسوز آن باقيات الصالحاتی باشد برای همه افرادی 

كه برای جايگاه امروز دريا تلاش نموده ا ند.  

 يعقوب دبیری نژاد/ مدير مسئول

سلام بر 21 سالگی 

روزهای پايانی هــر آذری ،زمانی كه پاييز و 
برگريزان زيبای آن درحال بســتن بار سفر 
يکساله خود تاديداری ديگراست و زمستان 
ازجاده های زمان می آيد تا فصلی نو از زيستن 
رابرای انسان ها معنابخشد برای »دريايی ها« 
خاطره يک شروع از پس پرده روزگار پيشين 

جان می گيرد ، تولد يک نشريه .
امســال در ســومين ســال  هجران جانسوز 
بنيانگذار و موســس روزنامه دريا تابنده ياد 
حــاج ايوب دبيری نــژاد ، روزنامه دريا وارد 
بيســت و يكمين بهار زندگی خود شده است 
و چونان جوانی باليده، پرشــور ، مصمم ، پراز 
روياهای آينده و پيشرو و نوجو درجامه رسانه 
مكتوب جنوب كشــور بر اين سعی ارزشمند 
اســت كه صدای مردم باشــد و چون دريايی 
دركنار و همراه آنان كه آغوش برخواســت ها، 
دردهــا، مطالبات و مصائب و... آنها گشــاده 
داشته و لحظه و لمحه ای از مسئوليت رسانه ای 
خويش پاپس نگذارد. برای اينكه دريا چنين 
تناور و بلند بالا و ســرآور شود خون دل ها 
و رنج های بسياری تحمل شــده و از فراز و 
نشــيب های آزار دهنده ای گذر شده است كه 
شرح آن مثنوی هفتاد من است. بی ترديد دريا 
اگر امروز به مجموعه ای از نيروهای جوان و 
خلاق ،خوش فكر و مردمی تبديل شده حاصل 
درايت ،پاكی نفس و روح آزاده و خلوص بانی 
سفركرده اش حاج ايوب است كه به مانند نام 
شــريفش مردی با شرافت ، متخلق ، حوصله 
دار، شــكيبا و مردمدار و عاشق بود كه از رنج 
زمانه و نامروتی روزگار غمی به دل راه نمی داد 
و چون كِشتی بانی مجرب و دانا و خردورز از 

صعوبت و ســختی و دشواری ها نمی هراسيد 
و همواره ســنگ صبور روزنامه و همكاران 
خود بود. او نقشه راهی را برای توفق اخلاقی 
و اجتماعی و رســانه ای روزنامه ترسيم كرده 
بود. او روزنامه را تريبون ، ســخنگاه و عرصه 
بيان دردها و رنج ها، ناملايمات و آلام مردمان 
سرزمين خود چه هرمزگان و چه هرجای ديگر 
از اين ملك می دانست كه هر واژه اش ، ارزش 
مدار و گرانبها و اثرگذار است و از اين رو بود 
كه دريا هيچگاه خود را نباخت نه به قدرت و 
مكنت و نه جاه و جــلال بلكه از كوچه های 
خاكی و نيازهای محلات دوردست اين گوشه 
و آن سو سخن گفت و زبان اشاره ی مردمانی 
شد كه هيچگاه در رسانه ها پديدار نبودند. دريا 
پابــه پا، آرام، موقر، درس آموز و تجربه اندوز 
از كوچه هــای زمان گذر كــرد و از لابه لای 
ورق های تقويم گذشــت ،اندک اندک بلوغ را 
در محتوا و توليد پيام و نشر آن آموخت .دهها 
جوان دوســتدار حوزه اطلاع رسانی و خبر را 
گرد آورد. برخی آمدند و رفتند و بعضی ماندند 
و تجربه آموختند و خود ســنگ بنای رسانه 
ديگری را نهادند. هرچه بود سكاندار كشتی هيچ 
گاه توقف، ايستادن ،درجازدن ،سكون و جمود 
را باور نداشــت و توصيه عملی اش حركت به 
جلو و نوآوری های گسترده در ساحت توليد 
محتوا، گرافيك و صفحه آرايی ،چيدمان مطالب 
و خلق فرصت های تازه برای نيروهای جوان و 
علاقه داربود. مرحوم دبيری نژاد در طول حيات 
رسانه ای خود كه با دريا پيوندی ژرف و مانا 
خورده بر اين باور و خط مشی اصرار می ورزيد 
كه هر روز بايــد بهتر از ديروز بــود و برای 
ماندگاری رســانه مكتوبی همچون دريا لازم 
است جسارت و شــجاعت و بداعت و عشق 
توام در هم تنيده شود .دريا در طی دوران رشد 
و صعود خود از معابر خطيری گذشته و توانسته 
است با عنايت خداوندی به سلامت و سربلندی 
از آن عبوركند. گواه مردمی بودن روزنامه دريا، 
هزاران خبرو گزارش و محتوايی است كه گاه 

از عمق محروم ترين نقاط و محلات شــهرها 
و مناطق اســتان به صورت ميدانی تهيه و نشر 
يافته است. روزنامه ای كه تلاش كرده به جای 
نشستن برصندلی های سكوت و راضی كردن 
ارباب قدرت از خــود به ميان مردم برود و از 
دل تنگناها و مصائب مختلف آنان ،پيام رسان 
رنــج ها، كمبودها و نقايص و ...آنان شــود و 
درآن مســيرگاه طعن ها و ناروايی های را نيز 
به جان خريده است. اينك بيست و يك بهار 
از تولد روزنامه ای كه فرزند آخرين ماه پاييز 
است گذشته و كارنامه دريا بهترين شاهد بر اين 
مدعا كه دريا به ذات مسمايی كه نام از هويت 
آن گرفته است هيچ وقت بدون موج و تلاطم 
و خروش نبوده است ،خاموشی پيشه نكرده و 
از مردم گفتن را از پيشــانی كاری و حرفه ای 
خويش نزدوده است .دربيست و يكسال گذشته 
می توان دريا را مجموعه ای ازتاريخ و روايت 
اين ســرزمين و قصه ها و غصه هايش ديد كه 
از فرازها و فرودها ،دردها و حرمان ها، سختی 
ها و كاستی ها، تلخی ها و گزندگی ها و...گفته 
و نوشــته و دريای مردم بوده است .دريايی كه 
مملو از واژه و كلمه و عكس و محتواست و هر 
روز صفحه تازه ای از همراهی با كردک ديارش 
را روی پيشــخوان ايام می آورد .دريايی ها در 
بيســت و يك ســالگی دريای مردم كه با آن 
می شود دل به درياهای فردای بهتر زد برهمان 
عهدی استوارند كه حاج ايوب با خود و خدای 
خويش بسته بود؛ دريا زبان گويای مردم است 
و خواهد ماند. زبانی كه چونان آيينه روشــنی 
بازتابانده تلخ و شــيرين خطــه گرم جنوب 
است. فخردريا آن است كه صدای سخن عشق 
مردم ديارش اســت و همچنان مورد وثوق و 
اعتماد آنان. در بيســت و يكمين سالياد ميلاد 
دريا، روزنامه مردمی جنــوب، ياد و خاطره 
مديرمسئول و بنيانگذار فقيد روزنامه را گرامی 
می داريم و بر اين اميد روح افزا دل می بنديم 

كه همچنان در ميان مردم خوب بمانيم.

 سید رضا هاشمی زاده

می شود با تو دل به دریا زد

روزنامه دريا در حالی وارد بيست و 
انتشارش می شود كه  يکمين سال 
بيش از سه سال حاج ايوب دبيری نژاد 
بنيانگذار  و  ســابق  مديرمسئول  
روزنامه را در كنارمان نداريم و فرزند 
برومنــدش آقا يعقــوب عهده دار 

مسئوليت مديرمسئولی است.
 روزنامــه دريا را حــاج ايوب بنيان 
گذاشــت تا صدای مطالبه گری مردم 
باشــد كه بحمدالله تاكنون تلاش شده 
است در اين مسير گام برداريم وصدای 
مطالبه گــری مردم دريادل هرمزگانی 
باشــد. روزنامــه دريا كــه در اوايل 
انتشارش هفته نامه بود و بعد از مدتی 
زوج نامه و بعدها روزنامه شــد و به 
عنوان اولين نشريه استان شد كه انتشار 
روزانه داشته باشد و بحمدالله اين روند 
تاكنون ادامــه دارد. در ادوار مختلف 
تلاش كرده ايم دغدغه ها و مشكلات 
مردم را در حوزه های مختلف منعكس 
كنيم ودر ســال های اخيــر حدود 
100كانال واتساپی در فضای مجازی 
داريم. البته سايت اينترنتی روزنامه دريا 
نيز به عنوان اولين سايت روزنامه ای 
در استان در همان آغازين سال های 
انتشــار روزنامه فعاليتش آغاز شد و 
بحمدالله اخبــار وگزارش ها، مقالات 
ويادداشت ها نيز از طريق اين سايت 
اينترنتی متعلق به روزنامه دريا منتشر 
می شــود. البته اين مجموعه فرهنگی 
دارای هفته نامه ساحل صدف، فصلنامه 

طوطيا و.... نيز می باشد. بخاطر داريم 
برای اولين بار در ســال 86 سلسله 
گزارش هايی از محلات حاشــيه ای 
و بافت هــای فرســوده بندرعباس 
منتشــر كرديم  و قبل از آن در اوايل 
دهه 80 چندين گزارش از تعدادی از 
روستاهای ميناب را بصورت هفتگی 
منتشر می كرديم. گزارش های اثرگذار 
را از بشــاگرد و كوهشاه، روستاهای 
دور ونزديك و... بصورت سلسله وار 
در سال های متفاوت منتشر كرده ايم. 
اما متاسفانه حجم محروميت در استان 
همواره  هرمزگان  و  بالاســت  بسيار 
حياط خلوت مديــران بوده و گاهی 
به عنوان آزمايشــگاه به آن نگاه شده 
اســت كه كارشناســانی را به عنوان 
مديركل گذاشته اند تا مديريت را چند 
صباحی بياموزند و هرمزگان سكوی 
پرشی برايشــان شود و پس از كسب 
تجربه و پخته شــدن به استانی ديگر 
رفته انــد. مديران صنايع پروازی بوده 
ونيروهای شان از ساير مناطق كشور 
تامين شده و حتی تاكنون بسياری از 
اين صنايع حساب های بانكی شان در 
استان نيست وبرخی همچنان ماليات 
و عــوارض شــان را برخلاف قانون 
ماليات های مستقيم در خارج از استان 
پرداخت می كنند و همين موضوعات 
باعث شده اســت كه هرمزگان كه در 
صدر اســتان های درآمدزای كشور 
است، اما همچنان در فقر و محروميت 
بســر ببرد تا جاييكه مقام نخست را 
در بيكاری، فقر و فلاكت، گرانی و.... 
را بــه خود اختصاص داده اســت كه 
جای تاســف دارد. بارها اين مصائب 
را به تصوير كشيده ايم و از درد مردم 
گفته ايم كه متاســفانه مديران دولتی 
و شــهرداران وشــوراها و نمايندگان 

مجلس در بيشــتر ادوار  چندان برای 
رفع مشكلات اســتان و مردم آستين 
همت بــالا نزده اند وبــه همين دليل 
محروميت  واژه  هرمــزگان  همچنان 
را يدک می كشــد وبر پيشانی اش در 
كنار قطب و شــاهرگ اقتصاد كشور 
بودن، محروميت هم حك شده است 
و مردمانش بخصوص در روستاهای 
دور ونزديك و شــرق و شمال استان 
ومحــلات حاشــيه ای و بافت های 
تبعيض  بندرعباس،  فرســوده حتی  
وبی عدالتــی موج می زنــد كه بارها 
روزنامه دريا اين درد مردمان هرمزگان 
را از كلام شان به تصوير كشده است. 
از بيكاری جوانان اســتان و برچسب 
قاچاقچی بودن، كمبودهای بهداشت و 
درمان كه بيماران را روانه يزد، شيراز 
وتهران كرده است، مشكلات آموزشی 
و كمبود معلم و مدرســه و فرســوده 
فرهنگی،  مراكز  كمبود  مدارس،  بودن 
تفريحی، ورزشــی و... نوشــته ايم و 
گفته ايم، اما بنظر می رســد همچنان 
گوش شنوايی در استان وجود ندارد تا 
جايی كه بندرعباس از طرح نهضت ملی 
مسكن عقب ماند و در شهر بندرعباس 
هيچ زمينی برای ساخت مسكن در اين 
دولت اختصاص داده نشد و بارها اين 
گلايه مردم را منعكس كرديم كه مورد 
توجه مديران در استان قرار نگرفت و 
مردم همچنان دغدغه مسكن دارند و 
مسكن در اســتان روزبه روز گران تر 
شــده و رهن و اجاره بــی متولی در 
حال افزايش است. روزنامه دريا تلاش 
كرده اين دردها را به تصوير بكشيم و 
اميدواريــم بالاخره مديران به دغدغه 
های مردم كه توسط رسانه ها منعكس 

می شود، توجه بيشتری نمايند.

 علی زارعی

روزنامه دریا؛ صدای مطالبه گری دریادلان هرمزگان 

روزنامه دريا ٢١ ســالگی انتشار خود 
را آغاز كرد. اين نشــريه در ٢۶ آذر 
١٣۸۰ به عنوان هفتــه نامه كار خود 
را شــروع و پس از گذراندن دو و سه 
شماره در هفته، امروز به عنوان يکی 
از روزنامه های استان هرمزگان همچنان 
به فعاليت خود ادامه می دهد. ٢۰ سال؛ 
با شما مخاطبين را پشت سر گذاشتيم 
تا به اين اينجا رسيده ايم بيست سال با 
تمام سختی ها و مشکلات و در كنار 
آن خوشــی هايی كه در كار رسانه ای 
وجود داشت همراه خوانندگان گرامی 

و مخاطبين عزيز اين روزنامه بوده ايم.
در طی بيســت سال انتشــار مرتب و 
منظم روزنامه دريــا می توان گفت كه 
اين روزنامه علی رغم وجود مشكلات 
و پســتی و بلنديهايی كه ممكن است 
برای هر نشريه ای به وجود بيايد همواره 
منشــا اثرات و بــركات ارزنده ای در 
عرصه روزنامه نگاری و بيان مشكلات 
و دغدغه هــای مردم بوده اســت . كار 
رسانه و به خصوص نشريات چاپی از 
حساسيت بسيار بالايی برخوردار است. 
در كار خبرنگاری نوشــتن يك خبر 
می تواند اميد بخش باشــد يا نااميدی 
را به همراه داشته باشد. در اين سال ها 
كه در روزنامه دريا مشغول به فعاليت 
هســتيم تمام تلاش خود را داشتيم كه 
با انتشار اخبار، دغدغه ها و مشكلات 
مردم، واقعيت های جامعه را به نمايش 
بگذاريم و اگر كمبودها و كاستی هايی 

در جامعه وجــود دارد آن را به خوبی 
بيان كرده تا اين مشكلات برطرف شود.

صداقت در كار رســانه ای امر بسيار 
مهمی است. اگر رســانه ای صداقت 
نداشته باشد و فقط بخواهد اغراق كند 
و واقعيت ها را وارونه جلوه دهد قطعاً 
موفقيتی كسب نمی كند. روزنامه دريا 
طی اين سال ها سعی كرده بدون اغراق 
و نوشتن حقايق به سمت جلو حركت 
كند هرچند در اين مسير ناملايماتی نيز 
وجود دارد اما آنچه مــا را برای گام 
برداشتن در مسير خود ثابت قدم كرده ، 
استقبال شما مخاطبين عزيز بوده است. 
مخاطبينی كه در همه شرايط در كنار 
ما بوده ايد و ما به دلگرمی و پشتيبانی 
شما قلم زده ايم.در معرض خبر بودن 
و  قرار گرفتن در محيط فرهنگی مثل 
دفتر نشريه، شيب بلوغ فكری را تند تر 
می كند. مســلما چند صد مصاحبه و 
گفت و گو در طول اين سال ها، تجربه ی 
گران سنگی را در اختيار هر كسی قرار 
می دهــد كه راه گشــای باقی عمرش 
است. بالا رفتن صبر و پذيرش اجتماع 
من  برای  روزنامه نگاری  ما حصل  هم 
بود. افزايش دامنه ی آشنايان و دوستان 
برای من يك اتفاق خوشــايند است.
روزنامه دريا روند رشــد را به خوبی 
طی می كند و اينكه توانســته با تدبير 
و تلاش به جوانی برســد جای شكر 
و شادمانی دارد و حتما با همين نيت 
شكرگزاری جشن بيست  سالگی خود 
را برگزار می كند. بيســت ســال را با 
شما خوانندگان پشت سر گذاشتيم و 
اميدواريم بتوانيم همچون گذشته، روند 
مطالبه گری خــود را ادامه دهيم و در 
جهت پيشرفت استانمان گام برداشته 

و قلم بزنيم. 
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معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری هرمزگان تاکید کرد 
رصد پروژه های انبوه سازی استان توسط دادگستری 

هرمزگان 
 گروه خبر // معاون اجتماعی و پيشگيری از وقوع جرم دادگستری 
هرمزگان به منظور بررســی مشكلات حقوقی و روند ساخت و ساز 
از طرح انبوه سازی بنياد مسكن سايت پيامبر اعظم)ص( بندرعباس 
بازديــد نمود. به گزارش خبرنگار دريــا ؛ عليرضا احمدی منش در 
حاشيه اين بازديد با بيان اين مطلب كه برای تسريع در روند هر پروژه 
لازم است ابتدا چالش ها و مشكلات پيش روی آن احصاء و راه حل 
مناسب را بكار گرفت، گفت: رعايت اصول ايمنی در پيشبرد اين پروژه 
و همچنين ساير پروژه ها در دســتور كار متوليان امر قرار گيرد.وی 
ادامه داد: مسكن از مهمترين اولويت ها و نيازهای جامعه است و بروز 
مشكلات و نيز ســهل انگاری در ساخت و ساز باعث متضرر شدن 
عامه مردم خواهد شد، دادگستری هرمزگان به طور جدی پروژه های 
انبوه سازی استان را رصد نموده و درصورت وجود مشكلات،  آن را 
تا حصول نتيجه پيگيری خواهد نمود.اين مقام قضايی تصريح كرد: در 
پروژه های انبوه سازی مسكن، پيوست فرهنگی و اجتماعی آن حتما 
بايد جدی گرفته شود چرا كه عدم اهتمام به اين امر مهم خود زمينه ساز 
وقوع جرايم و آسيب های اجتماعی در بستر اين حوزه های سكونت 
گاهی می شود.وی با اشاره به اينكه در سالهای گذشته پيرامون احداث 
مسكن ارزان قيمت برای قشر ضعيف جامعه زحمات فراوانی كشيده شد 
گفت: ليكن بی توجهی به مسائل فرهنگی، امنيتی، آموزشی و پيشگيرانه 
در اين گونه مجتمع ها موجب گرديده در برخی از اين مناطق با افزايش 
جرايمی مانند سرقت مواجه گرديم، لذا در ساخت مجتمع های جديد 
می بايست به اين موضوع نيز توجه ويژه ای داشت.احمدی منش در 
بخش ديگری از اظهارات خود گفت: در حوزه ســاخت مسكن، نوع 
و مفاد قراردادهای منعقده بصورت دو يا ســه جانبه بين بنياد مسكن، 
پيمانكار و متقاضيان اهميت خاصی داشته و نياز به توجه ويژه ای دارد. 
عدم توجه به شــرايط پيمان، تعهد طرفين و نيز مرجع حل اختلاف از 
جمله معضلاتی اســت كه پروژه های انبوه سازی مسكن در ساليان 
گذشته را دچار بحران نموده و بســياری از پرونده های كثيرالشاكی 
مطرح شده در دادگستری به اين امر اختصاص دارد.وی تصريح كرد: 
لذا تدوين قراردادهای مستحكم حقوقی زيرنظر مجربين حوزه قضايی 
تا حدود زيادی از تشــكيل پرونده های حقوقی و كيفری جلوگيری 
و از هدررفت سرمايه عمومی پيشگيری می نمايد.معاون اجتماعی و 
پيشگيری از وقوع جرم دادگستری استان ارجاع دعاوی حوزه مسكن 
بــه داوری را يكی از راهكارهای كاهش ورودی پرونده به دســتگاه 
قضايی و موجب سرعت وسهولت در رسيدگی به خواسته متقاضيان 
در اين حوزه دانست و ابراز اميدواری كرد كه از ظرفيت كانون داوران 

دادگستری استان در اين زمينه به نحو احسن استفاده گردد.
دیدار هیأت نظامی عمان

 با فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران 
  گروه خبر // سرتيپ ستاد عبدالعزيز بن عبدالله المنذری معاون ستاد 
كل نيرو های مسلح كشور عمان در رأس يك هيئت نظامی با فرمانده 
نيروی دريايی سپاه پاســداران انقلاب اسلامی ديدار و گفتگو كرد.به 
گزارش خبرنگار دريا ؛ فرمانده نيروی دريايی ســپاه پاسداران گفت: 
اين ديدار به منظور گسترش و توسعه مناسبات دريانوردی فی مابين 
و همكاری های نظامی و بين المللی 2 كشــور صورت گرفت.دريادار 
پاسدار عليرضا تنگســيری افزود: تقويت سطح تعاملات آموزشی و 
پروتكل های حقوق درياها، مقابله با تروريســم و مبارزه با قاچاق و 
برقراری امنيت پايدار منطقه بدون دخالت بيگانگان از جمله محور ها و 

موضوعات مطرح شده اين ديدار بود.

خبر
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سال بیست و یکم شماره 3773

   
سرمقاله

  وضعيت پياده روها در بيشتر بلوار ها وخيابان ها و معابر شهر بندرعباس 
آنقدر نابهنجار است كه بيشــتر عابران ترجيح می دهند ويا بيشتر اوقات 
مجبورنــد از ســواره رو خودروها برای رفت و آمد اســتفاده كنند. بارها 
گزارش هايی از وضعيت نابهنجار پياده روها منتشــر شده كه عابران عادی 
نمی توانند از آن اســتفاده كنند تا چه برســدبه معلولان وبيماران و.... و به 
همين دليل پيشــنهاد كرديم شهردار و شهرداران مناطق و نواحی و اعضای 
شورای شهر ساعاتی را پياده از پياده روها در مناطق مختلف شهر بروند تا به 
واقعيت پی ببرند. اتفاقا چهارشنبه شب گذشته از بلوار معلم تا بازار را پياده 
رفتم و ديدم كه جلوی دانشگاه علوم پزشكی كه ديوار نرده ای فلزی است، 
فاقد پياده رو بود، روبروی ساختمان استانداری سابق يك مجتمع در حال 
ساخت بود و پياده رو در تصرف  بود، پشت هتل هرمز در پياده رو چندين 
كاميون ماسه ريخته بودند، قايق در پياده رو پارک شده بود، بخشی از پياده 
رو بلوار معلم خاكی بود و بخشــی هم پياده رويش شكسته بود، روشنايی 
در پياده روها كامل نيست  و اين وضعيت را بارها در پياده روهای شهر در 
مناطق مختلف ديده ايم. چند روز پيش در خيابان آيت ا... غفاری روبروی 
فرهنگسرا در ضلع شــرقی ديدم عابران از خيابان تردد می كردند و توجه 
كردم و ديدم تعميرگاه ها و.... پياده روها را در تصرف دارند كه اين وضعيت 
در بيشتر خيابان های شهر كه تعميرگاه، تزئيناتی خودرو، نمايشگاه خودرو 
و... وجود دارد، به وضوح ديده می شود كه حقوق عابران به راحتی تضييع 
می شود. روبروی حرم امامزاده سيدمظفر )ع( ماه ها قطعات بزرگ پل هوايی 
گذاشته اند و پياده رويش در دوطرف هم سنگفرش هايش خراب شده است. 
پستی و بلندی و تكه های آهنی در دل پياده روها  و....  بسيار خطرآفرين 
است و وقوع هرنوع حادثه ای دور از انتظار نيست. از زاويه ای ديگر وقتی 
به اين موضوع می نگريم اين اســت كه وقتی استفاده از سواره رو بالاجبار 
بجای پياده رو توسط عابران فرهنگ شود، آنگاه عابران عادت می كنند تا 
از خيابان برای رفت و آمد استفاده كنند و حتی نمی توان به دانش آموزان هم 
آموزش داد تا از پياده رو استفاده كنند. همانطور كه بدليل پاک شدن خطوط 
عابر پياده و چهارراه ها و خيابان ها ومعابر  و...  از يك طرف نمی توانند در 
آموزش های رانندگی به متقاضيان گواهينامه آموزش دهند تا از ميان خطوط 
استفاده كننديا پشت خطوط در چهارراه  متوقف شوند و روی خطوط عابر 
پياده خودروها متوقف نشوند كه وقتی خطوط نباشد، نمی توان اين قوانين را 
اجرايی كرد و می بينيم در سطح خيابان ها و بلوار ها به اين موضوع توجهی 
نشود وگاهی مشاهده می شود كه بی توجهی به اين خطوط باعث شده در 
جايی هم كه خطوط كمررنگ يا پررنگ است، به آنها توجهی نمی شود و 
خودروها روی خطوط متوقف می شوند و چند روز قبل ديديم خودروی 
پليس هم پشــت چراغ قرمز چهارراه مطهری روی خطوط متوقف شده و 
پشت خطوط نيست. برای فرهنگ سازی بايستی به اين موضوعات توجه 
شــود و نبايد با بی توجهی به آنها انتظار فرهنگ سازی داشت كه در واقع 
فرهنگ سوزی می شود. در حوزه وضعيت پياده روهای شهر نيز بايستی اين 
موضوع مدنظر قرار گيرد و نياز است نهضتی در استانداردسازی پياده روهای 
سطح شهر توسط متوليان مربوطه را شاهد باشيم. انتظار می رود دادستانی 
نيز به اين موضوع توجه نموده و دستور قضايی صادر كنند تا مشكلات پياده 
روها برطرف شده و پياده روها استانداردسازی شوند. نبايد اجازه داد تعداد 
زيادی از عابران پياده قربانی شوند و بعد اقدامات لازم برای استانداردسازی 

و پياده روسازی انجام شود.
    علی زارعی

بندرعباس نیازمند نهضت استانداردسازی پیاده روها
گروه خبر // اســتاندار هرمزگان گفت: با توجه به 

اهميت حمل و نقلی و گردشــگرپذير بودن استان 
هرمزگان، وضعيت پايانه مسافری فعلی بندرعباس 
در شأن مردم نيست و بايد به دنبال بهبود محيط و 

خدمات دهی مناسب در اين مجموعه باشيم.
به گزارش خبرنگار دريا ، مهندس مهدی دوســتی در 
بازديد ســرزده از پايانه مســافری بندرعباس، اظهار 
داشت: پايانه مسافری بندرعباس يكی از مهم ترين مراكز 

جابه جايی مســافر و حمل و نقل در كشور است كه 
تمامی شهرستان های استان نيز از خدمات اين شريان 
مسافربری تأثيرپذيرند. وی، مشكلاتی نظير فرسودگی 
ساختمان، نظارت ناكافی و عدم خدمات رسانی مناسب 
را از مهمترين مشكلات اين مجموعه عنوان و تصريح 
كرد: جايگاه و وضعيت فعلی پايانه مسافری بندرعباس 
به هيچ عنوان در شــأن اين شهر و حمل و نقل كشور 

نيست. اســتاندار هرمزگان با بيان اينكه اين مجموعه 
علاوه بر خدمات رسانی ذاتی خود بايد موجبات رفاه 
و نشاط مســافران را فراهم آورد، افزود: مسافرانی كه 
وارد يك شهر می شوند اولين مكانی كه با آن روبرو می 
شوند، پايانه های آن شهر بوده و پايانه مسافری فعلی 
بندرعباس با اين وضعيت موجود، مناسب اين شهر مهم 

مرزی و جنوبی كشور نيست.

استاندار هرمزگان :

پایانه مسافری بندرعباس در شأن مردم جنوب کشور نیست

پشت پرده سیاست 

واکنش تُند و تیز همتی به انتقادات  
رئيس ســابق بانك مركزی: 6 ماه سكوت كردم و همه مشكلات را گردن ما 
انداختند، نفهميدم چرا می گفتند همتی بخشــی از مهندسی انتخابات است . 
نامزد سيزدهمين دوره انتخابات رياست جمهوری و رئيس كل پيشين بانك 
مركزی با بيان اين كه من شــخصا مستقل وارد انتخابات شدم، خيلی ها گله 
كردند چرا هماهنگ نكرديد و من ايده های خود را داشــتم و مســتقل وارد 
شــدم، افزود: شش ماه سكوت كردم و همه مشكلات را گردن ما انداختند و 
بانی وضع موجود شديم، چيزهای ديگری هم به ما اضافه كردند؛ ما سه سال 
در ســخت ترين شرايط و جلوی فشار حداكثری مقاومت كرديم و برای اين 
كه فروپاشی اقتصاد و ابرتورم اتفاق نيفتد، تلاش های مان را انجام داديم. به 
گزارش ايرنا،عبدالناصر همتی در نشست بررسی و تحليل وضعيت اقتصادی 
ايران كه در شــهر كرمان برگزار شد، با اشــاره به شرايط سخت اقتصادی و 
معيشــت مردم اظهار كرد: دليل حضور من در انتخابات نيز همين شــرايط 
بود؛ البته من نمی خواهم وارد بحث های انتخابات شــوم زيرا تمام شــده و 
رئيس جمهور محترم هم مستقر هستند.وی تاكيد كرد: شنيده ام جراحی های 
اقتصادی قرار است انجام شود و بنده خودم اگر اين كار را انجام دهند اولين 
كســی هستم كه حمايت می كنم اما اگر در حد حرف باشد اتفاقی در اقتصاد 
كشور رخ نمی دهد.وی با بيان اين كه كرمان را بعد از شش ماه سكوت انتخاب 
كردم، ادامه داد: بعد از شــهادت سردار سليمانی توفيق نداشتم به مرقد ايشان 
بروم و گفتم دو كار نيك را با هم انجام داده باشم؛ در فضای مجازی پرسيده 
بودند آيا در عمل هم در خط حاج قاسم بوديد كه بايد بگويم ايشان در تمام 
دوران بانك مركزی ياور من و عزيز من بودند.همتی تصريح كرد: مشكلات 
كشور در اين ۴0 ســال خيلی زياد بود و همه ما در اين ها نقش داريم، چه 
اصولگرا و چه اصلاح طلب، كسی نمی تواند خود را مبرا كند، همه ما تقصير 
و اشتباهات زيادی داشتيم.رئيس كل پيشــين بانك مركزی افزود: يك نفر 
مطلبی نوشــته و تيتر زده بود »همتی، قربانی وضعيت« كه من اعتراض كردم 
و گفتم بنويسيد »مظلوم وضعيت موجود«، من نفهميدم چرا می گفتند همتی 
بخشــی از مهندسی انتخابات است؛ البته موفق هم شدند كه به نظرم نيروهای 
معاند خارجی بودند.وی با بيان اين كه برخی می پرســيدند چرا همتی تاييد 
شد؟ افزود: چه دليلی داشــت من تاييد نشوم، مگر من سابقه تيره ای دارم؟ 
در كشور همه عملكرد من را ديدند، احساس كردم بر مسائل اقتصادی كشور 
مسلط هستم، اطلاعات اقتصادی كشور را در دست دارم و در شرايط حساس 
و فشــار آن سمت را داشتم.رئيس كل پيشين بانك مركزی گفت: تجربه من 
در دولت قبلی اين بود كه حرف من پيش نمی رفت و بانك مركزی به تنهايی 

نمی تواند سياست ها را نقد، اصلاح يا عوض كند.
وی با اشــاره به مناظره های انتخاباتی گفت: مــن در مناظره ها خطاب به 
كانديداهای ديگر گفتم، شما رقيب های من نيستيد، اگر كسانی كه می خواهند 
رای ندهند، رای بدهند شــما هيچ كدام برنده نمی شويد، متاسفانه اين اتفاق 
نيفتــاد و نزديك 1۵ ميليون رای ندادند و اگر آن ها رای می دادند معلوم بود 

به كی رای خواهند داد، حداقل امكانش بيشتر بود.

واکنش معاون اول قوه قضاییه به ماجرای حقوق ۱۸۴ میلیونی 
حجت الاســلام والمسلمين مصدق، معاون اول قوه قضاييه در بازديد ازمجتمع 
قضايی »مفتح« با انتقاد از انتشــار برخی اخبــار در ماجرای دروغين حقوق 
18۴ ميليون تومانی يكی از كاركنان قوه قضاييه اظهار كرد: شرمنده همكاران 
اداری و قضايی خود هستيم كه با حقوق 2 ميليون و 3 ميليون تومانی زندگی 
می كنند. مصدق با بيان اين كه بررسی ميانگين حقوق ۴0 نهاد حاكميتی حكايت 
از اين دارد كه ميانگين دريافتی همكاران قوه قضاييه از اين ۴0 نهاد حاكميتی 
كمتر است، تأكيد كرد: دريافتی همكاران ما بسيار پايين است و خواسته ما اين 
است كه حقوق آنان مانند ديگر نهاد ها يا مقداری كمتر از آن ها باشد.پيشتر نيز 
محسن برزويی، مديركل امور اداری كارگزينی قوه قضاييه با حضور در برنامه 
»صبــح بخير ايران« درباره ادعای مطرح شــده مبنی بر دريافتی كاركنان قوه 
قضاييه از سوی سازمان اداری و استخدامی گفته بود كه ادعای دريافت حقوق 
18۴ ميليون تومانی در قوه قضاييه در حالی از سوی سازمان اداری استخدامی 
مطرح می شود كه آمار ارائه شده ايراد شكلی و ماهوی دارد.وی همچنين گفت: 
پرداختی 13 ماه يكی از پرسنل به لحاظ مشكلات گوناگون به صورت يك جا 
پرداخت شده، اما سازمان اداری و استخدامی آن را به عنوان ميانگين پرداختی 
اعلام كرده اســت.مديركل امور اداری كارگزينی قوه قضاييه در بخش ديگری 
با بيان اين كه حقوق ۵0 درصد از پرســنل و شاغلين كمتر از ۷ ميليون تومان 
اســت، افزود: 36 درصد از همكاران بين ۷ تا ۹ ميليون تومان حقوق دريافت 

می كنند./ميزان
 تاکیدمجید انصاری بر لزوم تعامل اصلاح طلبان با علی لاریجانی

انصاری، عضو مجمع تشــخيص مصلحت نظام و چهره شاخص اصلاح طلب 
گفت: در اوضاع كنونی كشــور بزرگان دو جريان سياســی بايد اختلاف ها را 
كنار بگذارند و بر ســر مســائلی كه با زندگی مردم مرتبط است با يكديگر به 
صحبت بنشينند.تعامل با افراد معتدل جريان سياسی روبه رو يك امر عقلانی 
و به مصلحت اصلاح طلبان اســت.در جريان اصولگرا بزرگانی همچون آقای 
لاريجانی وجود دارند كه از اعتدال و خرد سياســی برخوردار هستند و لازم 
اســت اصلاح طلبان در مسائل مشترک با ايشان و افرادی چون او تعامل كنند. 
اگر قرار اســت نقدی بر حاكميت وارد شود يا پيشنهادهايی برای اصلاح وضع 
موجود و پشتيبانی از مردم وجود دارد، بهتر است از طريق هر دو جناح سياسی 
و با يك هدف مشترک بيان شود.وی همچنين در خصوص سخنان اخير سيد 
محمدخاتمی و تاكيــد وی بر كنش گری اجتماعی و متفاوت اصلاح طلبان در 
روزگار كنونی، اظهار كرد: ســخنان اخيــر آقای خاتمی در خصوص حضور 
موثر اصلاح طلبان در جامعه كاملا درســت اســت و بايد از آن استقبال كرد. 
اصلاح طلبی يك جريان پويا، فراگير، مستمر و پويا برای اصلاح امور است و 
نبايد آن را صرفا در امر اصلاح قدرت  يا ساختار حاكميتی خلاصه و محدود 
كــرد .انصاری با تأكيد بر اين نكته كه نبايد اصلاح طلبی را يك موضوع متكی 
به قدرت دانست، بيان كرد: اصلاح طلبی الزاما با حضور قدرت شكل نمی گيرد، 
هرچند اگر با ابزار قدرت دست به اصلاحات زد، اين موضوع بسيار پسنديده 

خواهد بود./قرن نو

رئیسی: سفرهای دولت جزو کم هزینه ترین سفرهاست 
آيت ا ...سيد ابراهيم رئيسی در جلسه هيئت دولت به قرار گرفتن رديف اعتبارات 
مصوبات سفرهای استانی در زير مجموعه سفرهای نهاد رياست جمهوری اشاره 
كرد و افزود: اين تغيير باعث ايجاد ســوءتفاهم شــد و ايــن تصور را دامن زد 
كه پول ها خرج ســفرهای رئيس جمهور می شود، در حالی كه سفرهای دولت 
جزو كم هزينه ترين ســفرها و اعتبارات مذكور برای انجام پروژه های مصوب 
در سفرهای استانی است و ســازمان برنامه و بودجه در فرايند تصويب نهايی 
قانــون بودجه،  ترتيبی اتخاذ كنند كه اين بخش از اعتبارات خارج از اعتبارات 
نهاد و در رديف مناســب پيش بينی شود.بودجه نهاد رياست جمهوری در سال 
آينده دچار تغيير و تحولات اساسی شده است؛ به طوری كه بودجه امسال نهاد 
رياست جمهوری مبلغی حدود  ۵30 ميليارد تومان بوده، اما در بودجه 1۴01 
با اضافه شدن دو بند مهم به سرفصل بودجه 1۴01 نهاد )101000( اين مبلغ به 
عدد 1۴83 ميليارد تومان رسيده است.در اين سرفصل يك بند با عنوان برنامه 
حكمرانی امور قوه مجريه وجود دارد كه شامل تعهد به مصوبات سفرهای استانی 
است و در بودجه سال 1۴00 وجود نداشت. دولت سيزدهم مبلغ ۵2۵ ميليارد 
تومان را برای مصوبات ســفرهای اســتانی در نظر گرفته است كه در سرفصل 
بودجه نهاد رياست جمهوری آمده اســت. از سوی ديگر در لايحه پيشنهادی 
دولت بندی برای برنامه های راهبری فناورانه و مقابله با قاچاق كالا و ارز و مواد 
مخــدر و داروهای روان گردان وجود دارد كه دولت مبلغ ۴62 ميليارد تومان را 
برای آن در نظر گرفته است. بر همين اساس و به گزارش ايرنا با محاسبه ارقام 
ديگر بودجه نهاد رياست جمهوری مشاهده می شود كه بودجه رسمی ساختار 
نهاد رياســت جمهوری نه تنها افزايش نداشــته بلكه در مواردی نيز با كاهش 
مواجه بوده است و افزايش هزينه در سرفصل بودجه نهاد به دليل گنجانده شدن 
بند مصوبات سفرهای اســتانی و مبارزه با قاچاق كالا و ارز بوده است.رئيسی 
همچنين  با تاكيد دوباره بر ضرورت تنظيم پيوست عدالت برای تمام تصميمات و 
مصوبات دستگاه های دولتی و به ويژه بودجه، تصريح كرد: هيچ تصميم و اقدام ما 
نبايد خلاف عدالت باشد.رئيس جمهور از همه مسئولان و دستگاه های دولتی نيز 
خواست برای تشريح و توضيح عملكرد دولت به ويژه تبيين بايدها و نبايدهای 
لايحه بودجه تلاش كنند و خاطرنشان كرد: كاری كه تاكنون برای تبيين عملكرد 
دولت  از جمله لايحه بودجه 1۴01 انجام شده به هيچ وجه كافی نيست و همه 
اجزای دولت بايد درباره اين موضوع مهم احساس مسئوليت كنند.آيت ا... رئيسی 
به موضوع انتشار اخبار پرداخت حقوق  نجومی در برخی دستگاه ها هم اشاره 
و اظهار كرد: دولت در برخورد با حقوق  نجومی قاطع و مصمم اســت و در هر 
جا كه با ارائه مســتندات موضوع به اثبات برسد در جهت اصلاح آن با فوريت 

اقدام می شود.
انعکاس

دیده بان ایران نوشــت: محمدرضا پورابراهيمی، رئيس كميســيون اقتصادی 
مجلس، گفته است مقامات دولتی هم به موضوع قانون گذاری ارزهای ديجيتال 
ورود كرده اند و محسن رضايی، معاون اقتصادی رئيس جمهور، متولی ارزهای 

ديجيتال در دولت شده است.

 آنا پرس نوشــت: روزنامه انگليسی زبان تهران تايمز در بطن گزارشی با عنوان 
»تنها يك گام اشتباه«، نقشه ای با نشانه گذاری اهداف احتمالی در سرزمين های 
اشــغالی منتشر كرد. تهران تايمز نوشت: افزايش تهديدات نظامی اسرائيل عليه 
ايران نشــان می دهد اين رژيم فراموش كرده ايران قادر است از هر نقطه ای به 
آن ها ضربه بزند. انتشار اين گزارش بازخوردهای فراوانی را در ميان رسانه های 

صهيونيستی به همراه داشت.
 تابناک نوشت: »فاطمه محمدبيگی« نماينده قزوين و عضو كميسيون بهداشت و 
درمان در مجلس گفت: وسايل پيشگيری هم در دسترس و هم قابل تهيه است، 
فقط رايگان بودنش برداشته شد. در شرايطی قرار گرفتيم كه جمعيت كشور كم 

است چرا بايد وسايل پيشگيری را با يارانه به مردم بدهيم؟
 چند ثانیه نوشت: در چهارمين ماه اسارت ۹ شهروند ايرانی به دست جيش الحر 
سوريه )ارتش آزاد سوريه كه مورد حمايت تركيه است(، اين گروه حالا خواستار 
معاوضه آن ها با زندانيان اين گروه در سوريه شده است. اين ۹ نفر می خواستند 
از طريــق مرز آبی تركيه ابتدا به ايتاليا و از آن جا به بريتانيا بروند اما اينك در 

شمال سوريه اسير هستند.
 اقتصادنیوزخبر داد: نشست شورای معاونان وزارت اطلاعات با حضور وزير 
اطلاعات، معاونان وزير و رؤسای سازمان های تابعه و رئيس سازمان اطلاعات 
سپاه و همراهان وی، برگزار شد.اين نشست در راستای همكاری، هماهنگی و 
هم افزايی جامعه اطلاعاتی كشور و تعامل بيشتر بين وزارت اطلاعات و سازمان 

اطلاعات سپاه پاسداران در موضوعات مرتبط انجام شد.
تازه های مطبوعات

وطن امروز- اين روزنامه در گزارشــی با تيتر »هدف لغو تحريم هاست ، باقی 
فسانه است« نوشت: مهم ترين گزاره ای كه رهبر انقلاب تلاش كرده اند برای طرف 
غربی و برخی جريانات داخلی تفهيم شــود اين است كه حفظ برجام ذاتا برای 

ايران اصالت ندارد و هدف اصلی كشورمان فقط لغو تحريم هاست.
 آفتاب یزد- اين روزنامه با اشاره به مذاكرات برجامی كه در وين جاری است، 
نوشت: جملاتی مانند » اميدوار هستيم«، » اراده داريم« و » گفت و گو ها سازنده 
اســت« آن قدر از سوی طرفين مذاكره مطرح می شود كه ديگر تبديل به كليشه 
شده است. اما آن طور كه مشخص است چينی ها كاملا خنثی عمل می كنند و به 
قضايا ورود نمی كنند و روسيه برای اين كه بتواند مديريت بهتری داشته باشد حد 

وسط را گرفته است. 
 جــوان- اين روزنامه با اشاره به اين كه تشكل غيررسمی » شورای هماهنگی 
تشكل های صنفی فرهنگيان« معلمان را تحريك به تجمع  می كند نوشت: اين 
گروه نه نقــدی تخصصی دارد و نه اعتراضی از مســير قانونی را ابتدا امتحان 
می كند. بلكه همان آغاز كار، با يك ادبيات سياســت زده و هيجانی كاذب، از 
معلمان می خواهد كلاس های حضوری و مجازی خود را ترک كنند، از شــبكه 
شاد بيرون بيايند و دست به يك اعتصاب سراسری بزنند و در تحصنی هماهنگ 

شركت كنند.

گــروه خبر // معاون فنــی اداره كل 
نوسازی مدارس هرمزگان گفت: رشد 
آموزشی  فضاهای  طراحی  برابری   ١۸
نسبت به سه سال گذشته مويد يک 
و  توسعه   ، نوســازی  كار جهادی در 

تجهيز مدارس است .
به گزارش خبرنگار دريا ؛ مهندس مهدی 
باوقار زعيمی با اشــاره به اينكه مدرسه 
به عنوان يك نهــاد فرهنگی و اجتماعی 
گسترده و فراگير، نقش بنيادی و بی بديل 
در سرنوشــت جامعه ايفا می كند، اظهار 
داشت: توجه به كيفيت فضاهای آموزشی 

در روند يادگيری الزامی و مهم می باشد.
وی همچنين با بيان اينكه تمام آحاد ملت، 
بخشــی از بهترين و مســتعدترين سنين 
فراگيری خويش را در درون مدرسه و در 
سايه آموزش های معلمان و مربيان سپری 
می كنند، افزود: چگونگی شــكل گيری 

باورها، مهارت ها و شخصيت آنان در اين 
سنين بر روند پيشرفت و توسعه كشور تاثير 

فراوان خواهد داشت.
معاون فنــی اداره كل نوســازی مدارس 
هرمزگان با تاكيد بــر اينكه آينده جوامع 
را می توان در آيينه مدارس مشاهده كرد، 
ادامه داد: مدرســه، تجلی بخش كارآمدی 
و توانمنــدی آموزش و پرورش اســت ، 
پايه های آينده سرنوشت كشور بر دوش 
آموزش و پرورش بوده و كليد آن در دست 

معلمان و مديران آموزشی است.
باوقار همچنين ابراز داشــت: آموزش با 
كيفيت و مدرسه كارآمد و اثربخش، دارای 
ضوابط و استانداردهايی بوده كه در صورت 

دارا بودن آن ويژگی، در فرآيند توسعه نقش 
آفرين خواهند بود. به گفته وی، عدم كيفيت 
درآموزش و مدرسه ناكارآمد به ضد خود 
تبديل شده و مانع رشد و تعالی انسان ها و 
توسعه جوامع می شوند. معاون فنی اداره 
كل نوســازی مدارس هرمزگان ادامه داد: 
توجه و اهميت به كيفيت بخشی فضاهای 
آموزشی و به روز رسانی نقشه ها با توجه 
به آخرين ويرايش ضوابط و استانداردهای 
آموزشــی از نكات بسيار مهمی است كه 
اداره كل نوسازی مدارس هرمزگان به آن 
توجه ويژه ای دارد. باوقار با بيان اينكه در 
طول سه ســال اخير بيش از يكصد هزار 
مترمربع طراحی فضاهای آموزشی جديد 

به آرشــيو دفتر فنی ايــن اداره كل اضافه 
گرديده است، خاطرنشــان كرد: رشد 18 
برابری طراحی فضاهای آموزشی نسبت به 
سه سال گذشته خود مويد يك كار جهادی 
در اين حوزه است .وی اعلام داشت: كسب 
چهار رتبه برتر كشوری در طی سالهای ۹۷ 
و ۹۹ نيز مويدتوجه به اهميت كيفيت بخشی 

به فضاها در طراحی می باشد.
اين مسوول با اشاره به اينكه سرمايه گذاری 
در امر آموزش و پرورش، سرمايه گذاری 
برای تربيت انسان های رشد يافته و هدايت 
شده اســت، تصريح كرد: گذشت زمان، بر 
اثربخشی نقش آموزش و پرورش افزوده 
و »مــدارس« را در كانون توجهات قرار 

داده اســت، زيرا در عصــر حاضر، منابع 
انسانی و سرمايه های فرهنگی و اجتماعی، 
ارزشمندترين سرمايه هر كشور محسوب 
می شــوند و بالندگی و رشــد كشور به 
نوانمندی و شايســتگی های سرمايه های 
انسانی »به ويژه جوانان« آنان وابسته است.
وی در پايان با اعلام اينكه اســتانداردها 
و ضوابط مطلوبيت شــامل تمام مؤلفه ها 
و عناصر مؤثــر در فرآيند تعليم و تربيت 
همچون برنامه آموزشــی محتوای كتب، 
نيروی انسانی، مديريت و رهبری آموزشی، 
روش های تدريس، شــيوه های تربيتی، 
فضای فيزيكی، تجهيــزات، جو و فضای 
آموزشــی و ... بوده، اظهارداشت: تمامی 
مؤلفــه ها نياز به تبييــن ضوابط و اصول 
برای دســتيابی به »مدرســه مطلوب« و 
 »آموزش و پــرورش كارا و اثربخش« را 

ميسر می سازد.

معاون فنی اداره کل نوسازی مدارس هرمزگان عنوان کرد؛

هرمزگان پیشگام در طراحی فضاهای آموزشی

گروه خبر //  وزير علوم، تحقيقات و فناوری   
با صــدور حکمی، دكتر » محمد صادقی « را 
به عنوان سرپرســت » دانشگاه هرمزگان « 

منصوب كرد. 
دكتر زلفی گل در اين حكــم انتصاب خطاب به 

دكتر صادقی آورده است:
» نظــر به مراتــب تعهد، تخصــص و تجارب 
ارزشــمند جنابعالــی، به موجب ايــن حكم به 
عنوان »سرپرست دانشگاه هرمزگان « منصوب 

می شــويد. انتظار می رود با پيروی از آموزه های 
اسلامی، مبانی علمی، روحيۀ انقلابی، راهبردهای 
اساســی دولت مردمی و برنامه های ارائه شــده 
به مجلس شــورای اســلامی و جلب همكاری 
اســتادان، مديــران، ياوران علمــی )كاركنان( و 
دانشــجويان تمامی امكانات مــادی و معنوی 

دانشگاه از جمله ظرفيت عظيم خيرين و واقفين 
را جهت تحقق سياســت ها و برنامه های اسناد 
بالادســتی، مرجعيت و ديپلماسی علمی، توسعه 
همه جانبه علم و فناوری، آموزش پژوهش محور، 
پژوهــش آموزش محــور، مهــارت افزايــی، 
كارآفرينی، فرهنگ سازی كار تيمی و گروهی و 

در نهايت اجرای تمامی محورهای سند » دانشگاه 
اسلامی » بكار گيريد.«

 بــه گزارش ايســنا ؛ وزير علــوم، تحقيقات و 
فناوری همچنين در نامه ای جداگانه از خدمات 
و تلاش های دكتر علی اكبر شــيخی فينی رئيس 

سابق دانشگاه هرمزگان قدردانی كرد.

»صادقی« رئيس دانشگاه هرمزگان شد

گروه خبر // سخنگوی دانشگاه علوم پزشكی 
هرمزگان گفت: از ابتدای امسال ۹0۵هرمزگانی 

مورد حمله سگ های ولگرد قرار گرفته اند.
فاطمه نوروزيان گفت: از ابتدای ســال تاكنون 
۹0۵ نفر در استان براثر حمله سگ های ولگرد 
گزش شــدند.نوروزيان افزود: بــه افراد گزش 
شــده هزار و ۴00 ويال واكســن، و 80 هزار 
واحد ســرم هاری تزريق شد.او گفت:بيشترين 
آســيب ها از ســگ های ولگرد خانگی بويژه 
در روستا هاســت، بطوريكه امسال ۷0 درصد 

گزش ها از سوی سگ های خانگی بوده است.
سخنگوی دانشگاه علوم پزشكی هرمزگان اظهار 
داشت: زياد شدن شمار اين حيوانات، دريافت 
نكردن واكسن و آموزش نديدن علت اصلی اين 
آسيب ها ست.به گزارش مهر، اكنون با توجه به 
باز گشايی تدريجی مدارس و حضور فيزيكی 
دانش آموزان و رفت و آمد آن ها در مسير خانه 
و مدرســه، برخی از خانواده ها از حضور دسته 
جمعی ســگ های ولگرد در كوچه و خيابان ها 

بخصوص در روستاها نگرانند.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خبرداد
گروه خبر // دادســتان عمومی و انقلاب مركز استان حمله سگ های ولگرد به ۹۰۰هرمزگانی

هرمزگان برای ســی و ســومين بار از انبار های اداره 
جمع آوری و فروش اموال تمليکی و گمركات بندرعباس 

بازديد كرد. 
به گزارش خبرنــگار دريا ؛ مجتبــی قهرمانی با حضور 
در بخش هــای مختلف انبارهــای اداره اموال تمليكی در 
خصوص تعيين تكليف فوری كالاهای موجود و ساماندهی 
و به روزرسانی پرونده های مربوط به اين اقلام، دستورات 
لازم را صــادر كرد. در جريان اين بازديد كه بيش از ســه 
ساعت به طول انجاميد، با نظارت مستقيم دادستان عمومی و 
انقلاب مركز استان هرمزگان، سامانه های اموال منقول اين 
انبارها توسط كارشناسان مربوطه و مقامات قضايی به دقت 

مورد ارزيابی فنی و تحليل و بررســی قرار گرفت و ضمن 
استخراج اطلاعات آن، ايرادات اين سامانه ها به مسئولان 
مربوطه تذكر داده شد. همچنين در ادامه، ضمن جداسازی و 
دسته بندی پرونده های قضايی مربوط به كالاهای مختلف 
به پرونده های جاری و مختومــه، در خصوص هر مورد 
تصميم گيری شد. وی خاطرنشان كرد: پس از بررسی های 
كارشناسی و تفكيك كالاهای تاريخ مصرف گذشته، تقلبی، 
فاسد شده وغير بهداشتی از ساير اقلام موجود در انبارها، 
دســتورات لازم برای امحاء و معدوم شــدن تعداد 10۴۵ 
رديف انواع كالاهای خوراكی، آشاميدنی، آرايشی بهداشتی 
و دخانی تاريخ مصرف گذشته، غير استاندارد و غير قابل 

استفاده صادر شد. 

دستور دادستان بندرعباس برای امحاء کالاهای فاسد 
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 // ها  اســتان  سرويس  سيلاوی  حسن 
اســتاندار خوزســتان گفت: در مقابل 
فشارهايی كه برای انتصابات وجود دارد 
ايســتادگی می كنم و اجازه نخواهم داد 
افراد ضعيف در پستها به كار گرفته شوند. 
به گزارش خبرنگار دريا ؛  صادق خليليان  در 
همايشی كه با حضور نمايندگان تشكل های 
دانشجويی استان در دانشكده ادبيات دانشگاه 
شهيد چمران اهواز برگزار شد با بيان  اينكه تا 
كنون در سطح استانداری سه معاونت از پنج 
معاونت تغيير كرده اند افزود: در انتصابات بايد 
از تعجيــل پرهيز كنيم و بايدهر مديری كه در 
چهارچوب سياســت های دولت كار می كند 
و انتصابش سياسی نبوده است به خدمت خود 
ادامه دهد. وی گفت: دولت جديد در شرايطی 
كشور را تحويل گرفت كه در هشت سال قبل 
از آن كشور در انفعال قرار داشت و تفكر دولت 
وقت بر اين بود كه بر اســاس برجام شرايط 
را مديريت كند كه برجام به ســرانجام نرسيد 
و شاهد وضعيت فعلی هستيم. خيليان افزود: 
ســعی دولت فعلی بر اين است تا با فعاليت 
شــبانه روزی و مقابله با رانت و فساد مسير 

كشور را با داشته هايی مبتنی بر توانايی های 
داخل در چهارچــوب اقتصاد مقاومتی پيش 
ببرد.استاندار خوزستان اظهار داشت: در عين  
حال مذاكرات هم در جريان اســت و اگر اين 
مذاكرات بر مبنای رويكرد انقلابی و عزت ملی 
به نتيجه برسد موجب هم افزايی خواهد شد اما 
محوريت بر اســتفاده از توانمندی های درون 
كشور است. وی با اشاره به اينكه  برای شروع 
كار در استان بايد نيروهای كارآمد و توانمند 
را شناســايی می كرديم گفت: در دوره ای كه 
وزير جهاد كشاورزی بودم تغييرات مديريتی 
را اصل نمی دانســتم بلكه انجام صحيح امور 
برايم محوريت داشت.  استاندار خوزستان با 
اشاره به اينكه انتصابات مديران در استانداری 
در حال انجام است اظهار داشت: تغيير مديران 
دستگاه ها با هماهنگی وزارتخانه های مربوطه  
صورت می گيرد. وی بيان كرد: مديران نبايد به 

صندلی های خود  دلبستگی داشته باشند چون 
اين امر منجر بــه كرنش آنها در برابر ديگران 
برای حفظ صندلی می شــود.خليليان گفت: 
در اوايل كار با بحران های كارگری دســت 
به گريبان بوديــم كه مهمترين اين بحرانها در 
شركت نيشكر هفت تپه بود كه ابعاد ملی و حتی 
بين المللی پيدا كرده بود و می بايست در يك 
فضای آرام اين بحران ها را مديريت می كرديم 
كه خوشــبختانه با مكاتبات و پيگيری های 
صورت گرفته بارييس جمهور و اعضای كابينه 
پيشنهاد ما برای الحاق شركت نيشكر هفت تپه 
به شركت توسعه نيشكر و صنايع جانبی مورد 
موافقت قرار گرفت.وی اظهار داشــت: همان 
روز اول مقدمات كار انجام گرفت و اعضای 
هيات مديره تعيين شدند و خوشبختانه اوضاع 
اين شركت در حال سامان گرفتن است و اين 
نشان دهنده اين است كه مشكلات استان قابل 

حل می باشــد. وی افزود: از ديگر مشكلات 
استان مطالبات كارگران شهرداری ها در برخی 
شهرها بود كه بخشی از معوقات آنها پرداخت 
شده و بخش ديگری هم  پرداخت می شود كه 
از جمله در سوسنگرد كه كارگران شهرداری 6 
ماه حقوق نگرفته بودند مشكلشان تا حدودی 
حل شــد.خليليان با اشــاره به اينكه  امسال 
دچار خشكسالی هستيم گفت: دولت گذشته 
به صورت غيركارشناسی برای توليد برق، آب 
پشــت سدها را رهاسازی كرد كه ما ناچار به 
تغيير الگوی كشت در پاييز شديم تا شرايط را 
مديريت كنيم و به جز يكی 2 نقطه در انتهای 
حوضه كرخه مشكل خاصی در حال حاضر 
وجود ندارد. استاندار خوزســتان بيان كرد: 
يك برنامه 2ســاله برای توسعه استان تدوين 
كرديم كه در مراحــل تصويب در دولت قرار 
دارد و البته مصوبات ســفر رياست جمهوری 

را نيــز تدوين كرديم كه ابتدا با حضور معاون 
اجرايی و ســاير وزيــران و در مرحله بعد با 
حضور معــاون اول رييس جمهور مبلغ 360 
هزار ميليارد ريال و ايجاد1۵0 هزار شغل به 
تصويب رسيد. وی گفت: خوزستان وضعيت 
مناســبی  از لحاظ زيرساختها ندارد و بيشتر 
زيرساختهای آن دچار مشكلات عديده ای می 
باشد و  اين وضعيت در حالی است كه بيشترين 
اعتبارات عمرانی كشور تا كنون به اين استان 
اختصاص يافته اما مشكلات آن برطرف نشده 
كه اين امر نياز به آســيب شناسی جدی دارد. 
استاندار خوزســتان با اشاره به اينكه راهبرد 
مديريت اســتان  برای رفع مشكلات موجود 
در  سه ســطح  تعيين شده است گفت: يكی 
از اين راهبردها واقعيت های ميدانی و حضور 
در صحنه است كه تا امروز 12 سفر شهرستانی 
انجام گرفته و در حوزه فاضلاب بيش از 10 
جلسه و 10 بازديد ميدانی از پروژههای استان 
صورت گرفتــه و 100 جبهه كاری در اهواز 
ايجاد شــده و نقاط فوق بحرانی به گونه ای 
حل شد كه در راستای طرح ميان مدت طرح 
جامع فاضلاب باشــد. وی با اشاره به اينكه  

از پيگيری مشــكلات فرهنگی در خوزستان 
غافل هستيم گفت: برخی صاحبان سياسی و 
پيمانكاران  باعث ايجاد فساد می شوند و بايد 
جلوی ايــن ارتباطات را گرفت.خليليان بيان 
كرد: ماهشهر با داشتن 22 مجتمع پتروشيمی 
دچار معضل بيكاری اســت و بايد نظارت را 
بر اين شرايط بيشتر نمود، يك بخشنامه چهار 
ماده ای به كارخانجات ابلاغ شــد كه يكی از 
بخشنامه ها جذب نيروی بومی در منطقه است، 
بخشنامه ديگر انجام گردش مالی و پرداخت 

ماليات اين شركت ها در استان است.

استاندار خوزستان: 

مقابل فشارها برای انتصابات ایستادگی می کنم

  

       

آرزو توكلی سرويس استان ها // رئيس كل دادگستری 
اســتان كرمان گفت: ٣۷۰ پرونــده حمايت قضائی از 
بنگاه های توليدی طی دو سال باز كرديم و در قالب اين 
پرونده ها به نتايج خوبی رسيديم كه اين نتايج حاصل 

تلاش همه مسئولان بوده است. 
يدالله موحد در دومين گردهمايی فعالان اقتصادی و مسئولان 
قضايی اســتان كرمان كه  در بم برگزار شد، اظهار داشت: در 
اين گردهمايی سعی داريم با ظرفيت و در بستر قوانين حاكم 
بر روابط اقتصادی پولی و بانكی مشكلات بنگاه های اقتصادی 
را بررسی و رفع كنيم.وی افزود: 3۷0 پرونده حمايت قضايی 
از بنگاه های توليدی طی دو ســال باز كرديم و در قالب اين 
پرونده ها به نتايج خوبی رسيديم كه اين نتايج حاصل تلاش 
همه مسئولان بوده است. رئيس كل دادگستری استان ادامه داد: 
همه مديران عليرغم كمبودهای موجود مشكلات بنگاه های 
اقتصادی را رفع كرده و می كنند.موحد با اشــاره به برگزاری 
اولين گردهمايی در شهرستان زرند گفت: بم يكی از قطب های 
اقتصادی مهم اســتان كرمان است و خودروسازی قلب تپنده 
اقتصاد منطقه محسوب می شــود.وی ادامه داد: همچنين در 
حوزه های گردشگری و توليد محصولات باغی و قرار داشتن 
در مسير ترانزيت شهرستان بم جايگاه مناسبی در اقتصاد استان 
دارد  كه بر اساس اين معيارها بايد برنامه ريزی و موانع برطرف 
شود. اين مقام مسئول قضايی تصريح كرد: سازمان بازرسی 
استان، اداره كل اطلاعات و ساير بخش های نظارتی بايد در 
كنار سيستم اداری و بانكی اســتان پيشنهادات و مشكلات 
مديران توليدی را بشنوند و تلاش كنند تا اين مشكلات رفع 
شود. وی ابراز داشت: مديران اجرايی همواره در تفسير قوانين 
با ابهام مواجه می شــوند كه ما به عنوان نماينده دستگاه قضا 

وظيفه داريم در كنار آنها باشــيم.موحد بيان داشت: شرايط 
كشور شرايط خاصی است و مديران اقتصادی افسران جبهه 
جنگ اقتصادی هستند و نياز به پشتيبانی و حمايت دارند و 
بايد كمك كنيم تا موانع رفع شود.رئيس كل دادگستری كرمان 
يادآور شــد: ما زمانی كه يك مدير اجرايی برای بنگاه های 
اقتصادی مانع ايجاد می كند، افسوس می خوريم البته بلافاصله 
به موضوع ورود كرده و درصدد رفع آن مشــكل بر می آييم. 
رئيس كل دادگستری استان كرمان تصريح كرد: اين ستاد در 
سطح ملی، استانی و بعضاً شهرســتانی فعال است و در اين 
جلسه مديران توليدی شرق استان می توانند مشكلات خود 
را مطرح كنند تا تصميمات لازم توسط مسئولين گرفته شود. 
وی افزود: يكی از مواردی كه در اين جلسه بايد بررسی و رفع 
شــود بحث اراضی شهرک امام خمينی )ره( بم است كه منابع 
طبيعی بر اساس كميســيون ماده 32 در سال ۷0 زمين هايی 
را در اختيار مســكن و شهرسازی و شــهرداری قرارداده و 
شــهرداری هم اقدام به فروش اراضی و صدور پروانه كرده و 
مردم هم منازل خود را ساخته اند.موحد عنوان كرد: واگذاری 
مســكن و شهرسازی به شهرداری مشــكل خاصی ندارد و 
می طلبد فرماندار و رئيس دادگستری پيگيری كنند تا مشكل 
مردم رفع شوند و سند مالكيت ساده شود.وی تاكيد كرد: كميته 
مشتركی با حضور شهرداری، نماينده راه و شهرسازی، نماينده 
ثبت اسناد، نماينده فرماندار و نماينده دادگستری تشكيل تا به 
به صورت تخصصی مشكل بررســی و رفع شود.به گزارش 
فارس در اين جلسه در خصوص مشكلات مالی و تسهيلات 
كارخانجات خودروسازی، مشكلات گلخانه داران و همچنين 
مباحث و مسائل سردخانه داران شهرستان بحث و گفت وگو 

شد.

بازگشایی ۳۷۰ پرونده حمایت قضائی
 از بنگاه های تولیدی در کرمان 

طرح :  فاطمه  هوشنگی

عليرضا حائری زاده ســرويس استان ها //
سرپرســت منطقه بافت تاريخی شهرداری 
يزد با اشاره به ضرورت تکميل طرح های نيمه 
تمام گفت: اكنون ٣۰ طرح عمرانی از ســوی 

شهرداری اين منطقه در دست اقدام است. 
به گــزارش خبرنگار دريــا ؛ عليرضا نقوی در 
نشســت  با  شهردار يزد با اشاره به اينكه كيفيت 
پروژه هــای عمرانــی نبايد فدای كميت شــود 
افــزود: علی رغم تمامی تلاش ها بــرای اتمام و 
بهره منــدی از پروژه های منطقه بافت تاريخی در 
بازه زمانی تعريف شــده، هرگــز نبايد از رعايت 
استانداردهای فنی غفلت شــود.وی اظهار كرد: 
برخی از پروژه های نيمه تمــام و يا باقی مانده از 

سال های گذشته فعال  شــده اند كه اميدواريم تا 
پايان ســال به بهره برداری برســد.نقوی تصريح 
كرد: حل مشــكلات موانع احتمالی پيشــرفت 
پروژه های عمرانی را در دستور كار قرار داده ايم 
و اميدواريم كه مطابق با برنامه ريزی های صورت 
گرفته قبلی، در سريع ترين زمان طرحها را تحويل 
دهيم.همچنين شــهردار يزد گفــت: در اجرای 
پروژه های شهری، ايجاد هماهنگی بين واحدهای 
مختلف شهرداری برای به نتيجه رساندن پروژه ها 
ضروری اســت و موجب تسريع در روند اجرا و 
كيفيت انجام كار می شود.ابوالقاســم محی الدينی 
با بيان اينكه عهد و پيمان مديريت شــهری برای 
توسعه و آبادانی روزافزون يزد خلل ناپذير است؛ 

خاطرنشان كرد: علاوه بر سرعت اجرای پروژه، 
كيفيــت پروژه ها نيز مورد تأكيد ما اســت و ما 
به عنوان امانت داران بيت المال، بر اجرای باكيفيت 
تمامی پروژه های عمرانی نظارت داريم.وی افزود: 
مجموعه شهرداری و شورای اسلامی شهر به دنبال 
ايجاد رفاه و آسايش شهروندان هستند و هدف ما 
اين است تا با تلاش مستمر و مداوم پروژه هايی 
كه در پيشــرفت شــهر نقش مهمی ايفا می كنند 
كوتاه ترين زمان افتتاح و به بهره برداری برســد. 
در اين نشست روند پيشرفت فيزيكی طرح های 
فعال بررسی و در خصوص پشتيبانی و تأمين مالی 
پروژه های 1۴01 منطقه بافت تاريخی هم انديشی 

و تصميم گيری شد.

 اجرای 30 طرح عمرانی در بافت تاریخی یزد 

عليرضا حائری زاده سرويس استان ها //رئيس بنياد مسكن 
انقلاب اســلامی با تاكيد بر احيای روستاها به عنوان نمود 
اقتصاد مقاومتی در كشورمان، برگزاری جشن مقاوم سازی 
تمام واحدهای مسكونی روستايی كشور در سال 1۴10 را 

وعده داد. 
اكبر نيكزاد در مراسم توديع و معارفه مدير كل بنياد مسكن 
استان يزد كه در هتل راه و ما برگزار شد، با تاكيد بر اين كه 
بنياد مسكن يك نهاد انقلابی و يادگار امام راحل)ره( است 
كه امروز خدمات آن در سطح كشور جاری و ساری است، 
عنوان كرد: با عنايت به اين كه بنياد مسكن هيچ گونه بار مالی 
بر دوش دولت وارد نمی كنند، اين نهاد می تواند پايلوت خوبی 
برای مباحث مالی ساير بخش ها در كشور باشد.وی ضمن 
تاكيد بر اين كه بنياد مسكن بدون مردم معنايی ندارد، اظهار 
كرد: برخی عمداً يا سهواً اقتصاد مقاومتی را گرسنگی كشيدن 
معنی می كنند در حالــی كه اقتصاد مقاومتی يعنی بنا نهادن 
اقتصاد بر توانمندی های داخلی و روســتاها بهترين نمونه 
در اين رابطه هستند.نيكزاد ادامه داد: مردم روستا مايحتاج 
خود را در داخل روستا تامين می كنند و مباحث اجتماعی 
و فرهنگی خود را نيز به خوبی اداره می كنند لذا تحريم  در 
مورد آنها معنی ندارد و بر همين اساس نيز تاكيد داريم كه بايد 
روستاها را احيا كنيم كه البته در اين باره رئيس جمهوری نيز  
برنامه های ويژه ای برای روستاها دارد و اين فرصت مغتنمی 

است بايد از آن استفاده كنيم.
وی با اشاره به مقاوم سازی سالانه 200 هزار واحد مسكونی 
روســتاها توسط بنياد مسكن از سال 138۴ تاكنون، گفت: 

آمار هفت درصدی واحدهای مقاوم روستايی اكنون به ۵0 
درصد در كشور رسيده و تلاش داريم تا سال 1۴10 جشنی 
با اين مضمون بگيريم كه هيچ واحد مســكونی روســتايی 

غيرمقاوم در كشور نداريم و اين همت همگانی را می طلبد.
رئيس بنياد مســكن كشور با اشــاره به اين كه در زلزله بم 
۴0 هزار نفر جان باختند كه چنين خسارتی قابل تبديل به 
رقم ريالی نيست، تصريح كرد: در حال حاضر بنياد مسكن 
در حال بازســازی هفت نقطه حادثه ديده در كشور است و 
معتقديم حق نداريم از اين فرصت مهيا شدن استفاده نكنيم و 
در فردا روزی هنگام وقوع بحران هايی مانند زلزله و پس از 
كلی خسارت جانی و مالی، گريه و زاری كنيم چرا كه ديگر 

كسی اين گريه و زاری را از ما قبول نخواهد كرد.  
وی با بيان اين كه خوشبختانه بانك های استان يزد همكاری 
خوبی با بنياد مسكن  استان دارند، بر تداوم اين روند تاكيد 
كرد و گفت: يزد بايد پيشــرو پرداخت تسهيلات روستايی 
جهت مقام سازی باشــد و حتی چند سال زودتر از كشور 
جشن مقاوم سازی واحدهای مســكونی روستايی خود را 
بگيرد. نيكزاد در بخش ابتدايی ســخنانش ضمن تقدير از 
زحمات »عليرضا قربانيان« مدير كل پيشين و آرزوی توفيق 
برای »عليرضا نادريان زاده« مدير كل جديد بنياد مســكن 
استان يزد، گفت: در اين نهاد چيزی با عنوان »بازنشستگی« 
وجود ندارد چرا كه كمك به بنياد مســكن يعنی كمك به 
بهبود خدمات رسانی به مردم مناطق محروم و خوشبختانه 
موارد متعددی در اين زمينه در استانهای مختلف كشورمان 

را شاهد هستيم.

رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی:

روستاها را بايد احيا كنيم

حسن سيلاوی سرويس اســتان ها // مدير عامل شركت 
آب و فاضلاب اســتان خوزستان، ميزان پيشرفت فيزيكی 
پروژه هــای فاضلاب اهواز را ۴1 درصد اعلام كرد و گفت: 

مشكلات فاضلاب اهواز دو ماهه حل نمی شود.
به گزارش خبرنگار دريا ، محمدرضا كرمی نژاد در نشست 
با شــورای شهر اهواز گفت: پيشرفت فيزيكی پروژه بزرگ 
فاضلاب اهواز ۴1 درصد اســت كه در قرارداد جديد 2۵ 
درصد ديگر پروژه تكميل می شــود اما اين پروژه محدود 
به 66 درصد نمی ماند.وی با اشاره به اينكه فاضلاب اهواز 
دغدغه همه اســت و رهبر معظم انقلاب و رئيس جمهور 
نيز برطرف شــدن مشكل تاكيد داشتند، افزود: سال گذشته 
مشــكلات آبی كرخه وقت زيادی بــرد و به منظور تمركز 
بر پروژه بزرگ فاضلاب اهواز به همكاران مربوطه ســپرده 
شد.كرمی نژاد با اشاره به اينكه مبلغ كلی قرارداد يك هزار و 
۷۴0 ميليارد تومان است، خبر داد: اعتبارات امسال دو مبلغ 
800 ميليارد و 13۵ ميليارد تومان است كه ۵0 ميليارد آن 
برای فاضلاب شــهرهای اطراف اهواز و ۷0 ميليارد برای 
آب شهرهای اطراف اهواز اســت.وی افزود: 83۵ ميليارد 
تومان برای پروژه آب و فاضــلاب اهواز باقی می ماند كه 
تنها 130 ميليارد تومان اسناد خزانه به دست ما رسيده اما 
با پيگيری های انجام شــده مقرر است كه ۵0 درصد اعتبار 
واريز می شود اما در حال حاضر اعتباری نيست و اعتبارات 
قبلی در بخش فاضلاب اهواز نيز هزينه شــده است.مدير 
عامل شركت آب و فاضلاب اســتان خوزستان افزود: در 

برخی مناطق اهواز مثل شــهرک دانشگاه و خيابان سقراط 
پروژه ها به دو منظور فاضلاب و عبور بارش با لوله های 800 
انجام می شــود.وی تاكيد كرد: تا كنون مجوز 300 - ۴00 
ميليارد اعتبار به منظور تعطيل نشدن پروژه دريافت شده و 
پيمانكاران پروژه ها همگی به صورت خُرد با قراردادهای 3 
ميليارد تومانی هستند؛ همچنين تاكنون رفع آب گرفتگی و 
مشكلات فاضلاب 160 خيابان در اهواز به اتمام رسيده و 
۷0 خيابان به برنامه جديد اضافه شده و شهرداری مجوزهای 
لازم را صادر كرده اســت .كرمی نژاد افزود: اقداماتی نظير 
تعمير دستگاه ها و پمپاژها انجام شده اما اگر بارانی با ظرفيتی 
بيش از اين عدد ببارد، وضعيت از كنترل ما خارج می شود 
و آب گرفتگی خيابان و معابر رخ خواهد داد چون ظرفيت 
استاندارد شبكه هدايت آب های سطحی اهواز 600 - ۷00 
هزار مترمكعب در شبانه روز است.وی در خصوص طولانی 
شــدن طرح فاضلاب اهواز گفت: مشكل فاضلاب اهواز را 
نمی توان در دو ماه برطرف كرد و همچنين 2۵3 كيلومتر از 
فاضلاب ها ريزشی است كه از قرارداد 1۷8 كيلومتر شبكه 
فاضلاب، 12۹ كيلومتر آن يعنی 6۵ درصد اجرا شده است.

مدير عامل شــركت آب و فاضلاب استان خوزستان گفت: 
اجرای طرح های ســاخت فاضلاب اهواز با لوله های بتنی 
با كيفيت بســيار پايين دليل اصلی خوردگی لوله ها با بخار 
فاضلاب است و گفت: طبق برنامه ريزی ها و كارهای انجام 
شده مشــكلات لوله های ريزشی تا پايان امسال برطرف و 

سال بعد را به فازهای بعدی پروژه اختصاص داديم.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان:

مشکلات فاضلاب اهواز دو ماهه حل نمی شود

       

مهران سلطانی نژاد سرويس استان ها //
اقتصادی  ويژه  منطقه  سازمان  مديرعامل 
بوشــهر گفت: مقدمات لازم برای سرمايه 
گذاری يک شــركت ژاپنی در اين منطقه 

فراهم شده است. 
به گزارش خبرنگار دريا ؛ حســين نامور در 
نشســت با نماينده شــركت ژاپنی اظهار كرد: 
منطقه ويژه اقتصادی بوشهر دارای قابليت های 
بسيار خوبی برای حضور سرمايه گذاران است.

وی به وجود زيرســاخت های لازم در منطقه 
ويژه اقتصادی بوشهر برای فعاليت های توليدی 
اشــاره كرد و ادامه داد: اين شــركت ژاپنی از 
توليدكنندگان لوازم بهداشتی و تجهيزات و لوازم 
پزشكی و كفش است كه در ايران سرمايه گذاری 

كرده است.
مديرعامل سازمان منطقه ويژه اقتصادی بوشهر 
خاطرنشان كرد: اين شركت ژاپنی به دنبال ايجاد 
خط توليد كفش و كفی كفش در بوشهر است كه 
مقدمات لازم برای سرمايه گذاری اين شركت 
در منطقه ويژه اقتصادی بوشهر فراهم شده است.
وی با اشاره تامين زمين مورد نياز اين شركت در 
منطقه ويژه اقتصادی بوشهر افزود: ماشين آلات 
اين شــركت از ژاپن بارگيری شده و در مسير 

انتقال به منطقه ويژه اقتصادی بوشهر است.
نماينده اين شــركت ژاپنی نيز در اين نشست 
اظهــار كرد: ماشــين آلات و خط توليد كفش 
شــركت به ارزش يك ميليون يورو بارگيری 

شده و در حال انتقال به بوشهر است.

دكتر كريمی فرد اضافه كرد: شركت ما در زمينه 
توليد تجهيزات پزشكی، دستگاه های زيبايی و 
ليزر، تجهيزات بيمارســتانی، لوله های خون و 

ماسك های بيهوشی اتاق عمل فعاليت دارد.
وی با اشــاره به برنامه ريــزی صورت گرفته 
برای توليد كفش كتانی و ورزشــی در بوشهر 
خاطرنشان كرد: اين شركت از برندهای ژاپنی 
است كه مشتری های متعددی در نقاط مختلف 

جهان دارد.
نماينده اين شــركت ژاپنی ادامه داد: شــرايط 
خوبی بــرای ســرمايه گذاری در منطقه ويژه 
اقتصادی بوشــهر وجــود دارد و اميدواريم با 
حضور در اين منطقه زمينه برای تقويت توليد 

و افزايش اشتغال فراهم شود.

شرکت ژاپنی در بوشهر سرمایه گذاری می کند

رییس کمیسیون اقتصادی: 
اختیارات استان ها در بودجه ۱۴۰۱ افزایش می یابد

 آرزو توكلی ســرويس استان ها // رييس كميسيون 
اقتصادی مجلس شورای اســلامی با اشاره به افزايش 
اختيارات استان ها برای تصميمات اقتصادی در حوزه 
ماموريت ها گفت: براســاس بودجه 1۴01 مقرر است 
كه به اســتان ها اختيارات بيشتری داده شود. به گزارش 
خبرنــگار دريا ، محمدرضا پورابراهيمی در نشســت 
شــورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی استان 
كرمان افزود: در اين راستا امكان هايی در لايحه بودجه 
1۴01 تعريف شــده كه از آن استقبال كرديم.وی اظهار 
داشت: اتفاقات مهمی  در ساختار بودجه رقم خورده كه 
يكی از اقدامات مهم آن اينست كه لايحه بودجه امسال 
تغييراتی می يابد.وی ادامه داد: كارگروهی در اســتان 
كرمان تشكيل شود، احكامی هم راستا با احكام جديد 
دولت در موضوعات مختلف تعريف شود و مورد توجه 
قرار گيرد زيرا امكان طرح آن در صحن علنی مجلس 
را داريم.نماينده مردم كرمان و راور در مجلس شورای 
اســلامی گفت: نكته ديگر تشكيل صندوق های توسعه 
استانی، مدل صندوق توسعه ملی است و استان كرمان به 
علت حجم منابع بنگاه های اقتصادی ظرفيت بالايی در 
اين حوزه دارد كه موقعيت مناسب برای تصميمات توسعه 
ای را فراهم می كند.وی با اشاره به افزايش سهم مازاد 
درآمدهای مالياتی اســتان كرمان تصريح كرد: تاكيد ما 
بود كه مازاد درآمد به استان ها بازگردد كه اين بحث هم 
در لايحه بودجه 1۴01 پيگيری می شود.پورابراهيمی 
افزود: بيش از ۹۵ درصد درآمد مازاد مالياتی ما مربوط 
بــه بنگاه های اقتصادی و در اين بخش ســهم اصناف 
نزديك به چهار درصد بوده اســت، حتی سهم ماليات 
بر عملكرد بنگاه های اقتصادی را به ميزان پنج درصد 
كاهش داديم.وی ادامه داد: در اين حالت استان كرمان در 
مسير توسعه قرار می گيرد زيرا در لايحه بودجه 1۴01 
مازاد درآمد مالياتی ما به اســتان می آيد لذا پيشــنهاد 
می شــود كميته ای مركب از بخش خصوصی و فعالان 
اقتصادی طرحی را ارئه و تصويب كنند كه پيشنهادات 
بخش خصوصی و دولتــی برای افزايش بودجه 1۴01 
عملياتی شود.رييس كميسيون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی با بيان اينكه فوريت و دوشوری شدن لايحه 
بودجه 1۴01 را در مجلس شــورای اسلامی تصويب 
كرديم گفت: كليات گزارش كميسيون تلفيق به صورت 
نادر در صحن علنی رد شد كه سابقه نداشت.وی عنوان 
كــرد: ظرف چند روز آينده در صورت تصويب فوريت 
و پس از بررسی كليات گزارش دولت، آن را به صحن 
علنی می آوريم و در صورتی كه رای آورد به كميسيون 
تلفيق وارد می شــود.پورابراهيمی در بخش ديگری از 
سخنانش گفت: شــهريورماه امسال طرحی در مجلس 
اعلام وصول شــده كه اصلاح اساســی در قانون نظام 
آماری را فراهم می كند كه موضوع تركيب شورای گفت 
و گوی دولت و بخش خصوصی استان كرمان نيز در اين 
طرح ديده شــده كه در دستور كار قرار دارد.وی گفت: 
پيشــنهاد می دهيم به جای 2 كار موازی طرح و لايحه 
امكان ادغام فراهم شــود زيرا طرح نمايندگان مجلس 
هيچ بار مالی ندارد.وی ادامه داد: پيشــنهاد می شــود 
كارگروهی در مجلس شورای اسلامی تشكيل دهيم كه 
متن مصوبات كميسيون اجتماعی دولت را دريافت كند 
و اين كارگروه مشترک در بخش های مختلف اختلافات 
را بررسی كند كه در نهايت به متنی واحد برسيم.نماينده 
مردم كرمان و راور در مجلس شــورای اسلامی يادآور 
شد: كارگروه مشــترک  دولت، مجلس شورای اسلامی 
و بخــش خصوصی موضوعات تدوين شــده را ادغام 
كنند كه بتواند چالش های اقتصادی را پوشــش دهد.

وی افزود: در سطح استانی نيز طرح های اتاق بازرگانی 
كرمان و در سطح شهرستانی نيز شاخص های توليد و 

اقتصاد را احصا كرديم.
استاندار کرمان:  

کرمان وضعیت خوبی در بودجه ۱۴۰۱ دارد
 آرزو توكلی سرويس اســتان ها // استاندار كرمان 
گفت: رييس سازمان برنامه و بودجه كشور در همايش 
استانداران، بودجه سال 1۴01 را طی سه ساعت تشريح 
كرد و كرمان نقش و وضعيت خوبی در اين لايحه دارد. 
به گزارش خبرنگار دريا ، علی زينی وند در شــورای 
گفت و گوی دولت و بخش خصوصی اســتان كرمان 
افزود: پيشــنهاد می كنم لايحه بودجه را دستگاه های 
اجرايی مطالعه و پيشــنهاداتی هم راستا با دولت ارائه 
كنند.وی اظهار داشت: تحول ساختاری در لايحه بودجه 
1۴01 رخ داده كه مدت ها روی آن كار شده و در اين 
خصوص سازمان مديريت و برنامه ريزی استان كرمان 
جز فعال ترين های كشور بوده كه پيشنهاد تخصصی برای 
احكام  بودجه ای داده كه  مورد توجه قرار گرفته است.
نماينده عالی دولت در استان كرمان ادامه داد: پيشنهادات 
دولت نبايد توسط اركان آن مورد نقض قرار گيرد اما در 
بخش استانی می توانيم مسائل افزايش درآمد مالياتی و 
حقوق معادن را مطرح و برای افزايش اعتبارات استان 
پيگيری كرد.وی با اشــاره به حوزه مباحث آماری نيز 
عنوان كرد: حوزه شــورای گفت و گوی دولت و بخش 
خصوصی كرمان در ارزيابی اخير كشور، جزو سه استان 
اول كشــور بوده كه با توجه به امــور مهم بايد به رتبه 
اول ارتقا يابد.وی افزود : بحث های خوبی در شورای 
گفت و گو استان كرمان مطرح شده و 2 موضوع كليدی 
مورد تقاضای ما اســت كه يكی در بحث اين است كه 
پس از سالها كه نظام آماری در كشور شكل گرفته بايد 
به يك مرجع واحد توافق كنيم.زينی وند افزود: تفاوت 
آماری در بخش های مختلف دولت مشــاهده می شود 
كه شايسته كشور نيست، پراكنش و پراكندگی در مراكز 
مختلف آماری سردرگمی ايجاد می كند زيرا پايه راهبرد 
توسعه  در هر كشــوری داده ها محسوب می شوند اما 
در اســتان كرمان در اين حوزه بايد به تفاهم برسيم.وی 
يادآور شد: مســاله ديگر اينست كه برخی دستگاه ها 
آمارهايی را توليد كردند، اما به اشــتراک نمی گذرانند 
و دســتگاه هايی كه به آن نياز دارنــد، برای آن هزينه 
می كنند.اســتاندار كرمان ادامه داد: همچنان در ابزار و 
نتيجه آن اختــلاف نظر داريم لذا بايد اتصال بين بخش 
خصوصی و دولتی برای يك آمار واحد شــكل گيرد، 
كليات آماری پيش از تشــريح در شورای برنامه ريزی 
اســتان كرمان مطرح و نظر دســتگاه های دولتی بايد 

همسو و واحد باشد. 

خبر
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فرهنگ  وهنر

استاندار هرمزگان تاکید کرد  
 پیگیری جدی رفع مشکلات مجموعه 

معلمان و فرهنگیان استان
 سرويس فرهنگی  // استاندار هرمزگان با بيان اينكه آموزش 
و تربيت نيروی انسانی اولويت مهم مجموعه دولت در هرمزگان 
اســت، از برنامه ريزی ويژه برای موفقيت بيشــتر دانش آموزان 
استان هرمزگان در كنكور سراسری خبر داد.به گزارش خبرنگار 
دريا ، مهندس مهدی دوستی در ديدار با جمعی از اعضای جمعيت 
فرهنگيان جوان استان هرمزگان با اشاره به اهميت تعليم و تربيت، 
عنوان كرد: اشتغال و رفاه جامعه در گروی آموزش مناسب نيروی 
انســانی است و در اين راســتا آموزش و تربيت نيروی انسانی 
اولويت مهم مجموعه دولت در هرمزگان محسوب می شود.وی، 
توجه ويژه به آموزش را از اولويت های اصلی در هرمزگان اعلام 
كرد و ادامه داد: برنامه ويژه ای برای ارتقای آمادگی دانش آموزان 
اســتان هرمزگان جهت موفقيت بيشتر آنها در كنكور سراسری، 
تدوين شــده است. اســتاندار هرمزگان از تخصيص اعتبار لازم 
جهت حمايت از برنامه های اصلی آموزشی كنكور در هرمزگان 
خبــر داد و افزود: تمامی امكانــات و ظرفيت ها برای كمك به 
اجرای اين برنامه به كار گرفته می شــود تا شاهد موفقيت بيشتر 
دانش آموزان اســتان هرمزگان در ورود به دانشــگاه های معتبر 
كشور باشــيم.  دوستی تصريح كرد: توســعه آموزش های فنی 
و حرفه ای در مدارس با هــدف ترويج مهارت آموزی، از ديگر 
برنامه ها در بخش آموزش و پــرورش در هرمزگان خواهد بود 
و در خصوص توســعه آموزش های فنــی و حرفه ای با صنايع 
استان مذاكره شده است. وی با تاكيد بر اينكه فرآيندها و جلسات 
بايد به نتيجه بيانجامد، بر رســيدگی جدی به مسائل و پيگيری 
رفع مشكلات مجموعه معلمان و فرهنگيان استان هرمزگان تاكيد 
كرد و گفت: جايگاه و شــأن معلمين بزرگوار بايد حفظ شود و 
همه بايد در اين راســتا تلاش كنيم. در اين نشســت، جمعی از 
اعضای جمعيت فرهنگيان جوان استان هرمزگان، نظرات خود در 
زمينه مسائل مرتبط با آموزش و پرورش را مطرح كردند. اصلاح 
و ساماندهی جذب نيروی انســانی در آموزش و پرورش، رفع 
مشكل دانش آموزان بازمانده از تحصيل، استفاده از مديران جوان 
در مديريت مدارس، رفع مشــكلات دانشگاه فرهنگيان، احداث 
هنرستان بهياری در استان، راه اندازی رشته های متنوع و متناسب 
با نيازهای آينده شغلی اســتان، راه اندازی هنرستان های حمل 
و نقل ريلی، دريايی و صنعت متناســب با ظرفيت های اســتان 
برای به كارگيری آنان در بنگاه های مرتبط و چشم انداز صنعتی 
اســتان، رفع مشــكل تعاونی مصرف فرهنگيان، رفع مشكلات 
درمانگاه فرهنگيان، عدالت در واگذاری منازل سازمانی و حقوق 
مزايای فرهنگيان، تربيت نيروی انسانی، عدالت آموزشی، هدايت 
تحصيلی مناسب، تدبير برای پويايی و چابكی مجموعه از جمله 
مواردی بود كه جمعی از اعضای جمعيت فرهنگيان جوان استان 

هرمزگان در اين نشست عنوان كردند.

خبر

  

سرويس فرهنگی // تماشاخانه های سيار 
نوجوانان  و  كودكان  فکری  پرورش  كانون 
سفر سينما، تئاتر و كتابخانه های كانون به 
روستاها و مناطق كم برخوردار كشور است. 
تماشاخانه های سيار كانون پرورش فكری 
كودكان و نوجوانان ســفر ســينما، تئاتر و 
كتابخانه های كانون به روســتاها و مناطق 
كم برخوردار كشور است. اين تماشاخانه ها 
به تجهيزات  روز مجهزند و با سفر به مناطق 
حاشيه ای و دوردســت كشور كه دسترسی 
كمتری بــه امكانات فرهنگــی دارند برای 
كــودكان و نوجوانــان برنامه های مختلفی 
مانند نمايش فيلم و انيميشن، اجرای تئاتر، 
برنامه های كتاب خوانی و... برگزار می كنند. 

فعاليت تماشاخانه های سيار كانون در قالب 
طرح »پيك اميد« از ســال 13۹۷ آغاز و 
اواســط فروردين ماه امســال بود كه چهار 
تماشاخانه سيار جديد كانون رونمايی شد و 
تعداد تماشاخانه های سيار كانون را به شش 

ناوگان افزايش داد.
»ليلا شويدی« مسئول واحد تماشاخانه های 
ســيار كانون پــرورش فكری كــودک و 
نوجــوان كه اين روزها همراه با يكی از اين 
تماشاخانه ها در هرمزگان، يكی از استان های 
جنوبی كشــور به ســر می برد از استقبال 
بی نظير و شــادی بچه هايی می گويد كه از 
داشتن امكاناتی همچون سالن سينما و تئاتر 
محروم هستند و اجرای نمايش های موزيكال 

برايشان جذابيتی ويژه دارد.
 از بیمارستان صحرایی تا اجرای تعزیه

شويدی از پيشينه تماشــاخانه سيار كانون 
می گويد كه به چند دهــه قبل بازمی گردد، 
يعنی درست در ســال 13۵2 كه فقط يك 
تماشــاخانه ســيار در ايران وجود داشته 
كه آن هم به ســفارش ايران و در كشــور 
آلمان ساخته شــده بود و سال های متمادی 
فعاليت می كرده اســت. وی ادامه می دهد: 
اما در ســال های جنگ، تماشاخانه به يك 
بيمارستان صحرايی تبديل می شود و پس از 
جنگ نيز اين تماشاخانه كارش را با تعزيه 
و آثار مذهبی برای اعياد و مناسبت ها دنبال 
می كرده است. تا اينكه گروه های نمايشی پا 

گرفتند و با تماشاخانه سيار به اقصی نقاط 
ايران سفر كردند، اما اين سفرها با مصلحت 

شرايط اداری آن زمان انجام می شد.
وی با بيان اينكه اما در دهه۹0 اتفاق ويژه ای 
رخ داد، تأكيد می كند: تماشــاخانه سيار در 
دو ســال پياپی با برنامه ريزی های جدی و 
منسجم توانست دو بار به 31 استان كشور 
ســفر كند و نزديك به ۴60 اجرای تئاتر در 
مناطق صفر مرزی، روستاها و شهرها برای 

بچه ها داشته باشد.
 برای شــادی بچه ها زمان را از دســت 

ندادیم و عازم سفر شدیم
شويدی يادآور می شود: وقتی تماشاخانه ها 
از يك عدد به 6 ناوگان افزايش پيدا كرد و 
به سيســتم صوت، اتاق گريم، اتاق فرمان و 
تجيهزات لازم مجهز شد؛ در كانون تصميم 
بر آن شــد تا واحدی را به تماشــاخانه ها 
اختصاص دهند كه مأموريتش برنامه ريزی، 
حمايت، هدايت و نظارت بر تماشــاخانه ها 
باشد. خوشبختانه اين واحد يك ماهی است 
كه راه اندازی شده و ما در اين فاصله زمانی 
اندک كه فعاليت واحد تماشــاخانه سيار را 
آغاز كرده ايم توانســتيم اولين سفر خود را 
انجام دهيم. با توجه به اينكه ســتاد كرونا 
برون رفت از شــرايط بحرانی را اعلام كرد و 
از طرفی ديگر بچه ها دو ســال پر از انزوا و 
تنهايی را تحمل كردند ما هم زمان را از دست 
نداديم و به سرعت دست به كار شديم و سفر 
خود را با توجه بــه جغرافيا و اقليم منطقه 
برنامه ريزی كرديم و اولين پايگاه ما استان 

هرمزگان و جزايرش بود.
  برنامه ریزی برای مرحله دوم سفر

شــويدی با بيان اينكه شــرايط جغرافيايی 
و اقليمی مــلاک اصلی ما بــرای انتخاب 
مناطق اســت، تصريح می كند: هرمزگان از 
نظر مســاحت هشتمين استان پهناور كشور 
اســت كه بافت جمعيتی آن پراكنده است و 
مجموعه ای از جزايــر خليج فارس نيز در 

اين استان قرار دارد. ما از شمالی ترين نقطه 
هرمزگان كه حاجی آباد است وارد اين استان 
شــديم و اجراها را آغاز كرديم. اين سفر بر 
اســاس جدول ادامه پيدا كــرد تا به جزاير 
رسيديم. نخستين اجرای ما در جزيره قشم و 
در روستای زينبيه انجام شد و پس از آن از 
طريق تماشاخانه سيار به »لارک« نقطه صفر 
مرزی رفتيم كه 300 ســكنه دارد و نزديك 
به ۷8 دانش آموز در آن جزيره مشــغول به 
تحصيل هســتند. پس از آن به بندرعباس 
برگشتيم و در حال حاضر هم آماده سفر به 
جزيره ابوموسی هستيم و پس از آن مرحله 
نخست سفر تماشاخانه به هرمزگان به پايان 
می رسد و در حال برنامه ريزی برای مرحله 

دوم حضورمان در هرمزگان هستيم.
 اســتقبال بی نظیر بچه هــا از نمایش 

»رینارد روباهه«
وی در ادامــه از واكنش بچه ها نســبت به 
حضور تماشــاخانه سيار و استقبال بی نظير 
آن ها از نمايش می گويــد و تأكيد می كند: 
تئاتری كه انتخاب شده يك تئاتر مشاركتی 
از گروهی حرفه ای است كه در آن به مفاهيم 
تئاتر »رينارد  پرداخته می شود.  ارزشمندی 
روباهه« برای بچه ها بســيار جذاب است و 
همه صحنه های آن با مشــاركت خودشان 
پيش می رود. مسئول واحد تماشاخانه های 
سيار كانون با اشاره به اينكه تاكنون 2۷ اجرا 
داشــته اند، می گويد: آمار بازديد از نمايش 
هم بسيار خوب است و كمترين تماشاچيان 
اجرای تئاتر 1۵0 نفر و پرمخاطب ترين آن ها 

هزار و 800 نفر  تا دو هزار نفر بوده اند.
شويدی تأكيد می كند: در حال حاضر با يك 
تماشــاخانه در استان هستيم و اميدوارم در 
فازهای بعدی بتوانيم به طور همزمان از دو 
تماشاخانه در استان استفاده كنيم. اين روزها 
همچنين در حال بررسی ظرفيت های استان 
هستيم و درخواست هايی از بوشهر، كرمان و 
خوزســتان نيز دريافت كرديم كه در دست 

بررسی است. اما ســفر بعدی ما به جزيره 
كيش خواهد بود و اواخر دی ماه مجدداً در 

استان هرمزگان حضور خواهيم داشت.
 چگونه پیوند فرهنگی ایجاد کنیم؟

وی در واكنــش به اينكه يكــی از اهداف 
راه اندازی تماشاخانه های سيار ايجاد عدالت 
فرهنگی اســت، از پيونــد فرهنگی ميان 
بچه های ايران در اقصی نقاط كشور می گويد: 
پيوست فرهنگی زمانی به وجود می آيد كه 
بتوانيــم فرهنگ و هنر را بــه ميان مردم و 
محله ها ببريم تا ديگر محدود به يك قشــر 
خاص نباشــد. ما در حال حاضر به نقاطی 
سفر می كنيم كه فاقد ســينما و آمفی تئاتر 
هستند. وقتی تماشاخانه به اين مناطق می رود 
ما هم می توانيم پيچيده ترين مفاهيم ارزشی، 
اخلاقی و انسانی را به وسيله نمايش به دل 
محلات ببريم و آنها را تشويق و ترغيب كنيم 
كه با عضويت در مراكز كانون، آموزش های 
غيررسمی را فرابگيرند. اين در جريان تحقق 
عدالت فرهنگی بســيار تاثيرگذار اســت، 
چرا كه فرهنگ و هنر بايــد در ميان مردم 
جاری شود و فقط در سندهای بالادستی و 

بخشنامه ها باقی نماند.
 آســیب های اجتماعــی را از نزدیــک 

می بینیم
شــويدی بــا اشــاره بــه اهــداف عمده 
می كند:  اظهــار  ســيار  تماشــاخانه های 
تحقق عدالت فرهنگــی و كمك به كاهش 
آسيب های اجتماعی از مهم ترين اين اهداف 
است. وقتی با تماشــاخانه سيار به مناطق 
مختلف سفر می كنيم بسياری از آسيب های 
اجتماعی زيرپوستی را از نزديك می بينيم و 

علاقه منديم در آثارمان به آن ها بپردازيم.
مسئول واحد تماشاخانه های سيار كانون در 
پايان از تلاش همكارانش در استان هرمزگان 
و تمام نهادها و ســازمان هايی كه در برپايی 
اين جريان بزرگ فرهنگی ـ هنری همكاری 

و مشاركت داشتند، قدردانی كرد.

یک سفر جذاب فرهنگی با تئاتر سیار کانون پرورش فکری کودکان؛

تماشاخانه ای برای همه بچه های ایران

ســرويس فرهنگی // رئيس اداره اوقاف حاجی آباد 
از توســعه بقعه متبركه امامزادگان ســيد محمد و امير 
نظام الدين خبر داد و گفت: از آغاز عمليات توســعه، 
حدود 1200 متر به فضای شبســتان موجود اين تبعه 

متبركه اضافه شده است. 
داوود رســتگار، رئيــس اداره اوقــاف و امور خيريه 
شهرســتان حاجی آباد، اظهار كرد: عمليات توســعه 
امامزادگان ســيد محمد و امير نظام الدين حاجی آباد از 
سال 13۹۵ آغاز و حدود 1200 متر به فضای شبستان 

موجود آن اضافه شده است.
وی افزود: ۹ متر ضريح، 12 هزار مترمربع محوطه شامل 
12 مغازه از رقبات اين بقعه هستند و درآمد اين رقبات 
برای برنامه های گوناگــون بقاع در حوزه های مختلف 

هزينه می شود. به دليل فضای بسيار خوبی كه در راستای 
توسعه امامزاده سيد محمد و امير نظام الدين ايجاد شده، 
مدتی است كه نماز عبادی و سياسی جمعه حاجی آباد 

در اين بقعه متبركه برگزار می شود.
رئيس اداره اوقاف و امور خيريه شهرستان حاجی آباد 
تصريح كرد: اجرای مراسم سنتی سينه زنی در قالب طرح 
بصيرت عاشورايی در ايام محرم و پخش زنده از سيمای 
خليج فارس، فعاليت های گســترده مركز افق اين بقعه 
متبركه، تأمين جهيزيه زوج های جوان نيازمند شهرستان 
با هزينه ای بالغ بر 100 ميليون تومان و همچنين توزيع 

بيش از 6 هزار بســته معيشــتی و مهر تحصيلی بين 
نيازمندان اين شهرستان از جمله فعاليت های شاخص 
صورت گرفته در آستان مقدس امامزادگان سيد محمد و 

امير نظام الدين است.
رستگار عنوان كرد: امامزاده سيد محمد كه در بين مردم 
بومی بســيار محترم و ارجمند است از طريق ابوجعفر 
عبدالله عوكلانی فرزند امام كاظم)ع(، متصل به خاندان 
عصمت و طهارت است. آستان امامزاده امير نظام الدين 
كه منسوب به نسب مبارک امام محمدباقر)ع( است نيز 
در ورودی شهر حاجی آباد در جوار مقبره امامزاده سيد 

محمد واقع شــده اســت. اين امامزاده در ورودی شهر 
حاجی آباد قــرار دارد و در مجاورت خود ميزبان قبور 

مطهر 16 تن از شهدای دفاع مقدس است.
 وی ادامــه داد: فاصله اين بقعه متبركه با مركز اســتان 
هرمزگان در حدود 1۷0 كيلومتر اســت و ســاختمان 
امامــزاده 2 گنبد بزرگ و درخور توجه و جمعاً هزار و 
۵00 متــر فضا دارد. جنس اين گنبدها آجری و دارای 
طرح های ســنتی و كاشی های ۷ رنگ است. تا قبل از 
شيوع ويروس منحوس كرونا هرساله هزاران زائر بومی 
و غيربومی به قصد زيارت و طلب حاجات به اين منطقه 

ســفر می كردند و اكنون نيز با توجه به بهبود شرايط با 
رعايت كليه پروتكل های بهداشــتی در خدمت زائرين 

عزيز هستيم.
به گــزارش ايكنا ؛ رئيس اداره اوقــاف و امور خيريه 
شهرستان حاجی آباد در پايان يادآور شد: از مردم مؤمن 
و ولايتمدار حاجی آباد و اســتان هرمزگان می خواهم 
كه همان طور كه از گذشته تاكنون همكاری و همراهی 
خوبی با مديران آستان مقدس بقاع متبركه سيد محمد و 
نظام الدين داشــته اند، همچنان نيز ما را در راستای ارائه 

خدمات بهتر به زائرين كمك كنند.

اجرای عملیات توسعه امامزادگان سید محمد و امیر نظام الدین حاجی آباد 

طرح : بیتا هوشنگی

  

سرويس فرهنگی // بنياد سينمايی فارابی 
و حوزه هنری، بيشــترين مشاركت را در 
چهلمين جشنواره فيلم فجر خواهند داشت 

و مضمون اكثر فيلم ها اجتماعی است. 
چهلمين جشنواره فيلم فجر  امسال در حالی 
برگزار خواهد شد كه از ۹۴ فيلم متقاضی، ۷۴ 
فيلم منطبق با آيين نامه ها و شيوه نامه ها بودند و 
در جشنواره پذيرفته شدند و بايد منتظر تصميم 
هيأت انتخاب باشند تا از ميان آن ها حدود 20 

فيلم به بخش مسابقه جشنواره راه يابند. 
در اين ميان، بنياد سينمايی فارابی با 6 فيلم و 
حوزه هنری با ۴ فيلم، بيشترين مشاركت را در 
چهلمين جشــنواره فيلم فجر را دارند. اين دو 
مجموعه، 2 فيلم را به صورت مشترک توليد 
كرده اند و برخی توليداتشان همچنان در حال 
تصويربرداری اســت و اميدوارند بتوانند در 
موعد مقرر به دبيرخانه جشنواره ارائه دهند. در 

ادامه، فيلم های توليدی را مرور می كنيم. 
  نگهبان شب

فيلم ســينمايی »نگهبان شب« به نويسندگی 
مشترک سيدرضا ميركريمی و محمد داوودی و 
كارگردانی و تهيه كنندگی ميركريمی با حمايت 
بنياد سينمايی فارابی ساخته شده است. محسن 
كيايی، تورج الوند، لاله مرزبان، ويشكا آسايشو 
كيومرث پوراحمــد بازيگران اصلی »نگهبان 
شب« را تشكيل می دهند و برخی چهره های 
جديد هم توسط فراخوان بازيگری شناسايی 

شده اند.  
تصويربرداری »نگهبان شــب«  زمستان سال 
گذشته آغاز شــد و پس از وقفه ای كوتاه در 
بهار امسال ـ به دليل شيوع ويروس كرونا در 
خردادماه به پايان رســيد. اين فيلم مضمونی 
اجتماعی دارد. ميركريمی آخرين بار با »قصر 
شيرين« در سی و هفتمين دوره جشنواره فيلم 
فجر حضور داشــت و سيمرغ بلورين بهترين 

فيلمنامه را دريافت كرد. 
  خط نجات

فيلم ســينمايی »خط نجات« به كارگردانی 
وحيد موسائيان، اثر سياسی ـ عاشقانه درباره 
انقلاب اسلامی و روزهای پايانی رژيم پهلوی، 
نقش آفرينی افســران مســلمان در ارتش و 

مبارزات آنها است. 
تهيه كنندگی  »خط نجات« را آزيتا موگويی بر 
عهده داشته است و پگاه آهنگرانی، امير آقايی، 
مصطفی زمانی، لادن مستوفی، حسين سليمانی 
و بهناز بستان دوســت از جمله بازيگران اين 
فيلم هستند. فيلمنامه »خط نجات« را وحيد 
موسائيان و مهدی سجاده چی نوشته اند و اين 
فيلم را بنياد سينمايی فارابی با مشاركت بخش 
خصوصی توليد كرده است. فيلمبرداری خط 

نجات مهرماه امسال به پايان رسيده است. 
  بدون قرار قبلی

فيلم »بــدون قرار قبلی«  به كارگردانی بهروز 
شــعيبی و تهيه كنندگی محمود بابايی با ژانر 
اجتماعی – خانوادگی ساخته شده است. در 
اين فيلم مصطفی زمانی، الهام كردا و صابر ابر 

ايفای نقش كرده اند.  
فيلمنامــه »بدون قرار قبلی«  توســط فرهاد 
توحيدی و مهدی تراب بيگی با نگاهی به يكی 
از داســتان های مصطفی مستور نوشته شده و 
فيلمی معناگرا از عشــق ايرانيان به علی ابن 
موسی الرضا)ع( اســت. بنياد سينمايی فارابی 
اين فيلم را توليد كرده و فيلمبرداری آن خرداد 

امسال در مشهد به پايان رسيده است. 
   لایه های دروغ

فيلم سينمايی »لايه های دروغ« به نويسندگی 
و كارگردانی رامين ســهراب، فيلمساز جوان 
ايرانی ـ فنلاندی است. اين فيلم كه توسط بنياد 
ســينمايی فارابی حمايت شده، به موضوعی 

اكشن و حادثه ای پرداخته است.  
اكشن سينمايی »لايه های دروغ« نخستين فيلم 
مشترک ايران و فنلاند است كه توليد آن از 3 
سال پيش آغاز شده بود و پس از مدتی وقفه، 
مراحل پايانی فيلمبرداری آن در بهار امسال 

انجام گرفت. 
داســتان »لايه هــای دروغ« دربــاره يك 
آتش نشان سابق اســت كه پس از غيبتی 10 
ساله به كشــورش ايران بازمی گردد، فقط به 
اين منظور كه پول های پس اندازه شده توسط 
دشمن ديرينه اش را سرقت كند، ولی حالا كه 
آمده فقط به انتقام فكر می كند.  رامين سهراب، 
آنتی رينی، سونيا فارلينگ، آنو سينی سالو، نادر 

فلاح، آرمان درويش، مجيد ســعيدی، ميلاد 
ميرزايی، فرشاد اسدالله پور، روشنك گرامی، پپه 
كارای و عليرضا سهراب زاده از جمله بازيگران 

اين فيلم هستند. 
  شادروان

فيلم ســينمايی »شــادروان« به نويسندگی 
و كارگردانی حســين نمازی و تهيه كنندگی 
عباس نادران، فيلمی اجتماعی درباره زندگی 
خانواده ای حاشيه نشــين در شهر تهران است. 
اين فيلــم را حوزه هنری با مشــاركت بنياد 
سينمايی فارابی تهيه كرده  و سينا مهراد، گلاره 
عباســی، نازنين بياتی، بهرنــگ علوی و با 
هنرمندی رويا تيموريان، چهره هايی چون رضا 
رويگــری و بهرام ابراهيمی در آن ايفای نقش 
كرده اند.  »شادروان« دومين فيلم نمازی است 
و فيلمبرداری آن مهرماه امسال به پايان رسيد. 

   دسته دختران  
فيلم سينمايی »دسته دختران« به كارگردانی 
منير قيدی و تهيه كنندگی محمدرضا منصوری 
محصول مشترک حوزه هنری و بنياد سينمايی 
فارابی اســت كه روايتی از حماسه مقاومت 
3۴روزه خرمشهر در دوران دفاع مقدس را به 
تصوير می كشد. نيكی كريمی، فرشته حسينی، 
پانته آ پناهی ها، هــدی زين العابدين و صدف 
عســگری بازيگران اين فيلم هستند. »دسته 
دختران« دومين ســاخته منير قيدی است و 
فيلمبرداری آن بعد از 6 ماه توليد، بهار امسال 

در شهر خرمشهر به پايان رسيد. 
  ضد

»ضد« بــه كارگردانی اميرعبــاس ربيعی و 
تهيه كنندگی محمدرضا شفيعی، درامی سياسی 
است كه در بستر يكی از حوادث مهم و ملتهب 
ابتدای انقلاب اسلامی روايت می شود. اين فيلم 
محصول حوزه هنری اســت كه فيلمبرداری 
آن همچنان ادامه دارد.  نويســندگی »ضد« 
را حســين تراب نژاد بر عهده داشته و در آن 
بازيگرانی همچون مهدی نصرتی، ليلا زارع، 
ليندا كيانی، نادر ســليمانی، مهشيد جوادی، 
روزبه رئوفی، مجيد پتكی، عماد درويشــی، 
شيرين آقاكاشی و جواد خانی به ايفای نقش 

پرداخته اند. 
  صورت فلکی

»صورت فلكی« به كارگردانی حسين دارابی 
و تهيه كنندگی محمدرضا شفاه، محصول حوزه 
هنری است كه فيلمبرداری آن همچنان ادامه 
دارد. فيلمنامه »صورت فلكی« را احسان ثقفی 
و مهديه عين اللهی نوشته اند و اين فيلم روايتگر 
تشويش های زنی اســت در آستانه از دست 

دادن تمام زندگی اش...
مريلا زارعی و بهروز شعيبی زوج اصلی فيلم 
»صورت فلكی« را شــكل می دهند و وحيد 
رهبانی، سياوش طهمورث، سولماز غنی، امين 
ميری، عليرضا نايينی و بازيگر خردسال كوثر 

حيدری ديگر بازيگران آن هستند. 

حوزه هنری و فارابی، پیشتازان چهلمین جشنواره فیلم فجر
سرويس فرهنگی // نظرسنجی مركز تحقيقات 
سازمان صداوسيما پيرامون سريال های سيما در 
آبان ماه ١۴۰۰ نشان می دهد ۸/۷۸ درصد مردم 
در نيمه ابتدايی و ١/۷۹ درصد در نيمه دوم اين 

ماه مخاطب سريال های تلويزيون بودند. 
نظرســنجی مركز تحقيقات ســازمان صداوسيما 
پيرامون سريال های سيما در آبان ماه 1۴00 نشان 
می دهد 8/۷8 درصد مردم در نيمه ابتدايی و 1/۷۹ 
درصد در نيمه دوم اين ماه مخاطب ســريال های 

تلويزيون بودند.
سريال »ســرجوخه« از شبكه سه سيما با ۷/2۷ 
درصــد مخاطب در نيمــه اول و با ۹/32 درصد 
مخاطب در نيمه دوم آبان ماه در صدر سريال های 

تلويزيون قرارگرفته است.
بر مبنای اين آمار در نيمه اول آبان ماه سريال های 
»سرجوخه« از شبكه سه سيما با ۷/2۷ درصد و 
»روزگار جوانی« از شبكه پنج سيما با 8/۹ درصد 
بيشترين بيننده را داشته اند و در نيمه دوم اين ماه، 

سريال »سرجوخه« با ۹/32 درصد، »پلاک 13« 
از شــبكه سه ســيما با ۷/1۷ درصد و »روزگار 
جوانــی« با ۹/8 درصد بيشــترين مخاطب را از 
آن خود كرده اند.از بين سريال های بازپخش شده 
ســيما، در نيمه اول آبان ماه »دلدادگان« از شبكه 
آی فيلم با ۹/13 درصد پربيننده ترين سريال بوده 
است و ســريال های »نون خ 2« با 3/13 درصد 
از شبكه آی فيلم، »زيرخاكی 1« با 2/۵ درصد از 
شــبكه يك سيما و »شمعدونی« با 1/۵ درصد از 

شبكه تماشا در رده های بعدی قرار دارند.
در نيمه دوم آبان ماه سريال »نون خ 3« پخش شده 
از شبكه آی فيلم با ۴/1۵ درصد بيننده، بيشترين 
مخاطب را داشته است. سريال های »بچه مهندس 
1« از شبكه آی فيلم با 6/10 درصد، »شمعدونی« 
از شبكه تماشا با 3/۵ درصد و »زيرخاكی 2« از 
شبكه يك سيما با ۵ درصد مخاطب در رتبه های 
بعدی هستند.سريال های بازپخش شده شبكه های 
استانی، 1/2۷ درصد بيننده در نيمه اول آبان ماه را 

داشته اند و 8/2۴ درصد از پاسخگويان غير تهرانی 
را در نيمه دوم اين ماه به خود اختصاص داده اند.

در نيمه اول آبان ماه ۹/30 درصد بيننده شــبكه 
نمايش خانگی و 3/1۷ درصد بيننده سريال های 
شبكه های ماهواره ای بوده اند. در نيمه دوم اين ماه 
نيز ۴/32 درصد متعلق به شــبكه نمايش خانگی 

و ۴/1۷ درصد مربوط به شــبكه های ماهواره ای 
بوده است.۷/1۵ درصد پاسخگويان، بيننده تكرار 
سريال های ســيما در نيمه اول آبان ماه از طريق 
سايت ها و اپليكيشن های اينترنتی بوده اند. 6/12 
 درصد مخاطــب در نيمه دوم آبــان ماه گزارش 

شده است. 

»سرجوخه« سريال پربيننده شد
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آشنايی های فضای مجازی نه تنها دخترم را در 
گرداب وحشتناک فسادهای اخلاقی گرفتار كرد 

بلکه چندين بار دست به خودكشی زد و ...
  زن ۴0 ســاله با بيان اين كه دختــرم روی تخت 
بيمارســتان در جدال با مرگ اســت و من به زنی 
درمانده تبديل شــده ام دربــاره اين ماجرای تلخ به 
مشــاور و مددكار اجتماعی كلانتری گفت: 20ساله 
بودم كه پای ســفره عقد نشســتم و زمانی زندگی 
مشــتركم را آغاز كردم كه معتقد بودم فقط بايد يك 
فرزند داشته باشــم تا بتوانم او را خوب تربيت كنم 
دوســال بعد ناهيد به دنيا آمد و به زندگی ما صفای 
 ديگری بخشــيد. من و همســرم از هيچ محبت و 
عاطفه ای دريغ نمــی كرديم . كافی بود دخترم اراده 
كند چيزی را دوســت دارد هر آن چه می خواست 
برايش فراهم می كرديم . ناهيد نور چشمم بود و من 
همه سعادت و خوشبختی ام را در وجود تك دخترم 
خلاصه كرده بودم ولــی او دختری پرتوقع بارآمد و 
بايد من و پدرش دســت به ســينه می ايستاديم تا 
امكانات رفاهی را برايش فراهم كنيم . وقتی به سن 
نوجوانی رســيد برای او گوشی هوشمند و اينترنت 
آزاد خريديم. از همين جا بود كه مسير زندگی دخترم 
تغيير كرد و كابوسی وحشتناک در برابر ديدگان من 
قرار گرفت. او مدام در فضاهای مجازی سير می كرد 
و به دختری افســرده و گوشه گير تبديل شده بود و 
ديگر از آن روابط عاطفی گذشته خبری نبود تا اين 
كه دو ســال قبل و درحالی كه بيشــتر از 16 بهار از 
عمرش نمی گذشــت ناگهان با خوردن چند قرص 
دست به خودكشی زد . وحشــت زده و هراسان او 
را به بيمارستان رساندم و با كمك پزشكان از مرگ 
نجات يافت. اين عمل احمقانه دخترم نگرانی عجيبی 
را در خانواده ما به وجود آورد. وقتی او در بيمارستان 
بستری بود محتوای گوشی همراهش را بررسی كردم 
و تازه فهميدم كه او از مدتی قبل با پسری در فضای 
مجازی ارتباط دارد. از متن پيامك هايش متوجه شدم 
آن پســر غريبه پس از سوء استفاده از سادگی دختر 
نوجوانم او را رها و با دختر ديگری ازدواج كرده است 
به همين دليل ناهيد در يك فضای عاشقانه پوشالی 
تصميم به خودكشی گرفته بود. بعد از اين ماجرا ناهيد 
ديگر هيچ گاه آرامش نيافت چندين جلسه او را نزد 

روان پزشــك برديم اما او بسيار مقاومت می كرد تا 
اين كه دو هفته بعد دوباره دســت به خودكشی زد و 
اين بار هم من به طور كاملا اتفاقی متوجه شدم و او 
را به بيمارستان رساندم حالا از شدت نگرانی شب ها 
كابوس می ديدم و از ترس مرگ دخترم آرام و قرار 
نداشتم.تصميم گرفتم او را به مسافرت ببريم تا شايد از 
اين افسردگی رها شود اما حادثه تلخ ديگری روزگار 
ســياهمان را زير و رو كرد. در مســير سفر تصادف 
كرديم شــوهرم قطع نخاع شــد و ناهيد از ناحيه پا 
 آسيب جدی ديد به طوری كه هم اكنون نيز يك پايش 
می لنگد . اين حادثه هولناک اوضاع روحی دخترم را 
بدتر كرد تا حدی كه 20 روز قبل از خانه گريخت و 
به من پيامك زد كه ديگر تحمل اين اوضاع را ندارم 
و... ناهيد پاسخ تلفن هايم را نمی داد و من ديوانه وار 
به هر كوی و برزن سر می زدم تا شايد اثری از دخترم 
پيدا كنم. بالاخره با خواهش و التماس های پيامكی 
 من ســه روز بعد به خانه بازگشت اما پرخاشگری 
 می كرد و ســوال هايم را بی پاســخ می گذاشت . 
صبح ها از خانه بيرون می رفت و شــب هنگام در 
حالی باز می گشت كه دهانش بوی سيگار می داد. 
با كمك خواهرم و با بررسی محتويات گوشی تلفنش 
فهميدم كه او با زن مطلقه معتادی ارتباط دارد . مادر 
آن زن جوان در كنار تخت بيمارستانی دخترم بستری 
بود و در آن مدت با يكديگر آشنا شده بودند. ناهيد نه 
 تنها در دام اعتياد آن زن مطلقه افتاده بود بلكه با مرد 
غريبه ای ارتباط داشــت كه 20 سال از او بزرگ تر 
بود. او با تصاوير و پيامك های عاشقانه به دخترم ابراز 
علاقه می كرد و مدعی بود قصد ازدواج با او را دارد. 
من كه می دانستم همه اين جملات عاشقانه چيزی جز 
هوسرانی و فريب يك دختر نوجوان نيست به شماره 
تلفن آن مرد دسترســی پيدا كردم و به او گفتم دست 
از سر دخترم بردارد وگرنه ممكن است دست به كار 
خطرناكی بزنم اما آن مرد بی شرمانه قصد اخاذی از 
مرا داشت و ادعا می كرد بايد مبالغ هنگفتی بپردازم تا 
دخترم را به حال خودش بگذارد . در اين ميان وقتی 
ناهيد متوجه تماس من با آن مرد غريبه شــد دوباره 
خودزنی كرد و اكنون در بيمارستان در جدال با مرگ 
است و... تازه فهميدم توجه بيش از حد به دخترم در 

دوران كودكی عامل اصلی اين حوادث تلخ است و...

دختری در آستانه مرگ
ســرويس حوادث// لاله بعد از مرگ 
پدرشوهرش، تصميم گرفت به زندگی  
مشترک خود برای هميشه پايان دهد.

  او كه با شوهرش اختلافات زيادی داشت 
و به دليل مهربانی های پدرشوهرش سكوت 
می كرد بعد از مرگ او ديگر حاضر به ادامه 
زندگی مشترک نشــد و اين زوج پس از 
گذشت هشت ســال راهی دادگاه خانواده 
تهران شــدند تا برای هميشه از هم جدا 
شوند. وقتی زن جوان مقابل قاضی دادگاه  
خانــواده قرار گرفت، گفت: هشت ســال 
پيش با داوود ازدواج كــردم ولی در اين 
مدت يك روز خوش هم نداشتم. از همان 
روز  اول در آپارتمان پدرشــوهرم زندگی 
می كردم. خانواده شوهرم طبقه پايين بودند 
برای همين هميشه با دخالت های بيجای 
مادرشوهر و خواهرشوهرم درگير بودم و 
آنها مدام مرا آزار داده و ســعی می كردند 
بين من و داوود دعــوا راه بيندازند اما در 
اين ميان پدرشــوهرم هميشــه هوای مرا 
داشــت و از من حمايــت می كرد و حتی 
شــوهر، مادرشــوهر و خواهرشوهرم را 
دعوا می كرد. اگر آنهــا با من بد برخورد 
می كردند و او متوجه می شــد قيامت به پا 
می كرد. در آن خانه فقط پدرشوهرم با من 
مهربان بود حتی داوود هم منتظر بود مادر 
و خواهرش حرف بزنند و بلافاصله با من 
دعوا كند. داوود در اين ســال ها هيچ وقت 
از من حمايت نكــرد و مرتب با من دعوا 
و هميشــه به من توهين می كرد. چندبار 
تصميم به جدايی گرفتم اما پدرشــوهرم 

مانع شد و از من خواهش كرد يك فرصت 
ديگر به زندگی مشــتركمان بدهم. من هم 
به خاطر احترامی كه بــرای او قائل بودم 
قبول می كــردم. در اين مدت هم به خاطر 
اين اختلافات بچه دار نشدم و به داوود گفتم 
يا از اين خانه می رويم يا من هيچ وقت مادر 
نخواهم شد. او هم می گفت امكان ندارد از 
خانه پدری اش برود. می دانستم اگر از آن 
خانه برويم اوضاع زندگی مان بهتر خواهد 
شد ولی به حرفم اهميتی نمی داد. در همه 
اين سال ها فقط پدرشوهرم از من حمايت 
می كرد و باعث می شد سختی ها را تحمل 
كنم اما چند وقت پيش او فوت كرد. ديگر 
هيــچ اميدی و انگيزه ای بــرای ادامه اين 
زندگی مشترک نداشتم. وقتی او فوت كرد 
فهميدم كه ديگــر نمی توانم اين زندگی را 

تحمل كنم. 
  ديگر او نبــود كه از من خواهش كند  به 
طلاق فكر نكنم  برای همين تصميم گرفتم 
برای هميشه از شوهرم جدا شوم.در ادامه 
شــوهر اين زن نيز به قاضی گفت: آقای 
قاضی همسرم دنبال بهانه بود. در همه اين 
سال ها با مادر و خواهرم درگير می شد. به 
آنها حسادت می كرد و مرتب می گفت بايد 
از اين خانه برويم. پدرم هم مخالف رفتن 
بود. وقتی او فوت كــرد لاله به من گفت 
ديگر مانعی برای اسباب كشی نداريم يا بايد 
از آن خانه برويم يا از هم جدا شويم. اين 
زن مرتب در حال حســادت و بهانه گيری 
بود و هميشه اين من بودم كه سعی می كردم 
او را تحمــل كنم. از وقتی پدرم فوت كرد 

جنجال به راه انداخت و گفت بايد از اين 
خانه برويم. من هم ديگر از غر زدن های او 
خسته شده ام و می خواهم از او جدا شوم.

در پايان نيز قاضی سعی كرد اين زوج را از 
جدايی منصرف كند ولی وقتی اصرار آنها 
را ديد، رسيدگی به اين پرونده را به جلسه 

آينده موكول كرد. 
*  روابط با خانواده ها را کنترل کنید

  سارا شــقاقی، روان شــناس دراين باره 
می گويد: معمولا در بعضی موارد خانواده ها 
در زندگی مشــترک دخالت می كنند و اين 
زوج ها هســتند كه بايد اين دخالت ها را 
مديريت كنند. اگر آنهــا با اين دخالت ها 
برخورد نامناســبی داشــته باشند نتيجه 
سوئی خواهد داشــت؛ بنابراين بهتر است 
زن و شوهر هنگام دخالت خانواده هايشان 
بهترين شــيوه برخورد را داشته باشند تا 
بتوانند اين دخالــت را كاهش دهند. آنها 

بايد ســعی كنند دســت از قضاوت كردن 
بردارنــد و عاقلانه تصميم بگيرند و رفتار 
كنند. قضاوت منصفانه به آنها كمك می كند 
هيجانات خود را بهتر مديريت كنند و بهتر 
با موضوع كنار بيايند و همين مساله باعث 
می شــود  تنش های كمتری داشته باشند و 
بدون لجبازی تصميم بگيرند و رفتار كنند. 
يكی ديگر از راه های كاهش ميزان دخالت 
خانواده، تنظيم روابط به اندازه معقول است 
و زوج ها بايد به طور كنترل شــده با آنان 
رفت وآمد كنند. اگــر اين راهكارها موثر 
نبود بهتر اســت به صورت منطقی و بدون 
ناراحتی با آنها صحبت كنند؛ صحبتی كه 
در آن بی احترامی و دل شكســتن نباشد. 
در اين صورت است كه زوج ها می توانند 
روابط با خانواده  های خود را كنترل  كرده 
و اجازه ندهنــد دخالت  ها زندگی آنها را 

از هم بپاشد.

در امتداد تاریکی
درخواست طلاق بعد از مرگ پدرشوهر 

دختر ۶ ساله پدر و مادرش را رسوا کرد
  دختر 6 ســاله آمريكايی پس از گفتگــو با معلم خود پرده 
از جنايــت هولناک خواهر ۵ ســاله اش به دســت پدر و مادر 
برداشت.با اظهارات دختر 6 ســاله به معلمش تحقيقات پليس 
واشنگتن آمريكا برای دستگيری پدر و مادر اين كودک به جرم 
قتل فرزندشــان آغاز شد.اطلاعات پليس نشان می دهد كه اين 
دختر و برادر ۷ ســاله اش به كارآگاهان بيان كردند كه پدرشان 
بارها خواهر ۵ ســاله شــان را با كمربند كتك زده و او را برای 
روزها گرسنه نگه می داشــت و به يك باره خواهرشان ناپديد 
شده است و هر بار كه آنها سراغ خواهرشان را می گرفتند مادر 
و پدرشان گفته اند كه او به جنگل رفته و گرگها او را خورده اند 
و آنها نبايد راجع به خواهرشــان با كسی صحبت كنند.با سخنان 
عجيب خواهر قربانی مدير مدرســه نيز به بازرسان پليس بيان 
كرد كه كودک مدت زيادی به مدرسه نرفته است و ظاهراً خواهر 
و برادر بزرگترش ادعاهايی دارند كه او را نگران كرده اســت.از 
ســوی ديگر پدر بزرک و مادربزرگ قربانی نيز ادعا كرده اند كه 
ماههاست كه نوه شان را نديده و نگران حالش هستند.سخنگوی 
 پليس واشــنگتن در اين باره بيان كرد: پدر ومادر دختر ۵ ساله 
» جــردن بوئرز «  و »  اندرو كارلســون « هــر دو به جرم قتل 
بازداشت و با قرار وثيقه 1۵0 هزار دلاری راهی زندان شدند.ما 
تيم ضربتی برای يافتن ردی از جسد دختر بچه در منطقه جنگلی 
نزديك به خانه قربانی اعزام كرديــم و اميدواريم بتوانيم زودتر 

ردی از وی بيابيم.

جزئیات فرار مرگبار یک قاچاقچی انسان
  پليس تگزاس آمريكا خبر از دستگيری قاچاقچی جوانی را 
داد كه در حين فرار از دســت ماموران پليس يك مادر و دختر 
را به قتل رسانده اســت.متهم 18 ساله« استبان كانتور جونيور 
» قاچاقچی انســان تلاش می كرد تا از دســت ماموران پليس 
مرزی تگزاس آمريكا فرار كند كه با وسيله نقليه ديگری تصادف 
كرده و باعث مرگ مادر ۵۹ ســاله و دختر 22 ســاله اش شده 
است.سخنگوی پليس بيان كرد در زمان تعقيب و گريز ماموران 
پليس  6 تــن درخودروی قاچاقچی حضور داشــته اند كه به 
دليل ســرعت زياد با خودروی ديگری تصادف می كند. پس از 
تصادف شــديد مادر و دختر جان خود را از دســت داده و  ۴ 
مسافر ديگر نيز زخمی شده اند.اين قاچاقچی 18 ساله خود از 
شهروندان آمريكايی است كه تلاش می كرد 6 مسافر مكزيكی 
را به صورت قاچاق از مرز عبور دهد كه تحت تعقيب ماموران 
پليس قرار گرفته است.ستوان » دن پاتريك«، با بروز اين حادثه 
بيان كرد كه خون اين مادر و دختر به گردن رئيس جمهور بايدن 
و معاون رئيس جمهور كاملا هريس است كه به دليل امتناع آنها 

از تامين امنيت مرز ها چنين حوادثی رخ می دهد.

ســرويس حوادث// زن جوان كه به علت مرگ مشکوک 
نوزاد ســه ماهه اش بازداشت شــده مدعی است وقتی 
نوزادش در وان حمام خفه شد، او از ترس با جسد فرار كرد 

و به شمال كشور رفت.
  چند روز قبل مرد ۵6 ساله ای به دادسرای امور جنايی تهران 
رفت و در حالی كه از همسر سومش شكايت می كرد به بازپرس 
محمد تقی شعبانی گفت: من سه بار ازدواج كرده ام از همسر اول 
و دومم جدا شدم اما دو سال قبل در يك ميهمانی با مهناز آشنا 
شدم و بعد از مدتی باهم ازدواج كرديم. زندگی خوبی داشتيم و 
يكسال بعد هم مهناز باردار شد و دخترمان به دنيا آمد. همه چيز 
خوب پيش می رفت تا اينكه وقتی دخترم 81 روزه شد، مهناز و 

او به طرز مرموزی ناپديد شدند.
*  تماس از فریدونکنار

   برای يافتن مهناز و فرزندم به هر جايی كه فكرش را بكنيد سر 
زدم اما از او خبری نبود. نه خانواده اش از او خبری داشــتند و 
نه دوستانش، به پليس خبر دادم و به سراغ بيمارستان ها رفتم، 
اما بی فايده بود.تا اينكه دو روز قبل از پليس فريدونكنار با من 
تماس گرفتند و گفتند همســرم آنجاست، با عجله خودم را به 
آن شهر رساندم اما در كمال ناباوری متوجه شدم دخترم مرده 
است و جسدش را تحويلم دادند. به من گفتند همسرت كودک 

را به اينجا آورده و مدعی شــده بچه در حمام خفه شده است. 
دادســرای فريدونكنار از آنجايی كه مرگ كودک در تهران رخ 
داده بود، قرار عدم صلاحيت صادر كرده و به اتهام سهل انگاری 
در نگهداری كودک، برای همســرم وثيقه 100 ميليون تومانی 
صادر كرده كه خانواده اش اين وثيقه را گذاشــته و مهناز آزاد 
شده است، اما حالا من به اينجا آمده ام و از همسر سومم به خاطر 
كشتن دختر 81 روزه ام شكايت دارم و خواهان رسيدگی به اين 

ماجراهستم.
*  بازداشت به اتهام قتل

  با شكايت مرد ميانسال، به دستور بازپرس شعبه دهم دادسرای 
امور جنايی پايتخت، مهناز بازداشــت شــد. زن 30 ساله در 
تحقيقات ادعای عجيبی را مطرح كرد و گفت: دخترم را به حمام 
بردم اما ناگهان از دستم ليز خورد و داخل تشت پر از آب افتاد. 
آنقدر از ديدن اين صحنه شــوكه شده بودم كه حتی دست و پا 
زدن هــای بچه را نمی ديدم و درنهايت او فوت كرد. ۵ دقيقه در 
شوک بودم و با بهت به كودكم نگاه می كردم. بعد از اينكه به خودم 
آمدم، بچه را بغل كردم و از خانه خارج شدم. به ترمينال شرق 
رفتم و خودرويی را با مبلغ يك ميليــون و 600 هزار تومان 
دربســت كرايه كردم و به فريدونكنار رفتم. مهناز ادامه داد: در 
يك هتل اتاقی اجاره كردم و يك هفته در كنار جســد نوزادم 

عزاداری می كردم. چند باری خواســتم كه به زندگی ام پايان 
بدهم، اما نتوانســتم. در نهايت بعد از يك هفته، وقتی ديدم كه 
ديگر جسد دخترم قابل نگهداری نيست به پليس فريدونكنار 
رفتم و ماجرای غرق شدن اتفاقی نوزادم را خبر دادم. در حالی 
كه زن جوان مدعی اســت كودک با افتادن در تشت آب غرق 
شده اما پزشكی قانونی علت مرگ را ضربه مغزی اعلام كرده 
است. بدين ترتيب بازپرس جنايی دستور داد متخصصان پزشكی 
قانونی علت مرگ كودک را دوباره بررسی كنند. همچنين مهناز 
به اتهام قتل عمد فرزندش بازداشت و در اختيار كارآگاهان اداره 

دهم پليس آگاهی پايتخت قرار داده شد.

يک هفته زندگی با جسد نوزاد در هتل

ســرويس حوادث// دادستان عمومی و انقلاب شهرستان رودبار جنوب گفت: با ورود اورژانس قضايی و 
كمک مصلحان  و حکمين قرآنی اين شهرستان، گروگان های دو طايفه آزاد شدند.

   قاضی محمد عمرانی  افزود: در اجرای  ميثاق نامه عدالت و امنيت پايدار و طرح حكمين و مصلحين قرآنی، 
در پی وقوع اختلاف ميان دو طايفه كه منجر به آدم ربايی پنج نفر از دو طايفه شده بود، موضوع در دستور 

كار دادستانی قرار گرفت.
  وی ادامه داد: با ورود دادستانی و همكاری جمعی از مصلحين و حكمين قرآنی، معتمدان  و متنفذين  محلی 
اين شهرستان، افراد ربوده شده كه به شهرستان های دلگان و خاش در استان سيستان و بلوچستان منتقل شده 

بودند، آزاد و به آغوش گرم خانواده بازگردانده شدند.

رهایی گروگان های  ۲ طایفه در رودبار جنوب 

سناریوی عجیب پسر برای اخاذی از پدر

سرويس حوادث//  پسر نوجوان كه برای اخاذی از پدرش سناريوی ربوده شدن 
خود را طراحی و اجرا كرده بود با هوشياری پليس دستگير شد.

    اوايل آذر امسال شخصی با مراجعه به دادسرا از ربوده شدن فرزندش توسط افراد 
ناشناس اعلام شكايت كرد و گفت: پسرم شاهين 1۷ ساله ۷ صبح از منزل خارج شد 
و ديگر برنگشت اما پس  از چند روز شخصی ناشناس تماس گرفت و گفت پسرت 
را گروگان گرفته ايم و در قبال پرداخت صد ميليون تومان وی را آزاد خواهيم كرد كه 
بلافاصله پليس را در جريان گذاشتم.سرهنگ كارآگاه »مرتضی نثاری« معاون مبارزه 
با جرايم جنايی پليس آگاهی تهران بزرگ با اشاره به اينكه متهم اصلی پرونده هنگام 
دريافت وجه از شاكی در شرق تهران بازداشت شد، ادامه داد: متهم مدعی شد شاهين 
در مخفيگاه با همدستش هست كه بلافاصله متهم ديگر دستگير و شاهين آزاد شد. اما 
در تحقيقات پليسی متهمان ضمن قبولی جرم خود اعتراف كردند كه عامل اصلی اين 
نقشه آدم ربايی خود شاهين است.چون پدر شاهين از وضعيت مالی خوبی برخوردار 
بود، قرار شد صد ميليون تومان به اين بهانه از پدرش بگيريم و به او بدهيم و شاهين نيز 
مبلغی از اين پول را به ما بدهد.معاون جنايی پليس آگاهی تهران بزرگ در پايان گفت: 
با تحقيقات انجام شده و مشخص شدن زوايای پنهان اين پرونده آدم ربايی، شاهين نيز 
با دستور بازپرس پرونده بازداشت شد و تحقيقات تكميلی در اين خصوص ادامه دارد.

ســرويس حوادث// پير مردی كه متهم است 
همسرموقتش را كشته و پول های او را به سرقت 
برده در شــعبه دوم دادگاه كيفری يک استان 

تهران محاكمه شد.
  رسيدگی به اين پرونده از دی سال ۹۷ با گزارش 
ناپديد شــدن زنی ۵0 ساله از ســوی خواهران 
و برادرش بــه پليس آغاز شــد. وقتی مأموران 
تحقيقات شان را آغاز كردند، مشخص شد آخرين 
بار تلفن همراه اين زن  در محدوده خانه همســر 

سابقش در منطقه افســريه تهران آنتن دهی 
داشته است.

وقتی همسر سابق اين زن برای تحقيق و 
بازجويی به اداره آگاهی منتقل شد، مرد 
۷6 ساله به قتل اعتراف كرد و گفت: به 
خاطر اختــلاف خانوادگی او را به قتل 
رســاندم و با كمك پســرم جسد او را 
تكه تكه كرديم و در كيسه گذاشتيم و به 

دره ای در خارج از شهر انداختيم.پس از 
آن مأموران به محل اعلام شده رفتند اما هيچ 

اثری از جسد پيدا نكردند.
  در ادامه پســر متهم نيز بازداشــت اما وی منكر 
دخالت در اين ماجرا شد و با توجه به اينكه مدركی 
مبنی بر همدستی وی با پدرش در اين جنايت به 
دست نيامد، او را با قيد كفالت آزاد كردند.در حالی 
كه تحقيقات در رابطه با كشف جسد بی نتيجه مانده 
بود، پرونده متهم و پسرش با صدور كيفرخواست به 
شعبه دوم دادگاه كيفری يك استان تهران فرستاده 

شد.
  در ابتدای جلســه و پس از قرائت كيفرخواست 
توسط نماينده دادستان، چهار خواهر و يك برادر 
مقتول، يك به يك به جايگاه رفتند و درخواست 
قصــاص كردند.برادر مقتول به قضات گفت: متهم 
مدتی قبــل خواهرم را طــلاق داده بود اما چون 
خبردار شده بود كه خواهرم پاداش بازنشستگی اش 
را گرفته بــا اغفــال خواهرم او را بــه منزلش 
 كشــانده و پس از آن هم مرتكب قتل شــده و با 
همدستی پسرش خواهرم را سر به نيست كرده اند. 
 من و ۴ خواهرم خواهان اشد مجازات برای متهم 
و پســرش هســتيم و به هيچ وجه هم گذشــت 

نمی كنيم.
  پس از آن وكيل اوليای دم به جايگاه رفت و گفت: 
بررسی تلفن های اين پدر و پسر نشان می دهد كه 
آنها روز حادثه تماس های طولانی با هم داشته اند. 
متهم در اظهاراتش عنوان كرده كه كارت عابربانك 
مقتــول را از خودش گرفته و چنــد ماهی از آن 

اســتفاده می كرده كه اين كذب محض است چراكه 
يك هفته پيش از ناپديد شدن مقتول او خودش از 

كارت بانكی اش استفاده كرده است.
وی در ادامــه افزود: اين مرد ۷6 ســاله توانايی 

ارتــكاب قتل و تكه 
كردن  تكه 

ل  مقتو
من  و  نداشته  را 

معتقدم وی برای نجات پسرش 
اين قتل را گردن گرفته است وگرنه پسرش نيز در 
اين جنايت با او همدســت بوده و درخواست اشد 
مجازات را برای هر دو آنها دارم.پس از آن متهم به 
جايگاه رفت و ضمن رد اتهام قتل عنوان كرد: من 
از سال ۹1 با مقتول آشنا شدم. 2 بار عقد كرديم و 
از هم جدا شديم اما چند باری هم او را صيغه كردم. 
آخريــن بار وقتی او عقد موقت من بود و در خانه 
من زندگی می كرد يك روز كه در خانه نبودم به من 
زنگ زد و گفت می خواهم بروم هرچه اصرار كردم 
كه صبر كن تا من بيايم قبول نكرد و رفت. يكی از 
همسايه های ما او را ديده كه سوار يك پرايد شده 
و رفته اســت. من نه او را به قتل رســاندم و نه از 

سرنوشت او خبری دارم.
قاضی از متهم پرســيد: چرا مــدام در حال طلاق 

گرفتن و عقد كردن بوديد؟
  متهم گفت: نمی دانم هروقت جدا می شديم از من 
می خواســت صيغه اش كنم و با من زندگی كند و 
من هم قبول می كردم.قاضی از متهم پرســيد: چرا 
كارت عابربانك مقتول دســت شما بود كه متهم 
جواب داد: ما يك حساب مشترک داشتيم و تصميم 

گرفته بوديم با جمع كردن پول هايمان بچه ای را به 
سرپرستی قبول كنيم البته بيشتر پول ها مال خودم 

بود.
قاضی در ادامه پرسيد: طبق اعلام تشخيص هويت 
و مأموران آگاهی در منزل شما و 
از  آثاری  خودرو  كف 
خون ديده شده 
چه  است، 

جيهی  تو
آن  بــرای 

داريد؟
متهم وجود لكه خون را رد 

كرد و منكر آن شد.
  در ادامه قاضی به متهم گفت كه شــما در همان 
مرحلــه اول بازجويی در اداره آگاهی به صراحت 
اعلام كــردی كه پس از وارد كردن چاقو به گردن 

مقتول او را كشته ای.
  متهم گفــت: من حرف های قبلی ام را قبول ندارم 

چون مجبور به اعتراف شدم.
  قاضی گفت: در مرحله دادسرا هم اعتراف كردی 
آنجا كه ديگر مجبور نبودی؟ متهم گفت: حواســم 

نبود!
  در اين لحظه قاضی گفــت: وقتی زمان اعتراف 
كردن مدعی هستی حواست نبوده، ما از كجا بدانيم 
حالا كه اتهامت را رد می كنی حواست هست؟! كه 

متهم سرش را پايين انداخت و سكوت كرد.
  در ادامه پسر متهم هم به جايگاه رفت و گفت: من 
هيچ نقشــی در ماجرای قتل نداشتم. فقط يك بار 
پدرم كارت عابربانك مقتول را به من داد تا مبلغی 
پول از آن بردارم و من چون فكر می كردم خودش 
كارتش را به پدرم داده به موضوع شــك نكردم.با 
پايــان اظهارات دو متهم و وكيل آنها، قضات برای 

صدور رأی وارد شور شدند.

محاکمه مرد سالخورده به اتهام قتل همسر صیغه ای

سرويس حوادث// مرد جوان كه همسرش 
را با ادعای خيانت به قتل رسانده، در جلسه 
دادگاه مدعی شد همسرش مستحق مرگ 

بود و از كشتن او پشيمان نيست.
   دو ســال قبل، مردی وحشتزده در تماس با 
پليس از قتل همســر برادرش خبر داد و گفت: 
امــروز برادرم همراه خانــواده اش به خانه مان 
آمدند. بــرادرم از من خواســت فرزندانش را 
به پارک ببــرم تا با همســرش صحبت كند. 
وقتی به خانــه آمدم برادرم -جمعه- مقابل در 
ايستاده بود و گفت همسرش را كشته و از من 
خواست بچه ها وارد خانه نشوند. عامل جنايت 
كه در محل قتل ايســتاده بود، بازداشت شد و 
در تحقيقات گفت: ما اهل افغانســتان هستيم. 
مدتی قبل به رفتار همســرم مشكوک شدم و 
فهميــدم به من خيانت كرده و بــا مردی وارد 
رابطه شــده است. يك شب بالای سرش رفتم 
و گفتم گوشی ات را به من بده كه تهديد كرد اگر 

نزديكش شوم رگ دستش را می زند و بعد هم 
رگش را بريد. سريع او را به بيمارستان رساندم 
كه زنده ماند. بعد از آن ســعی كردم موضوع را 
فراموش كنم اما يك روز همســرم را با پســر 
جوانی در پارک ديدم كه پسر جوان فرار كرد. 
وقتی همسرم را به خانه بردم، ادعا كرد عاشق 
جوان ايرانی شده و می خواهد با او ازدواج كند. 
مــن هم به خاطر اين خيانتش او را كشــتم.با 
تكميل تحقيقات پرونده با صدور كيفرخواست 
برای رسيدگی به دادگاه كيفری يك استان تهران 
ارسال شد و او در شعبه دهم پای ميز محاكمه 
قرار گرفت. در اين جلســه قيم فرزندان مقتول 
رضايت داد و درخواست ديه كرد اما پدر و مادر 

مقتول خواستار قصاص قاتل دخترشان شدند. 
پدر مقتول به ماموران گفت: جمعه و دخترم در 
افغانســتان ازدواج كردند. او دخترم را به ايران 
آورد و مدعی بود برايش زندگی خوبی می سازد 
اما او را كشت. جمعه به دنبال مهاجرت به تركيه 
بــود اما دخترم مخالفت می كــرد و زندگی در 
ايران را به خاطر نزديكی به افغانستان دوست 
داشــت. خيانتی در كار نيست و به دليل اين كه 
دخترم راضی نشــد با او همراه شود، مرتكب 
قتل شد.در ادامه رئيس دادگاه با تفهيم اتهام به 
متهم از او خواست از خود دفاع كند كه جمعه 
با قبول اتهامش گفت: ضايعات جمع می كردم 
و درآمدم خوب بود. در اين ســال ها نگذاشتم 

همسر و فرزندانم سختی ببينند اما نازنين به من 
خيانت كرد. او با يك جوان ايرانی آشنا شده بود 
و می خواست من را ترک كند و با او برود. من 
نازنين را دوست داشتم اما او دست بردار نبود. 
روز قتل، همراه همسر و فرزندانم به خانه برادرم 
در جنوب تهران رفتيم. از برادرم خواستم خانه 
را همــراه بچه ها ترک كنند تا با نازنين صحبت 
كنم. از نازنين خواستم به رابطه اش با آن جوان 
پايان دهــد و من هم همه چيز را فراموش كنم 
اما او در جواب از من خواســت در زندگی اش 
دخالت نكنم. خيلی عصبانی شدم و با تسمه او 
را خفه و بعد با چاقو ســر از تنش جدا كردم. 
جسد را در پتو پيچيدم كه همسر برادرم آن را 
پيدا كرد.متهم به قتل در آخرين دفاعياتش هم 
گفت: از قتل همســرم پشيمان نيستم. او به من 
خيانت كرده بود و به سزای عملش رسيد.پس 
از دفاعيات متهم و وكيل مدافعش، قضات برای 

تصميم گيری وارد شور شدند.

مرد همسرکش در جلسه دادگاه :

همسرم مستحق مرگ بود! 

روابط عمومی 
فرارسیدن ایام شهادت جانسوز حضرت فاطمه زهرا)س( تسلیت شیلات هرمزگان 
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سال بیست و یکم  شماره 3773

رئیس مرکز توسعه سلامت کیش :
میانگین رعایت پروتکل های بهداشتی 
در برخی نقاط کیش به ۴۵ درصد رسید

  ســرویس شهرستان// رئیس مرکز توسعه سلامت کیش گفت: بر اساس 
بررسی های صورت گرفته میانگین رعایت پروتکل های بهداشتی در برخی 
نقاط این جزیره به ۴۵ درصد رســیده است. محمدرضا رضانیا اظهار داشت: 
جزیره کیش هم اکنون در وضعیت آبی قرار گرفته و به واسطه این شاهد رشد 
حضور گردشگران و پویایی نسبی شــده است.وی اضافه کرد: این در نتیجه 
توسعه سطح پوشش واکسیناسیون و خروج جزیره از وضعیت قرمز کرونایی 
در دوران پس از پیک پنجم به دســت آمده به طوریکه هم اکنون بیش از ۹۲ 
درصد جمعیت بومی کیش هر ۲ دُز واکســن خود را دریافت کرده اند.رئیس 
مرکز توسعه کیش یادآور شد: تدوام رعایت پروتکل های بهداشتی لازمه حرکت 
جزیره به سمت پویایی بیشــتر اقتصادی و حضور گردشگران است اما طبق 
بررسی های مختلف شــاهد عادی انگاری در برخی نقاط هستیم.وی افزود: 
هرچند در برخی نقاط جزیره میانگین رعایت پروتکل های بهداشــتی به ۷۰ 
درصد نیز می رسد اما در برخی نقاط رعایت شیوه نامه های بهداشتی به ۴۵ 
درصد کاهش یافته که این مساله زنگ خطری برای تداوم وضعیت آبی رنگ 
این جزیره از نظر شیوع ویروس کرونا است.سخنگوی شورای سلامت کیش با 
اشاره به ضرورت رعایت شیوه نامه های بهداشتی در میان آحاد جامعه، اظهار 
داشت: عادی انگاری و کاهش حساسیت ها می تواند نگرانی ها از موج جدید 
همــه گیری کرونا را افزایش دهد.وی افزود: این عادی انگاری ها، موج های 
بعدی کرونا را به دنبال دارد که گونه های مختلف این ویروس با جهش های 
متفاوت در حال رشد بین کشورهای مختلف افزایش یافته است.به گزارش ایرنا، 
وی اظهار داشت: تجربه ثابت کرده که هر بار در رعایت  پروتکل های بهداشتی 
عادی انگاری می شود، پیک های شدید بیماری رخ داده و هر پیک نسبت به 

پیک قبلی بیماری شدیدتر  است .

آغاز عملیات اجرایی ساخت راه روستای گشمی جاسک 
  سرویس شهرستان// عملیات اجرایی ساخت راه روستای گشمی جاسک 
آغاز شــد. معاون فنی و راه های روســتایی اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای هرمزگان از آغاز عملیات اجرایی تکمیل و ســاخت راه دسترســی 
روستای گشمی بخش لیردف شهرستان جاسک خبر داد.محمد مهدی رضایی 
با اشاره به اقدامات صورت گرفته در خصوص تعیین پیمانکار پروژه گفت: با 
توجه به پیگیری های صورت گرفته عملیات اجرایی تکمیل زیرسازی و ساخت 
آسفالت مسیر دسترسی راه روستای گشمی تا محور اصلی جاسک - کنارک 
به طول ۶ کیلومتر در دستور کار قرار گرفته است.وی افزود: فاز نخست قرارداد 
تکمیل زیرسازی و ابنیه فنی این مسیر با هزینه ۵ میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان به 
شرکت احداث راه اهورا به پیمانکاران بومی منطقه واگذار شده است و که پس از 
تکمیل زیرسازی عملیات اجرایی آسفالت مسیر آن انجام خواهد شد.رضایی در 
ادامه اظهار کرد:برای تکمیل این مسیر ۶ کیلومتری با احتساب تکمیل زیرسازی 
و آسفالت حدود ۱۱ میلیارد تومان اعتبار لازم است که در سال جاری آن تنها 
۳ میلیارد تومان مصوب شــده است که آن نیز تاکنون تخصیص نیافته است.  
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، معاون فنی و راه های روستایی اداره کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان افزود:با برنامه ریزی های انجام 
شده پروژه راه روستای گشمی بخش لیردف شهرستان جاسک با روکش آسفالت 

آن تا شهریور ماه سال آینده به بهره برداری خواهد رسید.

خبری

شهرستان
 سرويس شهرستان// رئيس شورای آموزش 
پرورش شهرســتان پارسيان گفت: كمبود 
شديد معلم در شهرستان پارسيان با توجه به 
غربی ترين نقطه استان و دور بودن از مركز 

استان نياز به يک تصميم جدی دارد. 
   مجتبی رضاپور در نشست شورای آموزش و 
پرورش شهرستان پارسیان، ضمن تاکید جهت 
ارتقاء زیر ساخت های آموزشی در شهرستان 
افزود: باید در زمینه ارتقاء زیر ســاخت های 
آموزشــی در شهرستان پارســیان اقداماتی 
صورت گیرد تا در آینــده از به وجود آمدن 
معضلات و چالش های آموزشــی جلوگیری 

کنیم.

فرماندار پارسیان با اشاره به اینکه کمبود معلم 
در شهرستان باعث می شود کیفیت آموزش و 
تدریس نیز پایین بیاید بر لزوم توجه جدی به 
این امر و با توجه به دور افتاده ترین شهرستان 
از مرکز استان بر تامین نیروی انسانی مورد نیاز 

برای شهرستان تاکید کرد.
  وی ضمن یــاد آوری انجام تعهدات صنایع 
انرژی بر  و مصوبه شورای آموزش و پرورش 
شهرســتان در خصوص ایجاد مدرسه علوم و 

فنون دریایی در شهرستان صحبت هایی ایراد 
کرد و خواســتار تحقق این مصوبه و به نتیجه 

رسیدن آن شد.
  رضاپــور در پایان از حضــور فعال خیرین 
و مردم بافرهنگ و مطالبه گر  شهرســتان و 
همچنین مجموعه آمــوزش و پرورش که با 
همکاری و تعامل درون شهرستانی و در کنار 
مجموعه فرمانداری بودن توانستیم شهرستان را 
به ســرآمد و الگویی برای  دیگر شهرستان ها 

در حوزه آموزش و پرورش و مدرسه سازی 
باشیم تقدیر و تشکر کرد.

  به گزارش ایسنا، در این جلسه دیگر اعضای 
شورای آموزش و پرورش شهرستان پارسیان 
به بیان دیدگاهها و مشکلات و مسائل مطرح 
در سطح شهرستان پارسیان پرداختند که مدیر 
کل اداره آموزش و پرورش اســتان نیز جهت 
رفع این مســائل و مشکلات قول مساعدت و 
همکاری دادند و در پایــان از دغدغه مندی 
و توجه ویژه فرماندار پارســیان نسبت به امر 
آموزش و پرورش و تعلیم و تربیت که همیشه 
برای رفع مشــکلات در این حــوزه پای کار 

هستند تقدیر و تشکر کرد.

کمبود شدید معلم در پارسیان

سرويس شهرستان//  مدير شبکه بهداشت و درمان بندرخمير 
گفت: براساس مصوبه جلسه ســتاد كرونای هفته جاری اين 
شهرستان، تزريق دُز سوم واكسن كرونا برای تمامی كاركنان 

ادارات دولتی در بندرخمير، الزامی می باشد. 
   دکتر احمد چنگائی اظهار داشت: نتایج پژوهش  های انجام 
شــده در خصوص واکسن کرونا ، بیانگر این مطلب است که 
میزان ایمنی حاصل از تزریق این واکسن ها پس از ۶ تا ۸ ماه 
کاهش می یابد.وی ادامه داد: از همین رو برای افزایش سطح 
ایمنی بدن افراد در برابر کرونا، تزریق نوبت ســوم یا همان 
نوبت یادآور نیز بســیار حائز اهمیت است و باید تمام افراد 
بالای ۱۸ سال این دُز را دریافت کنند.چنگائی بیان داشت: 
تزریق دز سوم در شرایطی که شاهد شیوع سویه اومیکرون 
که نســبت به سویه دلتا از ســرعت انتشار و سرایت پذیری 
بسیار بالاتری برخوردار اســت، بسیار ضروری است.مدیر 
شبکه بهداشت شهرستان بندرخمیر در خصوص نوع واکسن 
تزریقی در نوبت ســوم، گفت: افرادی که واکسن های تولید 
شــده از ویروس غیرفعال مانند بهارات، سینوفارم و برکت 
را تزریق کرده اند، چنانچه ســه ماه از تزریق دُز دوم آن ها 
می گذرد باید در اولین فرصت جهت تزریق دُز سوم واکسن 
مراجعه کنند.به گفته چنگائی در تزریق دُز ســوم این افراد 
توصیه می شود که ترجیحا از همان نوع واکسن قبلی استفاده 
شود، اما تزریق انواع دیگر واکسن کرونا در دُز سوم هم برای 

این افراد بلامانع است.

   وی خاطرنشــان کــرد: در افرادی هم که قبلا واکســن 
اســپوتنیک یا آســترازنکا تزریق کرده اند توصیه می شود 
با گذشــته حداقل ســه ماه از نوبت دوم، این افراد هم برای 
تزریق دُز سوم مراجعه کنند و می توانند در تزریق دوز سوم 
خود واکسن آســترازنکا، پارس کووپلاس و سوبرانا پلاس 
تزریق کنند.به گزارش ایرنا، مدیر شــبکه بهداشت و درمان 
بندرخمیر با تاکید بر رعایت پروتکلهای بهداشــتی، تصریح 
کرد: هم اکنون وضعیت شهرستان از نظر شیوع ویروس کرونا، 
آبی اســت، اما این شــرایط در صورت بی توجهی مردم به 
شیوه نامه های بهداشتی به ویژه زدن ماسک و فاصله گذاری 
اجتماعی، تغییر خواهد کرد و از همین رو از مردم خواستاریم 
تا همچون گذشــته پروتکلهای بهداشــتی را با دقت هر چه 

تمامتر رعایت کنند.

الزام تزريق دُز سوم واكسن كرونا برای كاركنان 
دولتی بندرخمير

فرماندار  بندرخمیر خبر داد

اعلام آمادگی بخش خصوصی برای احداث کارخانه 
سیمان سفید در بندرخمیر

 سرويس شهرســتان//  فرماندار بندرخمير 
اين  باتوجه به دسترســی مناســب  گفت: 
شهرســتان به مواد اوليه و امکانات زيربنايی 
همچــون راه، آب، انرژی و همچنين ظرفيت 
صادرات از طريق دريا، بخش خصوصی آمادگی 
خود را در زمينه احداث كارخانه سيمان سفيد 

در اين منطقه اعلام كرده است. 
  میرهاشم خواستار با اعلام این خبر به رسانه ها 
افزود: براســاس پیش بینی ســرمایه گذار، در 
صورت اجرایی شــدن این طــرح تولیدی در 
شهرستان ، سالیانه ۳۶۶ هزار تن سیمان سفید در 
این کارخانه تولید و بیش از ۳۰۰ نفر اشتغال زایی 
را در پی خواهد داشت.وی بیان داشت: در جلسه 
ای که با ســرمایه گذار بخش خصوصی برگزار 
شد، بنا به گفته ســرمایه گذار طرح، این پروژه 
۳۶ ماهه راه اندازی و به بهره برداری می رســد. 
بندرخمیر دارای  کارخانه سیمان)سیاه( است که 
این کارخانه سیمان هرمزگان در ۸۰ کیلومتری 
جنوب غربی بندرعباس و نزدیکی شهر ساحلی 
این شهرســتان قرار دارد و برای ۶۰۰ نفر شغل 

فراهم کرده اســت.   کارخانه سیمان هرمزگان 
به عنوان یکی از بزرگترین کارخانه های سیمان 
کشور است که ظرفیت اسمی تولید روزانه آن به 
۶ هزار تن می رســد.طرح اولیه کارخانه سیمان 
هرمزگان در بندرخمیر معادل ســه هزار تن در 
روز در نظر گرفته شده بود که بدلیل نیاز استان 
هرمزگان و استان های همجوار همچنین امکان 
تولید محصولات، ظرفیت طرح به میزان ۲ برابر 

افزایش یافت.خط یک با ظرفیت روزانه سه هزار 
تن کلینکر در ســال ۱۳۷۶ و خط دو با ظرفیت 
مشابه در ســال ۱۳۷۸ به بهره برداری رسید.به 
گزارش ایرنا، سیمان هرمزگان درسال های گذشته 
بارها موفق به اخذ نشــان واحد نمونه صنعتی، 
واحد نمونه کیفیت،  واحد نمونه محیط زیست، 
صادرکننــده نمونه، لوح تقدیــر برای عملکرد 

مناسب در شاخص های بهره وری شده است.

ن سند  مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه خانم زهره کولابادی به اســتناد استشهادیه محلی بوارده شــماره 2/13462 مورخ 1400/09/15 در خصوص پلاک 
32518 فرعی از  3 اصلی واقع در بخش دو بندرعباس مدعی شده است که سند مالکیت ششدانگ یک دستگاه آپارتمان به نام 
زهره کولابادی در دفتر 523 صفحه 108ذیل ثبت 96785 ثبت وسند مالکیت به شماره چاپی105721 ب 90 به نامش صادر گردیده 
است وبرابر سند رهنی 77787 مورخ 1398/03/05 دفترخانه 33 بندرعباس در رهن بانک سینا قرار دارد که سند مالکیت به علت 
جابجایی مفقود گردیده و نامبرده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است . لذا باستناد ماده 120 آئین نامه اصلاحی و تبصره 
ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هرکس مدعی انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل اسناد مالکیت در نزد خود میباشد . 
بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اسناد مالکیت به این اداره تسلیم و اخذ نماید . بدیهی 

است پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و عدم وصول اعتراض و یا وصول اعتراض و عدم ارائه اسناد نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی بنام متقاضی 
اقدام خواهد شد . 1400/485 م/الف - تاریخ انتشار : 1400/09/27
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ن سند مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه خانم فاطمه صبوری گشوئیه فرزند عبدالرضا به شماره ملی 4699476473 به موجب دو فقره استشهادیه محلی مدعی شده است که سند مالکیت پلاک 
2428 فرعی از 7- اصلی تحت عنوان ششدانگ یک باب خانه به مساحت 257 متر مربع واقع در چاه تمر رودان بخش سه بندرعباس که در صفحه 74 دفتر جلد 
42 ذیل ثبت 6348 ثبت وسند مالکیت آن به شماره سریال 704965 سری  الف سال 89 صادر و تسلیم گردیده به علت جابجایی اثاثیه منزل مفقود گردیده است 
و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی پلاک فوق برابر ماده 120 آیین نامه قانون ثبت و تبصره های ذیل آن نموده است لذا در اجرای ماده مزبور اعلام می گردد 
چنانچه هر کس مدعی انجام معامله یا سند مالکیت نزد او می باشد بایستی از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را به این اداره ثبت رودان 
تسلیم و رسید اخذ نماید در صورت عدم اعتراض وعدم ارائه سند مالکیت اداره ثبت اسناد و املاک رودان مطابق ماده 120 آیین نامه مزبور به صدور سند مالکیت 

المثنی بنام متقاضی اقدام خواهد نمود .145/ م/الف - تاریخ انتشار:1400/09/27

یحیی شیروانی - رئیس اداره ثبت  اسناد و املاک رودان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی مزایده عمومی شماره 2
شهرداری هرمز درنظردارد طــی مجوز شماره 12 مورخ 1400/08/06 شورای اسلامی مطابق مشخصات 
ذيل خودروهای فرســوده خود را به شرح مذكور و با جزئیات مندرج در اسناد مزايده با بهره گیری از سامانه 

تداركات الکترونیکی دولت )setadiran.ir ( ، به فروش برساند .
- متقاضیان دارای شخصیت حقوقی و حقیقی

- آدرس محل بازدید :
اســتان هرمزگان ـ شهرستان بندرعباس ـ میدان باباغلام جنب پمپ بنزين پاركینگ حمايت از زندانیان جزيره هرمز ـ پاركینگ 

شهرداری هرمز 
) setadiran.ir(  كلیه مراحل مزايده از دريافت اســناد تا بازگشايی و اعلام به برنده از طريق سامانه تداركات الکترونیکی دولت -

اعلام و برگزار می گردد . 

عبدالرحیم سلمانی هرمزی  -  شهردار هرمز
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شهرداری هرمز 

نوبت دوم

طرح : بیتا هوشنگی

سرويس شهرستان// مديركل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
منطقه آزاد قشــم گفت: بيست و يکمين دوره تربيت 
مربی قرآنی كودک در قشم در حال برگزاری است كه 

٣۵ مربی قرآن در آن شركت كرده اند. 
   حامد بی آزار افزود: این دوره در ســه مرحله مقدماتی 
تکمیلی و پیشرفته برگزار می شود که دوره مقدماتی آن 
شــامل آموزش الفبا، حفظ نماز و  روخوانی قرآن کریم 
است.وی ادامه داد: در دوره تکمیلی مباحث زنگ دوستی، 

کودک قانون مند، والد مسئول، بدرفتاری کودک و کودک 
باهوش تدریس می شود.مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
منطقه آزاد قشم افزود: خودآگاهی، همدلی، مهارت های 
ارتباطی، هوش هیجانی، تفکر خلاق،خلق مساله ، نقادی 
و تصمیم سازی نیز رئوســی است که در دوره پیشرفته 

به مربیان آموزش داده می شود.وی تصریح کرد: مراحل  
مقدماتی و تکمیلی ایــن دوره ۶ روزه ، در روزهای ۲۳ 
تا ۲۵ آذر برگزار شــد و  دوره پیشــرفته آن نیز از ۲۷ 
آذر به مد ت ســه روز برگزار می شود.بی آزار افزود: به 
شرکت کنندگان در این دوره ۲ مدرک توسط اداره فرهنگ 

 و ارشاد اســلامی و  همچنین موسســه قرآن و عترت 
فاطمه الزهراء قشم اعطا می شود.مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی قشم در ادامه گفت: کارگاه شهر نماز ویژه مادران و 
مربیان جهت دعوت کودکان به سوی نماز برگزار می شود.
وی افــزود: در این کارگاه مــادران و مربیان روش های 

روان شناسانه و نکته های کلیدی جهت تشویق کودکان به 
نماز را آموزش می بینند.بی آزار ادامه داد: این دوره شامل 
یک کارگاه سه ساعته آموزش مربیان، مادران، جشن شهر 
نماز به همراه اهدای کتاب  نماز به مربیان و مادران است.
به گزارش ایرنا، وی تصریح کرد: کارگاه شــهر نماز در 
شهر قشم، شهرک امام حسن)ع( و روستای کووه ای برگزار 
می شود.بیش از سه هزار حافظ کل و ۲ هزار حافظ جزئی 

قرآن در قشم به فعالیت قرآنی مشغول هستند.

۳5  مربی قرآن قشم در دوره تربیت مربی قرآنی کودک شرکت کردند

روابط عمومی اداره کلفرا رسیدن سالروز شهادت ریحانه النبی، حضرت فاطمه زهرا)س( تسلیت
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان
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اذان ظهر

غروب آفتاب
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06:31:۴2
11:37:۴5
16:۴3:۴5
17:02:35
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اذان ظهر

غروب آفتاب
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17:0۴:۴۴
17:23:۴1

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
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فروردین :
شما امروز احساس می کنید قدرت جسمانی تان ته 
کشیده است، در حالیکه با استراحت کردن می توانید 
تضمین کنید که انرژی تان باز می گردد. وقتی که اصلا 
دوســت ندارید هیچ کاری انجام دهید، به جای اینکه به خودتان 
سخت گرفته و الکی ســرتان را شلوغ کنید، به آنچه بدنتان بهتان 
می گوید گوش دهید! اگر قبول کنید اســتراحت کردن کار خوبی 
است، بیشتر از گذشته لذت خواهید برد. گاهی وقتها حتی برج ثور 

بسیار فعال نیز احتیاج دارد که زنگ تفریحی داشته باشد.
   اردیبهشت :

شــما دلتان می خواهــد ســبک و روش خود را 
داشته باشــد و هم اکنون صبرتان تمام شده است. 
شما احســاس می کنید خیلی سخت مبارزه کرده اید و فقط نتایج 
 پیچیده ای برای نشــان دادن تلاش هایتان حاصل شــده اســت. 
تسلیم شدن بهتر از ادامه دادن این جنگ پوچ و بی فایده است، اما 
مواظب باشید شکست خوردن باعث بیدار شدن خشم و عصبانیت 
در وجودتان نشــود. اگر هنوز فرد ناموفقی هستید، دوباره شروع 

کنید، آستین هایتان را بالا زده و گذشته را فراموش کنید.
   خرداد :

شما باید از چند نفر معذرت خواهی کنید! و یا حداقل 
باید قول هایی که بهشان عمل نکرده اید را اجرا کنید. 
حتی اگر قبلًا قصد و نیت خوبی داشتید، ولی به خاطر 
مشکلات عدیده از مسیر اصلی خود خارج شده اید. ولی بالاخره 
این ایام نیز می گذرد. تا می توانید وقت گذاشــته و موقعیت خود 
را در دوســتی های جدیدتان مشخص کنید و برای بهتر کردنشان 

برنامه ریزی کنید.
     تیر :

حالا که ماه دوباره به نشانه اشک بار شما بازگشته 
اســت، شما بیش از اندازه حســاس شده اید. اما تا 
موقعی که می توانید احساسات خود را مدیریت کنید، 
لزومی  ندارد برنامه های خود را به تاخیر بیندازید. اهمیت دادن به 
احساسات خود بدون اینکه تسلیمشان بشوید با انکار کردن آنها 
کاملًا فرق می کند. پنهان کردن حقیقت از خود خوشبختی نمی آورد، 

این کار فقط نشان دهنده جهل و نادانی نیست.
       مرداد :

رویاهای شما امروز نســبت به همیشه خوش آب 
و رنگ تر شــده اند، اما آنقدر دور از واقعیت به نظر 
می رســند که بعید می دانید بهشان برسید. این اتفاق 
موجب ناامیدی تان شده است، البته این ناامیدی زمانی به سراغتان 
می آید که نسبت به اولویت هایتان انتظارات غیرمعقولی داشته باشید. 
اگر امروز نتوانســتید به اندازه ای که دوست داشتید سازنده باشید، 
خودتان را ناراحت نکنید. حتی اگر روند پیشــرفتتان خیلی آرام 

است، باز هم در جهت رسیدن به اهدافتان کار کنید.
  شهریور :

شــما امروز احساس آســودگی و اطمینان خاطر 
می کنیــد، به خصوص اگر دوســتان و همکارانتان 
حمایت های مخصوص شــان را از شما دریغ نکنند. 
شــاید قبول کردن کمک دیگران به نظر شــما کار زشتی باشد! 
اما بله گفتن می تواند اولین قدم باشــد. نشــان دادن ضعف هایتان 
مرزبندی هــای بی مورد را از بین می برد و صمیمت بین شــما را 

بیشتر می کند.
   مهر :

شما امروز مثل اردک مادر که جوجه هایش پشت 
سرش رژه می روند شده اید و دیگران ازتان پیروی 
می کنند!! باوجود اینکه شما قصد کرده اید از کسانی 
که دوستشان دارید حمایت کنید و هوای آنها را داشته باشید، اما 
بهترین کار این است که مرزهایی هم برای خود تعیین کنید، پس 
تمام وقت تان را برای سرویس دادن به دیگران تلف نکنید. وقتی 
را تعیین کنید که نیازهای خود را به دقت تعریف کرده و استقلال 

خود را نشان دهید.
      آبان :

شما معمولاً وقتی که به آینده دور فکر می کنید، باتوجه 
به کلیات و اصول مبهم کار می کنید. باوجود این امروز 
به خاطر وجود ماه برج سرطان شما وسوسه می شوید 
که حتی اگر مســأله خیالی مطرح بود بیشتر به جزئیات و ریزه 
 کاری هــا توجه کنید. حتی اگر برنامــه ای ندارید که به خاطرش

 از خانــه بیرون بروید، به تخیل خــود اجازه بدهید که راهنمای 
سفرتان باشد! فکر کردن واقعاً بهترین روش برای مسافرت رفتن 

است!!
    آذر :

حالا که وجود ماه درخشــان برج سرطان باعث 
شده اعتماد شــما از این رو به آن رو شود، وقت 
این رســیده که در برنامه های بزرگ خود تجدید 
نظر کنید. به جای اینکه با شــجاعتی دروغین و بدون توجه به 
احساسات تان کار کنید، تفکر و تعمق درونی داشته باشید و بدون 
اینکه وانمود کنید که می دانید واقعاً چه اتفاقاتی افتاده است، در 
مورد تغییر دیدگاه هایتان راجع به موضوعات اساسی با یکی از 
دوستانتان صحبت کنید. شاید آنها چیزی که بهش نیاز دارید را 

بهتان بدهند.
  دی :

امروز دوستان و خانواده تان خیلی بهتان نیاز دارند 
و شــما آنقدر صبور نیســتید که بتوانید با رفتاری 
سیاست مدارانه احتیاجات آنها را برآورده کنید. اما 
بــه جای اینکه رفتار تندی از خود نشــان دهید، ناراحتی خود 
از احساســات محبت آمیز را اعلام کنید. اگــر به طور طبیعی 
ناراحتی های خود را ابراز کنید از میزان فشارهایی که روی دوش 

شماست کاسته می شود.
   بهمن :

هم اکنون ماه وارد برج ســرطان احساسی می شود 
و خشــم و عصبانیت شدت می گیرد. این سخن به 
این معنی نیست که تمام متولدین برج دلو ناراحت 
 و عصبانی می شــوند! بلکه به خاطر کمتر شدن تقابل ونوس و 
هرام میزان تفریح و خوشــی ای که حق خودتان می دانســتید 
 محدودتر می شــود. ســخن گفتــن در مورد دیــن و مذهب و 
همچنیــن آیین های مذهبی در کل این هفته امری فوق العاده مهم 

است.
  اسفند : 

باوجود ماه در پنجمین خانه تان- یعنی خانه تفریح 
و بازی- شــما امروز می توانید بــدون اینکه چیز 
زیادی بگویید گویا باشید! شما به سمت فعالیت های لذت بخش 
همراه با بچه ها گرایش پیــدا کرده اید و نیز فعالیت های دیگری 
کــه نیازی به زیاد صحبت کردن ندارند. وقت هایی که به طبیعت 
می روید و یا زمانی که داخل خانه آرامش دارید، از تفکر کردن 

بیشتر از عملکرد مستقیم چیز یاد می گیرید.

استاندار هرمزگان   // اقتصادی  سرويس 
گفت: كارگروه ويژه ای با هدف بررســی 
مسائل و مشــکلات شركت های تعاونی 
توليدی، مصرف و خدماتی اســتان، در 

معاونت اقتصادی استانداری تشکيل می 
شود.

   بــه گزارش خبرنگار دريا ، مهندس مهدی 
دوستی در ديدار با اعضای هيأت رئيسه اتاق 
تعاون و رؤســای اتحاديه های شركت های 
تعاونی اســتان هرمزگان، با بيان اينكه رهبر 
معظم انقلاب اســلامی )مدظله العالی( تأكيد 
ويژه ای بر رشــد و توســعه بخش تعاون و 

افزايش ســهم آن در اقتصاد داشته اند، اظهار 
كرد: با توســعه فعاليت های تعاونی، كيفيت 
زندگی مردم بهبود چشم گيری پيدا خواهد كرد 
و گسترش فرهنگ تعاون می تواند مشاركت 

مردمی  را در همه امور پررنگ تر كند.
   وی افــزود: با هدف بررســی مســائل و 
مشــكلات شــركت های تعاونی توليدی، 
مصرف و خدماتی اســتان، كارگروه ويژه ای 

در معاونت اقتصادی استانداری تشكيل می 
شود.استاندار هرمزگان با اشاره به برنامه های 
در دست اقدام برای كمك به بخش شيلات، 
 گفت: رايزنــی نهايی بــرای دريافت تعداد 
 قابل توجهــی مجوز صيــد آب های دور 
 در حال انجام اســت اما به دنبال اين هستيم 
كه شــيوه واگذاری اين مجوزها به گونه ای 
باشــد كه حق هيچ يك از صيــادان پايمال 

نشود. دوستی، همچنين اعلام كرد: اين هفته، 
پيشــنهاد افزايش حجم موتــور قايق های 
صيادی به 1۵0 اسب بخار در استان مطرح 
و پــس از تصويب برای اخذ مجوز نهايی به 
سازمان شــيلات ارجاع داده می شود.وی 
با بيان اينكه به دليــل كاهش ذخاير آبزيان 
در مناطق ســاحلی، بايد فشار صيد از اين 
مناطق برداشته شود، گفت: با توجه به ساحل 

طولانی و گسترده هرمزگان، بايد كمك های 
لازم برای مديريت اين منطقه وسيع و نظارت 
بر صيد به مجموعه شيلات صورت بگيرد.در 
اين نشست رؤسای اتحاديه های تعاونی های 
مرزنشينان، صنايع دستی، صيادان، حمل و نقل 
 بار و مسافر دريايی، مرغ داری، منابع طبيعی و 
كاركنــان دولت،  فرهنگيان،  داری،  مرتــع 
كارگران و توليد بتن، مســائل و مشكلات 

موجود در هر بخش را مطرح كردند.
  بر اساس گزارش ارائه شده از سوی رئيس 
اتاق تعاون استان هرمزگان، بيش از دو هزار 
تعاونی در زمينه هــای مختلف در هرمزگان 

فعاليت دارند.

استاندار هرمزگان خبر داد

رایزنی نهایی برای دریافت تعدادی مجوز صید آب های دور 

          

اعضای    // اقتصادی  سرويس   
مجتمع  مديره  هيئــت  جديد 
كشتی سازی و صنايع فراساحل 
ايران )ايزوايکو( با حکم معاون 
وزير صمت و رئيس ســازمان 
گسترش و نوسازی صنايع ايران 
منصوب و دكتر سلمان ضربی به 
عنوان مديرعامل جديد انتخاب 

شد.
   به گزارش خبرنگار دريا ؛ معاون 
معارفه  نشســت  در  وزير صمت 
هيــات مديره با تاكيــد بر اين كه 
ايزوايكو ظرفيت و سرمايه ملی و 
مزيتی منطقه ای است گفت: ايدرو 
تخصصی  مســتمر  ارتقای  برنامه 
به عنوان  ايزوايكــو  حرفــه ای  و 

بزرگترين ســازنده و تعمير كننده 
انواع شناورها و سازه های دريايی 
كشور را به جد در دستور كار دارد 
و در سياســت های وزارت صمت 
در دولــت مردمی توجه مضاعفی 
برای توانمندسازی و حمايت های 
كارشناســانه از صنعت دريايی و 
توليدكننــدگان اين حوزه معطوف 
صالحی نيا  است.محســن  شــده 
ايزوايكو  كليــدی  نقش  همچنين 
برای رفع نيازهای كشور در زمينه 
ســاخت  و  نوســازی  تعميرات، 
انواع شــناور به ويژه در شــرايط 
تحريم های غيرقانونی ســال های 
اخير و نيز داخلی سازی سازه های 
انرژی  صنايع  موردنيــاز  دريايی 

كشور را شاخصه توانمندی داخلی 
و ملی ارزيابی كــرد و از اعضای 
جديد هيئــت مديــره بزرگترين 
مجتمع كشــتی ســازی كشــور 
خواست تا اين مسير را با شتاب و 
دقت بيش از پيش دنبال نمايند.در 
اين نشست همچنين احكام هيئت 
مديره جديد آقايان ضربی، صادقی 
و رضايی ابلاغ شد. سلمان ضربی 
مديرعامل جديد ايزوايكو دكترای 
صنايع دريايی از دانشگاه ملی كره 
جنوبی ، مهندســی و كارشناسی 
ارشــد مكانيك و كشتی سازی از 
دانشــگاه صنعتی شريف دارد.وی 
علاوه بر حضــور از دو دهه قبل 
در مجموعه ايزوايكو سوابقی چون 
مديريت پروژه ســاخت نخستين 
كشــتی اقيانوس پيمــای ايران و 
بزرگترين  ساخت  پروژه  مديريت 
مديريــت  و  داخلــی   نفتكــش 
كشتی سازی صنايع دريايی ايران 
)صدرا( را نيز در كارنامه خود دارد. 
در اين مراسم از خدمات اسماعيل 
صادقی سرپرســت سابق مجتمع 

قدردانی شد.

مدیرعامل و اعضای جدید هیئت مدیره ایزوایکو 
منصوب شدند سرويس اقتصادی // رئيس پژوهشکده سوانح 

طبيعی كشــور گفت: اكنون ۴۵ درصد از پهنه 
ايران در معرض خشکسالی حاد قرار گرفته كه 
عمده مناطق درگير با خشکسالی دارای جمعيت 

روستايی هستند. 
  تأثير وقوع مخاطرات و ســوانح طبيعی در حيات 
روســتاها و تشــديد مهاجرت روســتائيان باعث 
 شــده تا دولت به دنبــال راهكاری مناســب برای 
ايمن ســازی خانه های روستايی باشد.بنياد مسكن 
انقلاب اســلامی به عنوان متولی ســاخت، توسعه و 
نوسازی مســاكن روســتايی در همين راستا ضمن 
حمايــت از طرح های پژوهشــی برای بهســازی 
روســتاها، از تحقيقات انجام شده برای ارتقای ايمنی 
واحدهای مسكونی در مقابل مخاطرات طبيعی استفاده 
خواهد كرد.»اميرحسين گركانی« رئيس پژوهشكده 
 سوانح طبيعی )زير نظر بنياد مسكن انقلاب اسلامی( 
در جريــان ســومين گردهمايی معاونــان عمرانی 
استانداری های سراسر كشــور با اشاره به ضرورت 
برنامه ريزی استان ها برای كاهش مخاطرات و سوانح 
طبيعی و ارتقای ايمنی ساخت ساز واحدهای مسكونی 
گفت: ايران از نظر مخاطرات و سوانح طبيعی جزو 10 
كشــور اول دنياست و از ۴۴ سوانح مهم شناخته شده 
تاكنون 33 مورد در ايران تجربه شــده اند.وی گفت: 
بيشترين خسارات ثبت شده در ايران مربوط به سيل، 
زلزله و توفان است و تغييرات جديد اقليمی نيز باعث 
شده تا خطر خشكســالی حيات روستاهای ايران را 
تهديد كند.رئيس پژوهشكده سوانح طبيعی كشور گفت: 

اكنون ۴۵ درصد از پهنه ايران در معرض خشكسالی 
حاد قرار گرفته كه عمده مناطق درگير با خشكسالی 
دارای جمعيت روستايی هستند.به گفته وی در راستای 
تدوين سند كاهش مخاطرات طبيعی، از اين پس تمامی 
طرح های عمرانی كشور بايد پيوست كاهش خطر و 
سوانح طبيعی داشته باشند. يعنی برنامه های عمرانی 
بايد حتما به مقاومت برابر سوانح طبيعی توجه داشته 
و ضريب ايمنی بالايی برابر مخاطرات پيرامون داشته 
باشند.گركانی ادامه داد: در قالب اين سند، تمامی اموال 
منقول و غير منقول دســتگاه های اجرايی كشور بايد 
بيمه شــوند.  از ســوی ديگر بزودی برنامه ويژه ای 
بــرای ورود، حمل، نگهداری و امحای مواد خطرناک 
از ســوی هيأت دولت مورد بررسی قرار می گيرد تا 
ضريب مقاومت مناطق شــهری و روستايی در برابر 
مخاطرات انسان ساز افزايش يابد.وی گفت: تاكنون 
۵6 نوع مخاطره انســان ساز در ايران شناسايی شده 
است كه بايد برای مقاومت در برابر آنها برنامه ريزی 
كنيم.محمدجواد بلورچی پژوهشگر مخاطرات طبيعی 
نيز در اين گردهمايی با اشــاره به انواع سوانح طبيعی 
در ايران گفت: هم اينك ۹۷ درصد از پهنه ايران دارای 
گسل های خطرناک و مستعد بروز زلزله است. همچنين 
تقريبا تمامی ايران با خطر بروز سيلاب قرار دارد ولی 
جديدترين خطر زيست محيطی كه حيات كانون های 
جمعيتی در ايران را تهديد می كند، خطر فرونشســت 
زمين است.بلورچی ادامه داد: بالغ بر ۴20 دشت ايران 
دچار فرونشســت حاد شده اند كه اغلب آنها در كنار 
تأسيسات شــهری  و برون شهری هستند.وی گفت: 

بيش از 60 درياچه و تالاب ايران در سال های اخير 
يا خشك شده اند يا در معرض خشكسالی قرار دارند. 
از سوی ديگر سوزاندن بقايای محصولات كشاورزی 
باعث بروز پديده بسيار خطرناک خودسوزی زمين در 
برخی مناطق فلات مركزی ايران شده است.بلورچی 
گفت: در شرايطی كه بروز ۴ ميلی متر فرونشست زمين 
در دنيا يك بحران طبيعی محســوب می شود، تهران 
سالانه 1۷ تا 36 سانتی متر نشست می كند. در مشهد 
نيز شدت فرونشســت زمين به 1۵ تا 20 سانتی متر 
در سال رسيده و فرونشست زمين در اطراف نيشابور 
باعث ايجاد ترک های عميقی به طول ۴0 كيلومتر روی 
سطح زمين شده است.اين پژوهشگر گفت: رفسنجان 
در اســتان كرمان كه روزی قطب توليد پســته ايران 
بود، اكنون به دليل فرونشست 30 سانتی متری زمين 
در ســال به كانون توليد زغال پسته تبديل شده است. 
دشــت قزوين نيز هم اينك سالانه حداقل 2۵ سانتی 
 متر نشست می كند و همه اين موارد به دليل برداشت 
بی رويه آب از منابع زيرزمينی برای مصارف كشاورزی 
و صنعتی است.وی با هشدار نسبت به تأثير فرونشست 
زمين روی ابنيه روســتايی و شهری گفت: اگر پيشتر 
نگران ريزش ساختمان ها در زمين لرزه هايی با شدت 
6 ريشتر و بيشتر بوديم، اكنون ترک های ايجاد شده از 
محل فرونشســت زمين روی ابنيه روستايی و شهری 
باعث شده تا نگران بروز زلزله هايی با شدت ۴ ريشتر 
باشيم تا ســاختمان ها فرو نريزند.بلورچی خواستار 
توجه اســتانداری ها به ممانعت از برداشت بی رويه 
آب از منابع زيرزمينی و هماهنگی تمامی دستگاه های 
اجرايی برای ايمن سازی واحدهای مسكونی روستايی 

و شهری شد.

ســرويس اقتصادی // رئيس سابق سازمان 
تسهيلات  بازپرداخت  توانايی  درباره  بورس 
مســکن گفت: با اينکه نرخ دستوری بهره 
بانکی ١۸ درصد است، نظام بانکی با روش های 
خاص خودشان اين نرخ را به صورت پنهانی 

٢۸ درصد كردند.
   محمد علی دهقان دهنوی در نشست »سازوكار 
بهينه مشــاركت نظام بانكــی در طرح های ملی 
ساخت مسكن« كه در پژوهشكده پولی و بانكی 
بانك مركزی برگزار شد، با اشاره به اينكه بايد به 
اين سوال پاسخ بدهيم كه ظرفيت سالانه ساخت 
مســكن در اقتصاد ايران چقدر است، افزود: اين 
مسئله تنها مربوط به تأمين مالی نيست و مسائلی 
مربوط به مصالح ســاختمانی، زمين، سازندگان، 
انشــعابات، خدمات شــهری و … را نيز در نظر 
می گيرد. در سال های ركود و رونق ساخت و ساز 
در كشور در سال های اخير، ميزان ساخت مسكن 
بين ۴00 تا 800 هزار واحد مسكونی بوده است. 
همچنين در طرح مســكن مهر هم در طول چند 
سال نزديك به 2 ميليون خانواده صاحب مسكن 
شــدند و می توان از تجربه آن اســتفاده كرد. در 
طرح مسكن مهر هم احداث واحدهای مسكونی 
طولانی شــد و حتی در برخی موارد تا 10 سال 
طول كشيد. به اين ترتيب مسئله ساخت مسكن به 

نحوی نيست كه بتوان به سادگی در مورد ساخت 
يك ميليون واحد مسكونی در يك سال صحبت 
كرد.وی افزود: بنابراين تجربه كشور نشان می دهد 
كه اگر بتوان ساخت يك ميليون مسكن در سال را 
محقق كرد، ركوردی قابل تحسين خواهد بود ولی 
نبايد برای بيش از اين برنامه ريزی كرد. اگر دولت 
بخواهد برای ساخت بيشتر از اين برنامه ريزی كند، 

مشكلات زيادی به وجود خواهد آمد.
*  بازپرداخت تسهیلات ساخت مسکن باید 

در حد وسع مردم باشد
  دهقــان دهنــوی ادامه داد: به طــور ميانگين 
ظرفيت ساخت مســكن در كشور ما سالی 600 
هزار مســكن است اما گفته می شود اگر بخواهيم 
به نيازهايمان پاسخ بدهيم بايد قريب به 2 ميليون 
بسازيم. برای رساندن ظرفيت توليد به نياز واقعی، 
به برنامه های خاصی نياز داريم. اولين مساله در 
تأمين مالی مسكن، استطاعت بازپرداخت اقساط 
مسكن است. در واقع تسهيلات بايد به نحوی باشد 
كه بازپرداخت آن در حد وسع مردم باشد. ما در 
حال حاضر حداكثــر 20 درصد از قيمت خريد 
مسكن را در قالب وام به مردم می دهيم و در عين 
حــال به دليل تورم بالايی كه داريم، با اينكه نرخ 
دستوری بهره بانكی 18 درصد است، نظام بانكی با 
روش های خاص خودشان اين نرخ را به صورت 

پنهانی 28 درصد كردند. بنابراين بازپرداخت همين 
وام ناقص هم برای بسياری از خانواده های جامعه 
هدف رقم قابل توجهی اســت كه ايجاد مشكل 
می كنــد كه دليل اصلی آن بالا بودن نرخ ســود 

تسهيلات است.
*  افزایش درآمد و کاهش تورم لازمه اصلاح 

شرایط تسهیلات ساخت مسکن
وی افزود: در زمينه استطاعت مردم برای ساخت و 
خريد مسكن، ما دو مشكل بزرگ داريم: اول اينكه 
نسبت قيمت مسكن به درآمد سرانه خيلی بالاست. 
درآمدها فقيرانه اما قيمت مسكن ثروتمندانه است. 
تا زمانی كه توســعه يافتگی ما را به يك درآمد 
سرانه مطلوب نرساند اين مشكل را داريم. مشكل 
دوم اينكه نيز تورم بالا در نظام اقتصادی كشــور 
اســت كه نرخ بهره 28 درصد را تحميل می كند. 
در چنين فضايی پيشــنهادهای مرغوب سازی 
و ساخت مســكن به عنوان يك دارايی مرغوب 
قابليت اجرايی پيدا نمی كند. بنابراين ايجاد رشد 
اقتصادی و افزايش درآمدها و قدرت خريد مردم 
از يك سو و ايجاد ثبات اقتصادی و كاهش نرخ 
تورم از سوی ديگر، يك پيش نياز برای خانه دار 
كردن آن ها محسوب می شود. اما اين يك فرض 
بلندمدت اســت. الان بايد دنبال سطح بهينه دوم 
باشــيم. بايد طرح هايی داشــته باشيم كه نياز ما 

به تأمين مالی اوليه كمتر باشــد مثل توسعه افقی 
ساخت مســكن به جای عمودی سازی. اما اين 
طرح ها هم نياز به زمين و زيرساخت بيشتر دارد.
مسكن مهر يك پروژه موفق مسكن اجتماعی بود

دهقان دهنوی ضمن اشاره به اينكه مسكن مهر يك 
پروژه موفق مسكن اجتماعی بود، افزود: كسانی 
كه در خانه های مسكن مهر ساكن شدند بدون اين 
پروژه صاحب مسكن نمی شدند و با شرايطی به 
مراتب دشوارتر برای تأمين مسكن مواجه بودند. 
ما بايد نگاهمان اين باشد كه دنبال تأمين مسكن 
باشــيم و اگر نگاهمان اين باشد، بين دو نوع وام 
خريد و ساخت تعارض حس نمی كنيم. اين طور 
نيســت كه هرچه وام خريد داديم درست استفاده 
نشده و هرچه وام ساخت داديم مستقيماً استفاده 
شده. اگر وام ســاخت بدهيم يك تقاضا به بازار 
اضافه خواهيم كرد. وام خريد در نهايت تقاضا را 

تقويت می كند و عرضه به آن پاسخ خواهد داد.
*  عدم ســاخت مســکن کافی دلیل رشــد 
خانه هــای ویلایی در خــارج از بافت های 

شهری
  وی با اشاره به اينكه در بازار مسكن هدف توسعه 
بازار است، گفت: برای اين مسئله بايد راهكارهايی 
هم در طرف عرضه و هم در طرف تقاضا داشــته 
باشــيم. در حال حاضر در خــارج از بافت های 

روستايی و شهری، تقاضای زيادی از طرف مردم 
برای ســاخت مسكن وجود دارد. برخورد دولت 
با اين پديده، جلوگيری از ساخت مسكن ويلايی 
در مناطق خوش آب و هوا بوده است. ريشه اين 
مســئله اين است كه دولت به اندازه كافی مسكن 
متناسب با نياز مردم نساخته و از ظرفيت اين تقاضا 
به درستی استفاده نكرده است.دهقان دهنوی ادامه 
داد: برای رفع اين مشكل و تأمين مسكن متناسب 
با نياز مردم لازم است ابتدا زمين های مناسب برای 
ساخت مسكن شناسايی شود و دولت برای تأمين 
مسكن در اين زمين ها طراحی و برنامه ريزی كند 
و از ظرفيت تقاضای مردم و ســرمايه های آن ها 
استفاده كند. با برنامه ريزی و اقدام فعالانه دولت 
اتفاقاً ملاحظات كشاورزی و زيست محيطی نيز 
در مقايسه با وضعيت بدون برنامه فعلی بهتر مورد 

توجه قرار خواهد گرفت.

*  نقش حمایت از حقوق مالکیت در تأمین 
مالی ساخت مسکن

وی افزود: هرچنــد نظام بانكی توان تأمين مالی 
ساخت يك ميليون مسكن در سال را ندارد، اما 
در همين شــرايط فعلی نيز لازم است منابعی كه 
دولت قصد دارد برای ســاخت مسكن و يارانه 
مســكن مردم اختصاص دهد را به نحوی بهينه 
اســتفاده كند و با انعطاف پذيری در منابع بانكی، 
شــرايط را برای تأمين مالی ساخت مسكن بهتر 
كرد. علاوه بر اين می توان از ظرفيت بازار سرمايه 
نيز در تأمين مالی ســاخت مسكن استفاده كرد. 
علاوه بر اين لازم اســت نظام حمايت از حقوق 
مالكيت در بخش مســكن شكل بگيرد و شرايط 
انعقاد قرارداد و اجرای آن بهبود پيدا كند؛ چراكه در 
غير اين صورت بانك ها انگيزه كمتری برای تأمين 

مالی ساخت مسكن خواهند داشت.

طرح :  بیتا  هوشنگی
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  پيش فروش بليت قطارهای مسافری 
دی ماه آغاز شد
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  گروه گزارش //  ١٢۸ پروژه نيمه تمام راه روستايی 
در استان به طول يک هزار و ٢٢۵ كيلومتر وجود دارد 
كه اعتبار لازم برای تکميل طرح ها بالغ بر ١۸ هزار 

ميليارد ريال می باشد.
   به گزارش خبرنــگار دريا ؛ مديركل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای استان هرمزگان ضمن تبريك فرا رسيدن 
هفته حمل و نقل، رانندگان و راهــداری گفت: اين روز 
در تقويم پر افتخار جمهوری اســلامی ايران يادآور 26 
 آذر ماه 1362 و ســالروز صدور فرمان تاريخی حضرت 
امام )ره( مبنی بر جهاد تخليه بنادر و لبيك فعالان بخش 
حمل و نقل جاده ای كشــور به اين ندای تاريخی است.

يوســف عابدينی با اشــاره به نقش صنعت حمل و نقل 
جاده ای در فرايند توسعه اقتصادی و اجتماعی خاطرنشان 
كرد: حمل و نقل جاده ای از جمله فعاليت های اساسی و 
زيربنايی برای رشد و تحول اقتصادی به حساب می آيد 
و آنچه به حمل و نقل اهميت می بخشد، نقش جامع آن در 
كليه سطوح زندگی است لذا از آن به عنوان نيروی محركه 
توسعه پايدار ياد می شــود. وی در ادامه به ارائه گزارش 
 اجمالــی از عملكرد اداره كل راهــداری و حمل و نقل 
جاده ای استان هرمزگان پرداخت و گفت: استان هرمزگان 

به لحاظ وجود بنادر مهم شــهيد رجايی و شهيد باهنر و 
مناطق آزاد تجاری كيش و قشــم و تاثير ويژه در تامين 
كالاهای اساســی و مواد اوليه كارخانجات كشــور دارد 
جايگاه ملی دارد لذا توجه به زيرساخت های حمل و نقل، 
ارتقاء سطح خدمات به كاربران جاده ای، اجرای عمليات 
 لازم برای باز نگهداشــتن راه های اســتان و انجام امور 
ايمن ســازی جاده ها، به طور منظم در دســتور كار اين 
اداره كل بوده است.عابدينی اظهار داشت: طول كل راههای 
استان 13 هزار و 62 كيلومتر است كه از اين مقدار ۷6۵ 
كيلومتــر بزرگراه، 62۵ كيلومتــر راه اصلی، يك هزار و 
۷2۷ كيلومتر راه فرعــی و پنج هزار و 12۵ كيلومتر راه 
آسفالت روستايی را شامل می شود.وی ادامه داد: 13 هزار 
و 608 دستگاه پل در سطح استان وجود دارد كه عرض 
متوســط اين پل ها 10 متر می باشد و همچنين طول كل 
تونل های استان نيز 3 هزار و 1۵2 متر است.عابدينی در 
خصوص اعتبارات و پروژه های در دســت اقدام حوزه 
راهداری گفت: كل اعتبارات راهداری برای بهسازی لكه 
گيری و ترميم راه ها از محل اعتبارات ملی و استانی 2۴20 
 ميليارد ريال است و از مهمترين پروژه های در دست اقدام 
می توان به بهســازی و روكش آسفالت 21۵ كيلومتر از 

راه های استان، اجرای لايه حفاظتی رويه راه به طول 380 
كيلومتر، تكميل بلــوار محور تياب-حكمی، منظر آرايی 
محــور بندرعباس به گچين، تعريض و بهســازی محور 
ميناب بشاگرد و عمليات تكميلی بهسازی و تعريض محور 
فين و اتصال آن به بزرگراه ســيرجان-بندرعباس اشاره 
كرد.مديركل راهــداری و حمل و نقل جاده ای هرمزگان 
در ادامه خاطرنشــان كرد: تعداد 128 پروژه نيمه تمام راه 
روستايی در استان هرمزگان وجود دارد كه مجموع طول 
اين پروژه ها يك هزار و 22۵ كيلومتر است و اعتبار لازم 
برای تكميل طرح های نيمه تمام راه روستايی بالغ بر 18 
هزار ميليارد ريال می باشد.يوسف عابدينی يادآور شد: از 
سال 13۹8 تا پايان ۷ ماهه اول سال جاری 30۷ كيلومتر 
راه روستايی با ارزش 2۷6 ميليارد تومان احداث شده و 
پروژه های ديگری نيز در دست اجرا می باشد كه در حوزه 
مركز و شمال استان تكميل راه های كوشاه شمالی و جنوبی، 
حوزه غرب استان احداث پلهای بزرگ چارک و ارمك و 
در حوزه شرق استان تكميل عمليات اجرايی قطعات دو 
و سه راه ملكن-درنگ مدو-آخران در شهرستان بشاگرد 
و احداث پل بــزرگ جگين2 از مهم تريــن پروژه های 
 در دســت اقدام اســت.مديركل راهداری و حمل و نقل 

جاده ای استان هرمزگان به اقدامات حوزه حمل و نقل اين 
اداره كل نيز اشــاره كرد و از تخليه، بارگيری و حمل 2.۴ 
ميليون تن كالای اساسی در 8 ماهه نخست سال جاری 
از بنادر استان هرمزگان خبر داد.يوسف عابدينی با اشاره 
به واقع شدن استان هرمزگان در مسير اصلی كريدور حمل 
و نقلی شمال_جنوب و همچنين وجود مناطق كشاورزی 
و توليد محصولات خارج از فصل در اين اســتان گفت: 
اســتان هرمزگان يكی از مبادی اصلی ورود و ترانزيت 
كالا از كشور می باشــد، لذا توجه به شبكه حمل و نقل 
جاده ای جهت تكميل فرايند حمل كالا بسيار حائز اهميت 
است.عابدينی با تاكيد بر اهميت بنادر مهم شهيد رجايی 
و شــهيد باهنر خاطرنشان كرد: تعداد 20۹ شركت حمل 
و نقل كالا در ســطح استان هرمزگان فعال هستند و كار 
جابجايی كالاها به اقصی نقاط كشور را انجام می دهند.وی 
اضافه كرد: در هشت ماهه نخست سال جاری، 8۵1 هزار 
بار نامه صادر شده است كه عمده محصولات حمل شده 
علاوه بر مشــتقات نفتی)گازوئيل و بنزين( ، برنج گندم و 
سنگ آهن بوده است.عابدينی در خصوص حمل كالاهای 
اساسی نيز گفت: تا پايان آبان ماه سال 1۴00، بيش از 2.۴ 
ميليون تن كالای اساسی شامل گندم، شكر، برنج، روغن 

خام، جو، ذرت و ســويا از مبدا استان هرمزگان به ساير 
نقاط كشور حمل شده كه در مقايسه با مدت مشابه سال 
گذشته، 6۹ درصد افزايش داشته است.مديركل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان خاطرنشان كرد: 
از ابتدای آذرماه نيز، 6۵ هزار تن كالای اساسی در حال 
تخليه از كشتی ها است و چهار فروند كشتی ديگر حامل 
گندم و جو نيز با ظرفيــت 12۵ هزار تومان در لنگرگاه 
منتظر پهلوگيری بودند كه با هماهنگی های به عمل آمده 
و برنامه ريزی های انجام شده، بخش عمده ای از كالاهای 
اساسی به صورت يكسره از اين كشتی ها تخليه و بارگيری 
شــده و از طريق ناوگان حمل و نقل جــاده ای در حال 
انتقال می باشد.عابدينی در ادامه توسعه زيرساخت های 
سيستم های هوشمند حمل و نقل را يكی از وظايف ديگر 
اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای برشمرد و ابراز 
داشت: در ۷۵ نقطه از محورهای استان دستگاه تردد شمار 
آنلاين نصب شده است و ۵1 سامانه ثبت تخلفات سرعت 
آنلاين نيز به صــورت فعال تخلفات كاربران جاده ای در 
ســطح راههای استان را ثبت می كند.وی اضافه كرد: 13 
سامانه نظارت تصويری آنلاين، ۵ سامانه تابلوهای پيام 
متغير)VMS(، سامانه های توزين حين حركت و سامانه 

1۴1 با 120 خــط آنلاين همزمان، از ديگر فعاليت های 
انجام شــده در حوزه استفاده از ســامانه های هوشمند 
برای كنترل وضعيت محور های مواصلاتی است.مديركل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان گفت: مقايسه ايمنی 
تردد برون شهری بر اساس شاخص تلفات برون شهری 
نشان می دهد از سال ۹۴ شاهد يك روند كاهشی و نسبتاً 
پايدار هستيم كه نشان از برنامه ريزی كوتاه مدت و بلند 

مدت موثر در كاهش تلفات می باشد.  

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای هرمزگان خبر داد

تخلیه، بارگیری و حمل ۲.۴ میلیون تن کالای اساسی از مبدأ هرمزگان

گروه خبــر // امام جمعــه بندرعباس محل 
تولد رانت را در دل دولت ها دانســت و گفت: 
دولت ها بايد دســت از تصدی گری بردارند و 

فقط سياستگذار باشند. 
   حجت الاسلام محمد عبادی زاده در نشست 
با شورای سياست گذاری و تيم اجرايی نخستين 
سمپوزيوم ملی حمل و نقل و لجستيك  اظهار 
 داشــت: اميدوارم روزی مجموعــه دولت ما 
به نقطه ای برســد كه فقط كار سياست گذاری 
انجام دهد و حوزه تصدی گری را كنار بگذارد؛ 
آرزويی كه ۴0 ســال است منتظر آن هستيم و 
حداقــل بعد از پيروزی انقلاب با به رســميت 
شناخته شدن بخش خصوصی در قانون اساسی 
و طرح مسائلی از ســوی رهبر معظم انقلاب 
اسلامی در رابطه با خصوصی سازی منتظر اين 
بوديم كه اين اتفاق در دولت ها بيفتد.وی افزود: 

دولت ها متاســفانه گاهی خودبينانه به مسائل 
نگاه كرده و فكر می كنند هميشــه آنها به عنوان 
دولت بــر روی كار خواهند بــود اما اگر يك 
مقداری جرئت و جســارت به خرج می دادند 
 و فعاليت هايــی را كــه تصدی اش در دســت 
دولــت اســت را واگذار می كردنــد به بخش 
خصوصی ما امروز با اين حجم از مشــكلات 

روبرو نبوديم.
   امام جمعــه بندرعباس بيان كرد: پديده رانت 
در تشــكيلات دولت متولد می شود؛ اگر دولت 

سياســت گذار، حامی و ناظر بود و مسئوليت 
حوزه تصدی را بــه مردم واگذار می كرد خيلی 
كار را از آنچه كه امروز در آن قرار داريم جلوتر 

بود.
   وی در ادامه گفت: ســازمان حمل و نقل يك 
مجموعه ای اســت كه تقريبا اين نــگاه در آن 
وجود دارد و عمده كار دست بخش خصوصی 
اســت و اين سازمان بايد به نمايندگی از دولت 
سياست گذاری هايی را انجام دهد و هم نظارت 
و حمايت خود را اعمال كند از اين رو اميدواريم 

ســاير دســتگاه ها نيز روزی به جايگاهی كه 
سازمان حمل و نقل دارد برسد.

  نماينده ولی فقيه در هرمزگان اظهارداشــت: 
در شــهر ما تعميرگاه هايی كه پخش هستند اگر 
سازماندهی می شد و كليه تعميرگاه ها در يك جا 
متمركز می شــد چقدر مردم راحت می شدند و 
دست يابی به تعميرگاه ها آسان تر می شد؛ نمونه 
اين كار در مشــهد انجام شده است و من اعتقاد 
دارم مــا می توانيم بزرگتر از آن را در هرمزگان 
انجام دهيم كاری كه در بحث حمل و نقل انجام 

شده و پايانه مســتقل حمل و نقلی ايجاد شده 
است.

  وی افزود: اگر امكان داشــته باشد در جايی 
همه ادارات يك جا جمع شــوند همه مردم به 
راحتی و سرعت تمام همه كارهای خود را پيش 
ببرند كار مردم راحت تر خواهد شد.عبادی زاده 
بيان كرد: كار حمــل و نقل حتی اگر يك ثانيه 
هم در كشور متوقف شــود ثانيه خود را نشان 
خواهد داد و اين نشــان از ارزش و اهميت كار 
 اين حوزه اســت چنانچه برخی از مديران بود 
و نبودشــان در اداره فرقی نــدارد؛ از عزيزان 
 حمل و نقل تشــكر می كنيم كه در شــب های 
 ســرد و هوای گرم و شــرايط ســخت تلاش 
می كنند تا بتوانند كشــور را بــه مرحله خوبی 

برسانند.

  به گزارش  تسنيم ؛وی خاطرنشان كرد: گاهی 
وقت ها كارها صورت می گيرد اما علمی نيست و 
بايد توجه داشت كه در همه كارها بنای علمی و 
فرهنگی داشته باشند من نگاهم به تمام حوزه ها 
نگاهی علمی و فرهنگی است و فرهنگ حمل و 

نقلی بايد در بين مردم نهادينه شود. 

امام جمعه بندرعباس :

 دولت ها باید دست از تصدی گری بردارند 

گروه خبر // مدير كل امور مالياتی هرمزگان 
با اشاره به حمايت های مالياتی از توليد گفت: 
با توجه به شيوع بيماری كرونا در كشور كه 
همه امور كشــور به خصوص امور اقتصادی، 
بخش توليد و معيشتی كشور را تحت تاثير 
خود قرارداده، حمايــت از توليد ، ضرورتی 

انکارناپذير است. 
   بــه گزارش خبرنــگار دريا ،شــاكررضا 
هرمزگان  مالياتــی  امور  كل  مريدی،مديــر 
 اظهار داشــت: بــا توجه به اينكــه پس از 

همه گيری ويروس كرونا و به دليل شــرايط 
ناشی آن، بخش قابل توجهی از مشاغل وكسب 
و كار كشور به طور متناوب مجبور به تعطيلی 
كامل فعاليتهای خود شــده اند و بخش بزرگ 
ديگری حتی تا اين زمان به حالت نيمه تعطيل 
 درآمــده اند، از اين رو ضــرر و زيان زيادی 
متوجه واحدهــای توليدی به ويژه واحدهای 
خرد گرديــد.   وی افزود: با توجه به اهميت 
توليد ملی برای رشــد و شــكوفايی و رفع 
وابســتگی اقتصــاد كشــوربه درآمد های 
ناپايدار و غير مطمئن، در اين شــرايط خاص 
كرونايی،حمايت از توليد ضرورتی انكارناپذير 
است. مريدی تصريح كرد: نظام مالياتی كشور 
بعنوان بازويــی توانمند و كارآمد در رشــد 
اقتصاد ملــی مواردی از قبيــل اصلاح نظام 

 مالياتی، اصلاح قانون، توســعه سيســتم ها و 
نظام های هوشمند و... را در دستور كار قرارداده 
و مراحل اجرايی آن را آغاز كرده است .  مدير 
كل امور مالياتی هرمزگان ابراز داشت: سازمان 
امورمالياتی به منظور حفظ و ارتقای شــرايط 
 واحدهای توليدی، با ارائه تســهيلاتی مانند 
تقســيط های بلندمدت و پلكانی، بخشودگی 
100درصــدی جرايم، قبولی دفاتر واحدهای 
توليــدی، برگــزاری دوره های آموزشــی 
رايگان جهت ارتقای سطح آگاهی موديان از 
تكاليف قانونی خود، تشــكيل كارگروه ويژه 
 جهت رفع مشــكلات موديــان مالياتی و.... 
زمينه هايی موثر در خصوص ايجاد شفافيت 
و آرامش برای كســبه و فعالين عرصه های 

توليدی را فراهم نموده است.

مدیر کل امور مالیاتی هرمزگان عنوان کرد 

  حمايت های مالياتی در زمان شيوع كرونا 
یعقوب دبیری نژاد عضو شورای شهر بندرعباس : 

آئین نامه داخلی شوراها در برگزاری هیچ یک از 
جلسات شورا رعایت نمی شود

گروه خبر // يعقوب دبيری نژاد عضو شورای 
اسلامی شهر بندرعباس طی تذكری خطاب 
به فاطمه جراره رئيس اين شورا گفت: روز 
اول به پشتوانه سه دوره تجربه حضور خانم 
جراره در شــورا و به تصور اشراف ايشان 
نسبت به قوانين و مقررات شورا ايشان را 
بعنوان رئيس شورای شهر انتخاب كرديم، 
اما متاسفانه علی رغم تذكر مکرر اعضا در 
عمل شاهديم مقررات و آئين نامه داخلی 
شورا برای برگزاری جلسات ناديده گرفته 

می شود. 
   به گزارش خبرنــگار دريا ؛ اين موضوع 
را در جلسات خصوصی و دو نوبت جلسه 
غير علنی هم تذكــر داده ام اما هيچ اتفاقی 
برای اصلاح اين رويه نيفتاد و امروز ناچارم 
در جلســه علنی اين موضوع را تذكر دهم. 
متاســفانه اين نحوه اداره جلسات موجب 
كاهش كيفيت خروجی شورا شده و به تبع آن 
هم انتقادات اصحاب رسانه كه در جلسات 
حضور دارند. دبيری نژاد گفت : بر اساس بند 
11 ماده 6 آئين نامه داخلی شــوراها رئيس 
شــورا بايد در پايان هر جلسه زمان جلسه 
بعد را اعلام نمايد اما برای برگزاری جلسات 
فوق العاده هيچ گاه اين موضوع رعايت نشده 
است. رياســت شورا بيان می كنند جلسات 

فوق العاده و بدون اطلاع قبلی بدليل شرايط 
اضطراری برگزار می شــود در حالی كه تا 
كنون اين ضرورت حس نشــده و خروجی 
خاصی هم در جلسات فوق العاده نداشتيم، كه 
بخواهيم با علم به عدم حضور برخی اعضا، 
جلسات را تحت هر شرايطی برگزار كنيم. از 
طرف ديگر برگزاری جلسات عادی هم در 
اين مدت روال دائمی نداشته است.علاوه بر 
اينها طبق مــاده 18 آئين نامه داخلی رئيس 
شــورا بايد يك هفته قبل از جلسه دستور 
كار را به اعضا ابــلاغ نمايد تا اعضا بتوانند 
در فرصت مناسب موضوع را بررسی نمايند 
و بــا علم و اطلاع كامل از موضوع و تبعات 
منفی و مثبت آن در جلســات رای مخالف 
يا موافق بدهند اما متاسفانه در اين موضوع 
هم آئين نامه رعايت نمی شــود و دســتور 
جلســات يك روز قبل اعلام می شود و در 
مورد آخر حتی ركورد زده شــده و موضوع 
جلســه 23 ســاعت قبل از جلسه به اعضا 
 اعلام شد در اين شرايط چگونه می توانيم در 
تصميــم گيری ها صرفه و صــلاح مردم را 
رعايت نمائيم؟  ما اميد داشــتيم با انتخاب 
خانم جراره به رياست شورا و به پشتوانه سه 
دوره حضور ايشان در شورا قوانين و مقررات 
عادی اداره جلســات رعايت شود و شورا 

مورد هجمه منتقدين و اصحاب رسانه قرار 
نگيرد. اما متاسفانه از 18 جلسه برگزار شده 
در شورای شهر، تاكنون حتی در يك جلسه 
هم آئين نامه داخلی رعايت نشــده اســت. 
اصحاب رسانه در انتقاد از شورای شهر كاملًا 
حق دارند و تمامی انتقادها از شورا وارد است 
و نبايد از اين انتقادها ناراحت شويم بلكه اين 
انتقادها بايد بعنوان يك زنگ هشــدار برای 
شــورا باشد تا از مسير خواسته مردم خارج 
نشويم. وظيفه شــورا نظارت بر شهرداری و 
دستگاه های اجرايی شهری است اما شرط 
اول اين است كه نظارت را از خودمان شروع 
كنيم؟ چطور می توانيم از سيســتم مديريت 
شهری انتقاد كنيم در حالی كه خودمان ابتدايی 

ترين مقررات را رعايت نمی كنيم؟

در راستای تجلیل از مقام شامخ زن ؛

خیر هرمزگانی مدرسه ای بنام همسرش احداث کرد
گروه خبر //  درآيينی باشــکوه مدرســه خيری »سميره طاهری« در 
راستای تجليل از مقام شامخ زن در رويدر از توابع بندرخمير اين استان 

كه توسط همسرش احداث شده بود ، به بهره برداری رسيد.
   به گزارش خبرنگار دريا ، ســيدفخرالدين هاشــمی در آيين افتتاحيه 
مدرسه خيری سميره طاهری در رويدركه با حضور احمد مرادی نماينده 
مردم هرمزگان و بيت اللهی مديركل آموزش و پرورش هرمزگان، فرماندار 
و جمعی از خيرين مدرســه ســاز بندرخمير برگزار شد، اظهار كرد: خير 
هرمزگانی  كه در راســتای تجليل از مقام شــامخ زن مدرســه ای بنام 

همســرش » ســميره طاهری« احداث كرده بود برگ زرينی از اقدامات 
خيرين مدرسه ساز اين استان را متبلور كرده است.وی همچنين در ادامه 
افزود: آجی مزرعی خير مدرسه ساز هرمزگانی مدرسه ای بنام همسرش 
سميره طاهری در منطقه كروئيه بخش رويدراز توابع بندرخمير اين استان 
به جامعه مدرســه ســازان اهدا كرد.   مديركل نوسازی، توسعه و تجهيز 
مدارس اســتان هرمزگان در خصوص اين پروژه آموزشــی ابراز داشت: 
مدرسه مذكور در فضايی به مساحت 320 متر مربع با هزينه ای بالغ بر ۴ 

ميليارد تومان با مشاركت ۵0 درصدی خير ساخته شده است.


